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خبر

در  امروز  مجازی  فضای  کارگران  تعداد  بگیریم،  فرض  اگر 
این  بر  را  قرار  اگر  و  است  نفر  میلیون  یک  حدود  کشور 
بگذاریم که ۷۵ درصد این شاغلان سرپرست خانوار هستند، 
کشور  جمعیت  از  نفر  میلیون   ۲ حداقل  کنیم  ادعا  می توانیم 
راهی برای ارتزاق جز کارِ کارمزدی یا پورسانتی در فضای 
مجازی ندارند. حال سوال پیش می آید که چرا یک میلیون نفر 
از کارگران کشور باید در شرایطی شبیه بیگاری بدون دستمزد 

ثابت و بیمه کار کنند اما همیشه نگران آینده باشند؟ 
دستمزد  نه  داریم،  مشخص  کار  ساعت  »نه  ایلنا،  گزارش  به 
ثابت و نه حتی بیمه، بدون آینده و بازنشستگی کار می کنیم 

فقط برای اینکه بتوانیم هزینه های یومیه را تامین کنیم....«.
سخت  اینترنت  و  مجازی  فضای  کارگرانِ  برای  کار  همیشه 
بوده است؛ حالا با بالا رفتن هزینه های زندگی و سنگین شدن 
فشار کار از یک طرف و با افزایش نرخ تعرفه های اینترنت از 
سوی دیگر، کار برای این کارگرانِ همیشه دلواپس دشوارتر 

از قبل شده است.
گرانی ها در ابعاد واقعی

افزایش  با  ارتباطات  ۷ دی ماه رسانه ها اعلام کردند »وزارت 
در  است«.  کرده  موافقت  درصد   ۳۴ میزان  به  اینترنت  تعرفه 
این  از  »پیش  بود:  شده  نوشته  فارس  خبرگزاری  از  خبری 
وزارت ارتباطات گفته بود که افزایش تعرفه منوط به پذیرش 

شروط رگولاتوری است و در خبری اعلام شد که اپراتور های 
ارتباطات  و  مقررات  تنظیم  سازمان  در  حضور  با  ارتباطی 
 ۳۰ افزایش  ازجمله  سازمان  این  شروط  از  برخی  رادیویی 

درصدی سرعت اینترنت را پذیرفتند.
اپراتورها  برای  شروط  و  شرط  یکسری  ارتباطات  وزارت 
که  شد  اعلام  جمعه  صبح  یک  در  نهایت  در  اما  گذاشت 
حدود  افزایش  با  رگولاتوری  سازمان  و  ارتباطات  وزارت 
اینترنت موافقت کرده است. از یکی، دو  ۳۰ درصدی تعرفه 
کد های  در  قیمت ها  افزایش  خبر،  این  اعلام  از  پیش  ساعت 
خورد  کلید  اپراتور ها  اینترنت  خرید  اپلیکیشن های  و  خرید 
و مساله مهم اینکه افزایش قیمت به ۳۰ درصد محدود نماند:  
پایین ترین درصد افزوده شده بر قیمت تعرفه های اینترنت ۳۳ 
درصد و بالاترین نیز چیزی حدود ۱۵۶ درصد بود. برای مثال 
بلندمدت را که ۱۱۹ هزار  بسته ۵۰ گیگ  اول  اپراتور همراه 
تومان ارائه می داد با افزایش ۱۵۶ درصدی، قیمت این بسته به 
۳۰۰ هزارتومان تبدیل شد یا اپراتور ایرانسل پیش از افزایش 
تعرفه ها، بسته ۱۰ گیگی را ۳۶ هزار تومان برای مصرف کننده 
ارائه می داد و یکباره با افزایش ۱۱۱ درصدی، قیمت این بسته 

به ۷۶ هزار تومان رسید.
با این تفاصیل، کاربرانِ فضای مجازی که از این طریق امرار 
معاش می کنند یا به عبارت دقیق تر کارگران فضای مجازی با 

یک دردسر تازه مواجه شدند؛ قبل از این فیلترینگ و مسدود 
شدن اپلیکیشن هایی مانند اینستاگرام و واتساپ، فضای اشتغال 
آن ها را با کاستن از تعداد مشتریان بالقوه محدود کرده بود؛ 
حالا این گرانیِ تازه از راه رسیده، هم هزینه های کار کردن 
دچار  مشتریان  تعداد  نمودارِ  دوباره  قطعاً  هم  و  برده  بالا  را 

سقوط می شود.
کارگران فضای مجازی: کار کردن شبیه بیگاری

به سراغ تعدادی از این کارگران فضای مجازی رفتیم، نیروی 
کاری که با وجود کثرت )آمارها از یک میلیون یا حتی بیشتر 
ذیل  در  هنوز  دارد(  حکایت  مجازی  فضای  در  کار  نیروی 
اقتصاد رسمی قرار نگرفته اند؛ نه ساعت کار دارند، نه دستمزد 

ثابت و نه امنیت شغلی و نه حتی بیمه.
از  یکی  مجازیِ  فروش  کانال های  از  یکی  ادمین  مسعود، 
مشخص  کار  »ساعت  می گوید:  او  است؛  پوشاک  برندهای 
اما  می کنم؛  کار  صبح  دو  یا  شب  دوازه  تا  گاهی  نداریم؛ 
با دو  به تعداد فروش است و معمولًا  دستمزدم پورسانتی  و 
یا سه ماه تاخیر پرداخت می شود؛ من البته بیمه هم نیستم؛ هر 
وقت به کارفرما در مورد بیمه معترض می شویم می گوید شما 
ما چیزی  کار  درواقع  ندارید!  دفتر شرکت حضور  در  که 

شبیه بیگاری ست از صبح زود تا نیمه های شب....«.
می گوید:  تعرفه ها  اخیر  گرانی  مورد  در  مجازی  کارگر  این 
»خرید اینترنت و پول آن برعهده خودمان است، شرکت هزینه 
نمی کند. با این گران شدن، هم مشتریانمان کمتر می شود هم 
هزینه های خودمان بالاتر می رود؛ شرکت ریالی برای فروش 

مجازی خرج نمی کند«.
زهرا، زنی ست که در فضای مجازی و صفحات اینستاگرامی، 
لوازم آرایش و لباس می فروشد، او خودش این محصولات را 
می خرد یا وارد می کند و کارفرمایی در کار نیست؛ این کارگر 
مجازی در مورد گرانی اینترنت می گوید: »هر بار که تعرفه ها 
می دهیم،  دست  از  را  مشتریان مان  از  بخشی  می برند،  بالا  را 
بدهیم،  اینترنت  پای  پول  کلی  باید  هم  اینکه خودمان  ضمن 
هم بسته بخریم هم فیلترشکن! قیمت فیلترشکن ها سرسام آور 
است و با فیلتر کردن فضای مجازی، دکان و دستگاه برای یک 
عده درست شده تا به اسم فروش فیلترشکن پول نجومی به 

جیب بزنند....«
زهرا هم بیمه ندارد، تنها گزینه مقابل او، بیمه ی خویش فرماست 
که می گوید نمی توانم ماهی دو میلیون تومان فقط برای بیمه 

بدهم!
محدودیت های  و  فراوان  مشقات  با  بیگاری  شبیه  »کاری 
بسیار«؛ شاید چکیده وضعیت اشتغال کارگران فضای مجازی 
را بتوان در همین عبارت کوتاه خلاصه کرد؛ کارگرانی که از 
حداقل های قانونی و از کف حقوق شغلی محرومند؛ بدتر از 
همه اینکه، بیمه ندارند و تا زمانی که کار کنند پول هست، در 

دوران پیری از مستمری بازنشستگی خبری نیست.

حسن صادقی می گوید: دیوان عدالت اداری سال گذشته در 
پی شکایت ما از افزایش مزد، گفت که نمی تواند تصمیم شورا 
سند  آن  پای  کارگر  نمایندگان  امضای  اگر  و  کند  ابطال  را 

صورتجلسه نبود، امکان ابطال وجود داشت. 
به گزارش ایلنا، با آغاز فصل زمستان تعیین تکلیف مزد سال 
۱۴۰۳ در آستانه شروع جلسات کمیته مزد شورای عالی کار 
از  و بحث های کارگری می شود. زمزمه هایی  گفتگوها  محور 
وجود  رابطه  این  در  دولت  سناریوهای  طرح  برای  هم اکنون 
دارد. همچنین برخی اقتصاددانان از همین روزها درصدهایی 
افزایش حداقل  به عنوان گمانه زنی مطرح می کنند که نرخ  را 
دستمزد باید روی آن نوسان کند، اما فعالان کارگری دیدگاه 
دیگری دارند. صرف نظر از برخی کارشناسان اقتصادی )مانند 
خیرخواهانه  منظر  از  ظاهراً  تلویزیون  در  که  لیلاز(  سعید 
درصدهایی مانند ۴۰ تا ۵۰ درصد افزایش را مطرح کرده اند، 
معاون روابط کار وزارت کار اخیرا در اظهارنظری ادعا کرده 
است که در دو سال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ کارگران با افزایش مزد از 
تورم عقب نماندند و اگر دو رقم ۵۷ و ۲۷ درصد افزایش این 
دو سال را جمع کنیم، به رقم ۸۴ درصد افزایش می رسیم که 

برابر مجموع نرخ تورم این دو سال است! 
کارگری(  جامعه  پیشکسوتان  اتحادیه  )رئیس  صادقی  حسن 
درباره این گمانه زنی ها و موضع فعالان کارگری در قبال آن 
اظهار کرد: دو سال است که منطقی علمی منبعث از شاخص ها 
نرخ  پیرامون  چانه زنی  حوزه  در  تورم  با  متناسب  متدهای  و 
در  وزیر  تحکمی  رویکرد  و  ندارد  وجود  کشور  در  تورم 
شورای عالی کار مباحث تخصصی را به حاشیه رانده است. 
برای  تورم  نرخ  کردن  لحاظ  ضرورت  بر  مبنی  چیزی  دیگر 
افزایش حداقل دستمزد در شورای عالی کار بر مبنای قانون 
بر  مبتنی  مستمری  افزایش  یا  آن   ۴۱ ماده  تبصره های  و  کار 
تامین اجتماعی وجود ندارد و دولت  مواد ۱۱۱ و ۹۶ قانون 

پیشاپیش نرخ هایی که مدنظر دارد را تحمیل می کند. بحث های 
طرف کارگری و کارفرمایی نیز در این حوزه به حاشیه رانده 

شده است. 
نمایش  تله یک  نباید در  افزود: در چنین شرایطی اصلا  وی 
فرمالیته و اتهام برانگیز برای نمایندگان و تشکل های کارگری 
گیر کنیم. توصیه من به فعالان کارگری و نمایندگان رسمی ای 
که در شورای عالی کار هستند، این است که اگر قرار است 
سوگیری دولت در شورای عالی کار مانند سال گذشته باشد، 
در جلسه تعیین مزد شرکت نکرده و بگذارند خود دولت در 
گفتگو با کارفرمایان هر تصمیمی که خودش دوست دارد را 
مباحث  از  کارگر  نمایندگان  دامن  می شود  باعث  این  بگیرد. 

غیرکارشناسی و غیرقانونی مبرا باشد. 
صادقی تصریح کرد: اینکه نمایندگان در جلسه شرکت کنند 
و علیرغم میل باطنی متنی امضا کنند، باعث ظلم به خودشان 
و جامعه هدف ایشان )کارگران( است. آنچه از هم اکنون به 

گذشته  سال  تصمیم  از  دفاع  پیداست،  دولت  رویکرد  عنوان 
در میان دولتی ها پیرامون مزد است. دولت از اینکه مزد بسیار 
کمتر از تورم افزایش یافته و نرخ تورم به طور کلی بالای ۴۰ 
درصد باقیمانده و مزد ۲۷ درصد افزایش یافته، اصلا ناراحت 
نیست. آن ها بجای توضیح درباره خطا رفتن درمورد پیش بینی 
کاهش تورم، تصمیم سال قبل را توجیه می کنند. ضمن اینکه 
افزایش  موضوع  نیز  مجلس   ۱۴۰۳ بودجه  لایحه  سند  در 
درصد   ۱۸ افزایش  طرح  است.  کرده  ریل گذاری  را  حقوق 
نیز  دولت  و  مجلس  که  می دهد  نشان  دولت  شاغلان  حقوق 
اغلب نرخی در همین حدود را برای افزایش حقوق کارگران 

می پسندند. 
رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری تاکید کرد: افزایش 
در  دولت  که  است  درحالی  دولت  کارکنان  حقوق  اندک 
اواخر سال معمولا تحت پوشش اعیاد و مناسبت ها حقوق کم 
نیروهای خود را تا حدی جبران می کند اما به کارگران چیزی 
عدم  به   توصیه  دلیل  این  به  ما  شرایطی  چنین  در  نمی رسد. 
می دانیم  که  می کنیم  دستمزد  حداقل  سند  امضای  و  شرکت 
افزایش  زمینه  در  اداری  عدالت  دیوان  به  پارسال  مثل  وقتی 
حقوق کارگران و تصمیم دولت در شورای عالی کار شکایت 
صورتجلسه  متن  کار  وزیر  بررسی ها  آخرین  در  کردیم، 
مذاکرات مزدی و امضای کارگران را به رئیس دیوان ارسال 
کرد و مدیران مجموعه دیوان عدالت اداری نیز گفتند که چون 
خود کارگران امضاء کردند، پس توافق وجود داشته و مسئله 
اجرای قانون ماده ۴۱ قانون کار و بالا رفتن مزد به اندازه نرخ 
تورم در چنین شرایطی امکان اعمال ندارد و نمی توانند تصمیم 
اگر  که  می کردند  ادعا  دیوان  مقامات  کنند.  ابطال  را  شورا 
امضای نمایندگان کارگر پای آن سند صورتجلسه نبود، امکان 
ابطال وجود داشت، لذا نمایندگان کارگری ما در شورای عالی 

کار باید این مسیر طی شده را مدنظر قرار دهند. 

دردسرهای گرانیِ اینترنت 

کارکردن در فضای مجازی، چیزی شبیه بیگاری!

معاون دبیرکل خانه کارگر در پاسخ به حرف و حدیث های مزدی: 

نمایندگان کارگران اگر با رفتارهای سال قبل مواجه شدند 
در جلسه تعیین مزد شرکت نکنند 

به  اشاره  با  کشور  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  سازمان  رئیس 
درخت  میلیارد  یک  کاشت  مردمی  طرح  اعتبار  هنوز  اینکه 
تولید  برای  حالا  از  که  کرد  تاکید  است  نیافته  تخصیص 

نهال های سال بعد اقدام کنیم. 
کاشت  طرح  جلسه  هفتمین  و  پنجاه  در  نوبخت  عباسعلی 
مردمی یک میلیارد درخت با اشاره به اعتبار این طرح گفت: 
اعتباری که برای طرح کاشت مردمی یک میلیارد درخت در 
نظر گرفته شده، هنوز تخصیص داده نشده است؛ ولی همچنان 
پیگیر آن هستیم. سازمان برنامه و بودجه نیز قرار است به طور 

کامل اعتبارات را تخصیص دهد.
مفهوم   ،۱۴۰۲ سال  برای  بسیج  کمک  با  باید  افزود:  وی 
درختکاری را به درخت داری تغییر دهیم، زیرا  هر چه درخت 
نتیجه   کنیم  حفظ  که  را  آنچه  هر  ولی  است،  خوب  بکاریم 

بخش خواهد بود.
برای  افزود:  آبخیزداری کشور  و  طبیعی  منابع  رئیس سازمان 
حفظ امنیت زیستی به مردم تعهد می دهیم که ۴ سال بعد از 

انجام کار، آمار نهال های باقی مانده را به مردم اعلام کنیم.
وی با اشاره به اینکه باید از تمام ظرفیت های کشور در این 
بخش استفاده شود، اظهار کرد: ۷۲ روز کاری داریم و باید 

۱۵۰ میلیون اصله نهال بکاریم. اگر ۱۵۰ میلیون را تقسیم بر ۳۳ 
اداره کل استان ها کنیم، هر استان باید ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار 
اصله نهال بکارد. این یعنی از امروز در هر استان باید ۶۳ هزار 
و ۱۳۱ اصله نهال کاشته شود و کار از امروز جدی گرفته شود.

درخت  کاشت  برای  که  عرصه هایی  کرد:  تصریح  نوبخت 
انتخاب می شود، بر مبنای  سند پشتیبانی  علمی و فنی بوده و 

باید عرصه های کاشت نیز رعایت شود.
استان ها  برخی  کرد:  خاطرنشان  طبیعی  منابع  سازمان  رئیس 
در کاشت درخت خوب کار کرده اند. برخی از برنامه عقب 
هستند، ولی تعهد داده اند که خودشان را به برنامه برسانند و 

برخی نیز کاشت را به اتمام رساندند.
وی در ادامه گفت: امیدواریم اسفندماه وزارت جهاد کشاورزی 

و سپاه بتوانند گزارش خوبی از این بخش داشته باشند.
نوبخت در پایان با بیان اینکه هر استان باید بین ۱ تا ۱.۷ میلیون 
گودبرداری انجام دهد، تاکید کرد: از طرفی باید از حالا برای 

تولید نهال های سال بعد اقدام کنیم.

رئیس سازمان منابع طبیعی:

اعتبار طرح کاشت یک میلیارد درخت هنوز تخصیص نیافته است

داد:  ایران خبر  بازرگانی  اتاق  نقل  و  رییس کمیسیون حمل 
ایرانی  راننده های  به  ایتالیا  بجز  اروپایی  متاسفانه کشورهای 
ویزا نمی دهند که آن هم محدود بوده و به شکل گیری صف 

در مرزها انجامیده است. 
به گزاغرش ایلنا، رضا رستمی رییس کمیسیون حمل و نقل 
اتاق بازرگانی ایران در هفتمین جلسه هیات نمایندگان اتاق 
ایران  مرکزی  بیمه  میلادی  جاری  سال  اول  از  گفت:  ایران 
تحریم شد و این امر  ترانزیت ایران را با مشکل زیادی رو 

به رو کرده است.  
به  ایتالیا  بجز  اروپایی  کشورهای  متاسفانه  افزود:  وی 
راننده های ایرانی ویزا نمی دهند که آن هم محدود بوده و به 

شکل گیری صف در مرزها انجامیده است.
رستمی ادامه داد: عمر ناوگان ما بالای ۳۰ سال است و ایمنی 
جاده ها به این دلیل بسیار پایین آمده است. نوسازی ناوگان 
حمل و نقل باعث کاهش مصرف سوخت می شود و می توان 
هزینه صرفه جویی شده را به عنوان تسهیلات در اختیار بخش 

خصوصی حمل و نقل قرار داد.
جز  بودن  فرما  خویش  دلیل  به  راننده ها  کرد:  تصریح  وی 
مشاغل سخت نیستند و حقوق بازنشستگی آنها حداقلی است.  
کمبود  با  آینده  سال  چند  در  کرد:  اظهار  همچنین  رستمی 
حالی  در  شد  خواهیم  رو  به  رو  سنگین  های  ماشین  راننده 
که حمل و نقل در توسعه اقتصادی موثرترین است اما این 
بخش در هیچ دولتی و حتی در برنامه هفتم توسعه دیده نشد.

دوران  در  نقل  و  حمل  بخش  که  حماسه ای  داد:  ادامه  وی 
شیوع کرونا آفرید را هیچ کس ندید. این بخش در آن روزها 
در حمل کالاهایی اساسی به واحد های تولیدی بسیار موثری 

بود.

رییس کمیسیون حمل و نقل اتاق 
بازرگانی: 

کشورهای اروپایی به راننده های 
ایرانی ویزا نمی دهند 

نفتی  فرآورده های  پخش  و  پالایش  ملی  شرکت  مدیرعامل 
ایران با بیان اینکه مصرف سوخت خودروهای تولیدی نسبت 
به میانگین جهانی بالا است، گفت: اگر خودروها با استاندارد 
بین المللی تولید می شد، مصرف بنزین به ۶۰ میلیون لیتر در 
لیتر  میلیون   ۵۰ روزانه  می توانستیم  و  می یافت  کاهش  روز 

صادرات داشته باشیم. 
جلیل سالاری در گفت وگو با ایرنا با اشاره لزوم ایجاد تنوع 
در سبد سوخت کشور، اظهار کرد: بر کسی پوشیده نیست که 
باید به سمت تنوع سبد سوختی حرکت کنیم؛ در حال حاضر 
نزدیک به ۳۵ میلیون لیتر ظرفیت CNG در کشور وجود دارد 

که باید از آن استفاده کرد.
و  شده  فرسوده  هم  عمومی  نقل  حمل  ناوگان  افزود:  وی 
کارت های  پیمایش  بررسی  همچنین  است؛  بالا  آن  مصرف 
جدید  خودروهای  سوخت  مصرف  می دهد  نشان  سوخت 
بالاست و می توان با استفاده از ظرفیت سی ان جی بخشی از 

ناترازی بنزین را برطرف کرد.
خودروهای   ۵ نسل  کیت های  داد:  ادامه  نفت  وزیر  معاون 
دوگانه سوز دارای راندمان و شتاب بالا و مصرف پایین هستند 
که در حال حاضر در کشور تولید می شود؛ از طرفی مصرف 
با  و  است  بالا  جهانی  میانگین  به  نسبت  کشور  خودروهای 

استاندارهای بین المللی فاصله زیادی داریم.
سالاری گفت: سالانه ۲ میلیون خودرو به تعداد خودروهای 
کشور اضافه می شود که معادل ۵ تا ۶ میلیون لیتر به مصرف 
بنزین اضافه می کند. این عدد معادل تولید یک روز پالایشگاه 
بهینه سازی مصرف سوخت،  به سمت  باید  لذا  است؛  تهران 

بهسازی و نوسازی ناوگان عمومی و جاده ای حرکت کنیم.
با  مطابق  خودرو  تولید  سمت  به  باید  اینکه  بیان  با  وی 
مصرف  کرد:  بیان  کنیم،  حرکت  بین المللی  استانداردهای 
بنزین در کشور به صورت میانگین برابر با ۱۱۶ میلیون لیتر 
در  بین المللی  استاندارد  با  خودروها  اگر  که  است  روز  در 
کشور تولید می شد، مصرف بنزین در کشور ۶۰ میلیون لیتر 
لیتر در روز صادرات  در روز بود و می توانستیم ۵۰ میلیون 

داشته باشیم.

معاون وزیر نفت اعلام کرد
خودروهای بی کیفیت مانع صادرات 

۵۰ میلیون لیتری بنزین

وضعیت نامطلوب بارش ها از ابتدای سال آبی جاری )ابتدای 
مهرماه( سبب شد برای نخستین بار ورودی آب سدهای کشور 

منفی شود. 
به گزارش ایرنا، پیش بینی های انجام شده برای پاییزی پربارش 
و به دنبال آن زمستانی دارای بارش مطلوب تا به امروز محقق 
با  آبی جاری  سال  ابتدای  از  بارش های  که  به طوری  نشد. 

کاهش ۴۰ درصدی نسبت به دوره بلندمدت روبه رو شد.
آب  صنعت  سخنگوی  قاسم زاده«  »فیروز  گذشته  روز 
از  ناشی  کسری  پیش رو  بارشی  سامانه   ۲ بود  گفته  کشور 
کم بارشی های پاییز را جبران نمی کند و سامانه های یاد شده 
در مقایسه با سامانه های بارشی مورد انتظار در فصل زمستان، 
قوی نیستند و احتمالًا به جز چند استان، سهم بارشی جدی 

برای سایر استان های کشور مطرح نیست.
براین اساس و طبق آمار تازه ای که مرکز اطلاعات و داده های 
آب کشور منتشر کرده است، ورودی آب به سدهای کشور از 

ابتدای سال آبی جاری برای نخستین بار منفی شد.
امسال و از ابتدای مهرماه پنج میلیارد و ۲۷۰ میلیون مترمکعب 
آب وارد سدهای کشور شده است. این در حالی است که 
سال گذشته در همین بازه زمانی پنج میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
مترمکعب آب وارد سدها شده بود که رشد منفی سه درصدی 

را نشان می دهد.
رشد ۲۱ درصدی خروجی آب از سدها

در همین مدت، میزان آب خروجی از سدها برای مصارف 
به  که  است  شده  برخوردار  درصدی   ۲۱ رشد  از  مختلف 
احتمال  و  خروجی  و  ورودی  آب  در  ناترازی  بروز  معنای 

افزایش مشکلات آبی است.
امسال و از ابتدای مهرماه ۶ میلیارد و ۸۹۰ میلیون مترمکعب 
آب از سدها برای مصارف مختلف خارج شده است. سال 
میلیون   ۷۱۰ و  میلیارد  پنج  زمانی  بازه  همین  در  و  گذشته 
مترمکعب آب از سدها خارج شده بوده که امسال ۲۱ درصد 

بیشتر شده است.
حجم آب موجود در سدهای کشور از ابتدای سال آبی جاری 
تا ۱۶ دی، ۲۰ میلیارد و ۸۰ میلیون مترمکعب شده است. سال 
گذشته و در همین بازه زمانی حجم آب موجود در سدها ۱۸ 
میلیارد و ۸۱۰ میلیون مترمکعب بوده که رشد هفت درصدی 
کشور  سدهای  حجم  درصد   ۶۰ همچنان  درعین حال  دارد. 

خالی است.

ورودی آب به سدهای کشور منفی شد

بعدی  نسل  تولید  برای  پوند  میلیون  انگلیس ۳۰۰ 
سوخت هسته ای سرمایه گذاری می کند

دولت انگلیس اعلام کرد که قصد دارد ۳۰۰ میلیون پوند برای تولید 
سوخت هسته ای پیشرفته و مناسب برای نسل بعدی راکتورها اختصاص 
دهد، چراکه به دنبال حذف روسیه به عنوان اصلی ترین تامین کننده این 
سوخت در جهان است. انگلیس یکی از بیش از ۲۰ کشور، از جمله 
ایالات متحده، فرانسه و کره جنوبی است که اخیراً تعهدی را برای سه 
برابر کردن ظرفیت هسته ای جهانی تا سال ۲۰۵۰ به عنوان بخشی از 
تلاش های بین المللی برای کاهش انتشار کربن مخرب برای آب و هوا 

امضا کردند.
خواهر رهبر کره شمالی: به تحریکات دشمن واکنش 

فوری نشان می دهیم 
خواهر رهبر کره شمالی وعده کرد به تحریکات خصمانه دشمن واکنشی 
امروز  کره شمالی،  یو جونگ« خواهر   رهبر  »کیم  دهد.  نشان  فوری 
-یکشنبه-   گفت: »ارتش کره شمالی در پاسخ به هر تحریکی فورا آتش 
را آغاز خواهد کرد.«وی گفت: »اجازه دهید یک بار دیگر واضح بگویم 
که ماشه ارتش ما قبلا باز شده است. ارتش ما در صورت تحریک حتی 
کوچک فورا آتش متقابل را روانه خواهد کرد.«این اظهارات پس از آن 
بیان شد که ارتش کره جنوبی اعلام کرد که کره شمالی بیش از ۶۰ گلوله 

توپخانه را در نزدیکی مرز دریایی مورد مناقشه دو کشور شلیک کرد.
هشدار انتخاباتی اوباما به بایدن

همزمان با کاهش محبوبیت جو بایدن در نظرسنجی ها و پیشتازی دونالد 
ترامپ جهت بازگشت احتمالی به کاخ سفید در انتخابات ۲۰۲۴، »باراک 
اوباما« رئیس جمهور اسبق ایالات متحده از مشاوران بایدن خواست تا 
با مشارکت تصمیم گیرندگان سطح بالا، کارزار انتخاباتی رئیس جمهور 
کنونی این کشور را تقویت کنند. روزنامه واشنگتن پست به نقل از منابعی 
مطلع در مقاله ای نوشت که اوباما و بایدن در ماه های اخیر طی یک ناهار 
خصوصی در کاخ سفید درباره کارزار انتخاباتی رئیس جمهور آمریکا 
گفت وگو کرده اند.این روزنامه تاکید کرده که اوباما در حین صحبت 
پیرامون کارزار انتخاباتی جو بایدن و انتخابات ۲۰۲۴ آمریکا »پر شور 

و هیجان« بوده است .
چین شرکت های نظامی آمریکایی را تحریم می کند

پکن اعلام کرد شرکت های آمریکایی را به دلیل ارسال سلاح به تایوان، 
تحت تحریم قرار خواهد داد. سخنگوی وزارت خارجه چین خبر داد 
به فروش تسلیحات  پکن پنج شرکت نظامی آمریکایی را در پاسخ 
آمریکایی به تایوان، تحریم خواهد کرد.طبق اعلام پکن شرکت های  
الاینت تک سیستمز، ارووایرونمنت، ویاسَت « تحت تحریم قرار خواهند 
گرفت.این تحریم های شامل مسدودشدن دارایی ها خواهد بود و همچنین 

نهادها و افراد در چین از هرگونه فعالیت با آن ها منع خواهند شد.
سیاستمدار فرانسوی: وعده های ناتو درباره پیروزی 

اوکراین عملی نشد 
رهبر حزب »میهن پرستان« فرانسه تاکید کرد که وعده های ناتو درباره 
پیروزی اوکراین عملی نشد.  »فلوریان فیلیپو«، رهبر حزب »میهن پرستان« 
فرانسه در حساب کاربری خود در شبکه ایکس با متهم کردن غرب به 
ریاکاری و ترویج دروغ های وحشتناک درباره پیروزی کی یف تاکید کرد 
که دو سال طول کشید تا کشورهای ناتو به حتمی بودن پیروزی روسیه 
در اوکراین پی ببرند.فلوریان نوشت: »حقیقت نشان می دهد که شما در 
طول دو سال درباره پیروزی اوکراین دروغ پردازی کردید. اکنون حقایق 
را دریافته اید و نمی دانید چگونه از شر دروغ های وحشتناک خود خلاص 

شوید«.
ویران  را  آمریکا  آینده  ماه   ۱۰ تا  بایدن  ترامپ: 

می کند 
رئیس جمهور پیشین آمریکا گفت که همتای کنونی وی جهان را به 
سمت جنگ جهانی سوم و ویرانی ایالات متحده تا ده ماه آینده سوق 
می دهد. »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور پیشین آمریکا در جریان تجمعی 
در ایالت آیووا گفت که »جو بایدن«، همتای کنونی او ممکن است جهان 
را به جنگ جهانی سوم سوق دهد و تا ۱۰ ماه آینده پیش از انتخابات 
ریاست جمهوری باعث ویرانی آمریکا شود.ترامپ افزود: »آن ها با هیچ 
کس رفتار درستی ندارند، بنابراین ممکن است شما با جنگ جهانی سوم 
روبرو شوید. اگرچه به زمان انتخابات نزدیک شده ایم، اما در واقعیت به 
آن نزدیک نیستیم، زیرا ۱۰ ماه برای نابودی کامل کشورمان کافی است«. 
السیسی: برای برقراری آتش بس در نوار غزه تلاش 

می کنیم 
رئیس جمهور مصر تاکید کرد که کشورش تلاش می کند تا آتش بس 
را در نوار غزه برقرار کند.  »عبد الفتاح السیسی«، رئیس جمهور مصر 
تاکید کرد که کشورش تلاش می کند تا آتش بس را در نوار غزه برقرار 
کند.وی افزود که جهان از سال ۲۰۲۰ در معرض شماری از بحران ها و 
شرایط سختی قرار گرفته است و ابراز امیدواری کرد که در سال جدید 
از بحران های موجود عبور کرده و این بحران ها بیشتر نشود و تداوم 
نداشته باشد.رئیس جمهور مصر افزود که بزرگ ترین بحران موجود که 
همه ما را تحت تاثیر قرار داده، اتفاق هایی است که در نوار غزه و کرانه 

باختری رخ می دهد.
تاخیر  به  را  اوکراین  به  اف-۱6  ارسال  دانمارک 

انداخت 
یک روزنامه دانمارکی از قصد دولت این کشور برای به تاخیر انداختن 
ارسال جنگنده های اف-۱۶ خود به اوکراین خبر داد. روزنامه دانمارکی 
ارسال  این کشور قصد دارد  »برلینگسکه« گزارش داد، وزارت دفاع 
جنگنده های اف-۱۶ به اوکراین را تا چند ماه به تاخیر بیندازد.دانمارک 
که در زمره یکی از پشتیبان های بزرگ اوکراین در میان کشورهای غربی 
قرار دارد، برنامه ریزی کرده بود اولین بخش از جنگنده های اف-۱۶ 
خود متشکل از شش جنگنده را در حدود اوایل سال نوی میلادی برای 
اوکراین بفرستد اما حالا به سه ماهه دوم سال ۲۰۲۴ موکول خواهند شد.

بلینکن: ترکیه به زودی پیوستن سوئد به ناتو را تایید 
می کند 

وزیر خارجه آمریکا مدعی شد که ترکیه در هفته های پیش رو، پروتکل 
عضویت سوئد در ناتو را تصویب می کند. »آنتونی بلینکن« در اولین روز 
سفر یک هفته ای به منطقه مدیترانه و غرب آسیا گفت: »در ترکیه ما درباره 
گام های نهایی در فرآیند تصویب پیوستن سوئد به ناتو در هفته های پیش 
رو صحبت کردیم«.هرعضو جدید ناتو باید توسط همه اعضای فعلی 
تایید شود، از جمله ترکیه که بیش از ۷۰ سال عضو این ائتلاف بوده و 

دومین ارتش بزرگ خود را دارد.
انگلیس نگران پیروزی ترامپ در انتخابات ۲۰۲۴ است

مقامات ارشد انگلیس در حال گردآوری پرونده ای درباره دونالد ترامپ 
هستند و در عین حال می گویند در صورت پیروزی احتمالی او در 
انتخابات ۲۰۲۴، »احتمال ایجاد آشفتگی و ناآرامی در عرصه جهانی« 
وجود دارد. به گزارش ایسنا، وزارت امور خارجه انگلیس اطلاعاتی را 
درباره »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق آمریکا گردآوری می کند. طبق 
آنچه »آی نیوز« گزارش کرده، مقامات حزب محافظه کار انگلیس نگرانند 
که اگر ترامپ، جو بایدن رئیس جمهور کنونی آمریکا را شکست دهد، 

»نارنجک بزرگی را درون ژئوپلیتیک جهانی پرتاب می کند.«
تلگراف: زلنسکی با بزرگترین چالش دوره رهبری 

خودش مواجه است
نشریه تلگراف در تحلیلی درباره شکستهای ولودیمیر زلنسکی، رئیس 
جمهور اوکراین در نبرد با روسیه با گذشت نزدیک به دو سال از شروع 
جنگ دو کشور نوشته است: زلنسکی با بزرگترین چالش دوره رهبری 
خودش مواجه شده »حالا دیگر این اتحاد وجود ندارد. هم اکنون شاهد 
اختلافات علنی فزاینده بین زلنسکی و دیگر رهبران سیاسی همچون پترو 
پوروشنکو، رئیس جمهور سابق و ویتالی کلیچکو، شهردار شهر کی یف 
به دلیل تشدید اتهام زنی بین آنها از بابت شکست های حاصل شده تا 
کنون در جنگ هستیم. اتفاق بدتر از آن این است که به نظر می رسد 
زلنسکی با ژنرال والری زالوژنی، فرمانده کل ارتش کشورش نیز دچار 

اختلاف شده است. 
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بازدید مدیرعامل منطقه آزاد انزلی 
از سه مجتمع تولیدی صنعتی

واردکننده هایی که در منطقه آزاد 
انزلی به تولید  کننده تبدیل شدند

سرپرست آبفای گیلان خبر داد
بهره مندی ۹۹.۹ درصدی جمعیت 
شهری گیلان از آب شرب بهداشتی

استاندار گیلان :

ظرفیت های اقتصاد دریا محور در گیلان مغفول مانده است

استان  این  در  دریا  از ظرفیت  استفاده  استاندار گیلان گفت: 
ارتقا  برای  ویژه  به  رابطه  این  در  و  گرفته  قرار  غفلت  مورد 
در  بنیان  دانش  و  نوین  از صنایع  استفاده  نیازمند  ها  ظرفیت 

بخش هایی چون آبزی پروری و صید ماهی و غیره هستیم. 
اقتصاد  تقویت  اجرایی  ستاد  نشست  در  عباسی«  »اسدالله 
دریا محور گیلان،ضمن محکومیت مجدد اقدام ناجوانمردانه 
رساندن  شهادت  به  و  کرمان  شهدای  گلزار  در  تروریستی 
جمعی از هم وطنان بی گناهمان؛ بر لزوم برنامه ریزی دقیق 
اندرکاران  دست  مجموع  مساعی  تشریک  با  همراه  علمی  و 
اقتصاد دریامحور و  تقویت  دانشگاهی در حوزه   و  اجرایی 
ارتباط صنعت و دانشگاه تاکید کرد و افزود: تکمیل زنجیره  
تولید تا بازار مصرف و صادرات از الزاماتی است که در بستر 

بهره گیری از اقتصاد دریامحور میسر می شود.
اقتصاد دریا محور  از ظرفیت بخش خصوصی در  باید   

بیشتر استفاده کنیم
با توسعه و ارتقاء زیرساختهای  باید  وی ادامه داد: این مهم 
حوزه  دریا و تجارت دریایی ریل گذاری شود تا اهداف پیش 
بینی شده در سیاستهای ابلاغی رهبر معظم انقلاب اسلامی در 

حوزه  اقتصاد دریامحور هر چه سریعتر تحقق یابد.
عباسی با اشاره به سفر اخیر هیات اقتصادی گیلان به روسیه، 
انواع  عرضه   برای  بالقوه  ظرفیتی  را  کشور  این  بازارهای 
کرد  عنوان  گیلان  صنعتی  کالاهای  و  کشاورزی  محصولات 
و افزود: بهره گیری بهینه از این ظرفیت با تقویت ارکان موثر 
در حوزه  اقتصاد دریا محور اعم از توسعه و تجهیز ناوگان 
تسهیل  هدف،  جامعه   به  رسانی  اطلاع  و  آموزش  دریایی، 
مراکز  علمی  های  یافته  از  گیری  بهره  و  صادرات  روند  در 

دانشگاهی و تحقیقاتی امکان پذیر است.
نماینده عالی دولت در گیلان گفت: استفاده از ظرفیت دریا 
در این استان مورد غفلت قرار گرفته است که در این رابطه 
بویژه برای ارتقای ظرفیت ها، نیازمند استفاده از صنایع نوین 
و دانش بنیان در بخش هایی چون آبزی پروری و صید ماهی 

و غیره هستیم.
عباسی اظهار کرد: با وجود داشتن ۳۰۰ کیلومتر نوار ساحلی 
در استان، سهم ما در اقتصاد دریا بسیار کم و اندک است و تا 
زمانی که نگاه علمی و دانش بنیان به این حوزه نداشته باشیم، 

تحول و اتفاق جدیدی رقم نخواهد خورد.
وی افزود:  ما باید از ظرفیت بخش خصوصی در اقتصاد دریا 
محور بیشتر استفاده کنیم و در بخش هایی چون صنایع کشتی 
سازی و پرورش ماهی در قفس متناسب با شرایط دریای خزر 
بیشتری  بهره  این ظرفیت ها  از  تا  بیشتر سرمایه گذاری کرده 

بگیریم.
نماینده عالی دولت در گیلان ادامه داد: از سویی در راستای 
ساحلی  های  استان  در  درآمد  افزایش  و  فقرزدایی  برای 
بیشتر فعال  اقتصاد دریا  باید در زمینه توسعه  همچون گیلان 
تنهایی در  به  این بخش رونق گیرد زیرا کشاورزی  شویم و 
گیلان جوابگو نیازها اعم از اشتغال و معیشت و غیره نیست.

استاندار گیلان با اشاره به ظرفیت های این استان اضافه کرد: 
تهدیدی  به  تبدیل  ها  آلودگی  به حجم  توجه  با  ها  رودخانه 
برای استان شده اند حال آنکه رودخانه ها باید فرصت مناسبی 

برای گردشگری و درآمدزایی باشد.
و  اشاره  استان  در  سازی  کشتی  صنعت  به  همچنین  عباسی 
کشتی  صنعت  توسعه  برای  اولیه  قرارداد  کرد:   خاطرنشان 
سازی امضا شده و کارها و فرآیند مربوطه باید باید سرعت 
تعامل  با  و  بخش خصوصی  ترغیب  با  حتم  طور  به  و  گیرد 
گسترده می توانیم از ظرفیت اقتصاد دریایی، بیشتر در گیلان 

بهره ببریم.
استاندار گیلان در ادامه با بیان اینکه  برخی تخریبها و هجمه 
های غیرمنصفانه علیه دولت در گیلان، خللی در ارائه خدمت 
مدیران  به  خطاب  کند،  نمی  ایجاد  توسعه  قطار  حرکت  و 
اجرایی تاکید کرد: دولت برنامه های خود را با لحاظ منویات 
و  طراحی  مردم  منافع  حفظ  برای  انقلاب  امامین  راهگشای 
اولویت بندی کرده و در این راستا بنا به فرموده رهبر معظم 

و  خستگی  و  شده  نزدیک  قله  به  عزیزمان  کشور  انقلاب، 
ناامیدی معنا ندارد.

عباسی همچنین با اشاره به حجم زیاد کارهای برزمین مانده 
مدیریت  یک  مستلزم  را  گذشته  نقایص  جبران  گیلان،  در 
باید تمامی  اینکار  جهادی و بی وقفه دانست و افزود: برای 
ظرفیتها را در راستای خدمت حداکثری به جامعه بسیج کرد 
و با هم افزایی و وحدت رویه به توسعه  متوازن و همه جانبه 

در گیلان رسید.
کشتی  ابتدایی  گذاری  سرمایه  ریال  میلیارد  هزار   ۱۵

سازی در گیلان 
اظهار  جلسه  این  در  نیز  گیلان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
کرد:  تفاهم نامه ساخت کشتی در بندرانزلی امضاء شده که در 
این راستا ۶ هکتار زمین در اختیار سرمایه گذار قرار می گیرد 
میلیارد  هزار   ۱۵ نیز  کارخانه  این  احداث  ابتدایی  سرمایه  و 

ریال است.
»حسین یونسی« با بیان اینکه میانگین سن شناورها در استان 
به  نیاز  شناورها  این  گفت:  است،  سال   ۳۰ حدود  و  زیاد 
مبرم  نیاز  این مجتمع کشتی سازی  واقع  دارند و در  نوسازی 
و  استان  اقتصاد  به  اشتغال  ایجاد  بر  علاوه  زیرا  بود  گیلان 

کشور نیز کمک می کند.
وی بیان کرد: این مجتمع کشتی سازی در فاز نخست در ۲ 
بخش احداث و نیز نوسازی کشتی ها فعالیت خواهد کرد و 
به طور حتم با ایجاد این این مجموعه، فعالیت و استفاده از 
بیشتر می شود  دریایی  اقتصاد  استان در حوزه  ظرفیت های 
زیرا هم اینک ظرفیت تخلیه و بارگیری کالا در بنادر گیلان ۱۰ 
میلیون تن است که امروزه حداکثر می توانیم از سه الی چهار 
تن این ظرفیت استفاده می شود.مدیرکل بنادر و دریانوردی 
گیلان خاطرنشان کرد: البته یکی از معضلات این حوزه نبود 
حمل و نقل ترکیبی است زیرا بنادر ما به ریل متصل نیستند 
که با اتصال به ریل و نیز نوسازی ناوگان دریایی، می توانیم 

ظرفیت استفاده از بنادر استان را افزایش دهیم. 
استانداری  اقتصادی  امور  حسین محمدیان، معاون هماهنگی 
گیلان هم در این نشست گزارشی از روند هماهنگی بین مراکز 
دانشگاهی با دستگاههای اجرایی استان برای تبلور ظرفیتهای 
مشهود در اقتصاد دریامحور استان ارایه داد و افزود: توسعه 
تقویت  سازی،  کشتی  صنعت  رونق  بندری،  زیرساختهای 
زیرساختهای صادراتی همراه با زمینه سازی برای تربیت کادر 
مورد نیاز در حوزه ی ناوبری تجارت دریایی از اولویتهایی 

است که در این راستا مورد تاکید قرار گرفته است.
مدیران  و  ها  دانشگاه  روسای  از  یک  هر  نشست  این  در 
دستگاه های اجرایی مرتبط با اقتصاد دریامحور، نظرات خود 
این  در  شده  بینی  پیش  اهداف  تحقق  نحوه  در خصوص  را 
ارتقاء  و  موجود  امکانات  از  حداکثری  گیری  بهره  با  بخش 
زیرساختهای بندری و دریایی ارایه و بر لزوم وحدت رویه 

برای تسریع در حصول نتایج مورد نظر تاکید کردند.

پروژه احداث بیمه ای، درمانی و رفاهی تأمین اجتماعی در شهر 
شعبه،۳۸۴۱  و  اداری  فضای  مترمربع   ۲۲۲۵ شامل  لاهیجان، 

مترمربع درمان و ۴۲۲ مترمربع مرکز رفاهی  کلنگ زنی شد.
تأمین  سازمان  بیمه ای  معاون  محمدی«  »محمد  حضور  با 
 اجتماعی، »رسول فرخی« نماینده مردم شهرستان لاهیجان در 
مجلس شورای اسلامی، »موسی فکور« معاون هماهنگی امور 
»سلیمانی«  والمسلمین  گیلان،حجت الاسلام  استاندار  عمرانی 
فرماندار  براتی«  »فرهاد  لاهیجان،  شهرستان  جمعه  امام 
»مهرزاد   ، مهندسی  فنی  فرج زاده ها« مدیرکل  »علی  لاهیجان، 
اجتماعی،  تأمین   سازمان  استان های  امور  مدیرکل  اکبرپور« 
»کیوان مرتضوی« مدیر کل  تأمین اجتماعی استان و »حسین 
از  نیز جمعی  و  گیلان  تأمین اجتماعی  درمان  مدیر  ابراهیمی« 
جدید  ساختمان  احداث  کلنگ  محلی،  مسئولان  و  مدیران 
کلینیک تخصصی  شعبه تأمین اجتماعی لاهیجان به زمین زده 

شد.
این سفر در  تأمین اجتماعی در جریان  بیمه ای سازمان  معاون 
نشست با معاون استاندار گیلان و مسئولان شهرستان لاهیجان 
پروژه  اجرای  برای  تأمین اجتماعی  سازمان  اینکه  بر  تأکید  با 
ساختمان جدید تأمین اجتماعی لاهیجان مشکل اعتباری ندارد، 
اظهار امیدواری کرد با حمایت و مساعدت مسئولان محلی، 

این پروژه در مدت دو سال به بهره برداری برسد.
تأمین اجتماعی  سازمان  مدیرعامل  تأکید  به  اشاره  با  محمدی 
در زمینه تسریع در آغاز پروژه تأمین اجتماعی لاهیجان گفت: 
تخصصی،  کلینک  شامل  مستقل  ساختمان  سه  در  پروژه  این 
با حدود 7۰۰۰  شعبه و مرکز رفاهی و هر یک در سه طبقه 
متر مربع زیربنا پیش بینی شده و فاز طراحی و نقشه کشی آن 

انجام شده است.
وی با بیان اینکه امیدواریم با مساعدت شهرداری لاهیجان و 
حمایت مسئولان، اخذ پروانه ساخت این پروژه طی هفته های 
فرصت  اولین  در  نیز  پیمانکار  انتخاب  مناقصه  و  انجام  آتی 
شعبه  و  تخصصی  کلینیک  استقرار  و  تجمیع  شود،  انجام 
بیمه ای در کنار یکدیگر را از ویژگی های این پروژه دانست 

سازمان  عمرانی  بزرگ  پروژه های  از  یکی  به عنوان  آن  از  و 
تأمین اجتماعی در سطح کشور یاد کرد.

»رسول فرخی« نماینده مردم شهرستان های لاهیجان و سیاهکل 
در مجلس شورای اسلامی نیز در این دیدار با تأکید بر اهمیت 
خدمات درمان برای آحاد جامعه گفت: مصوبه ایجاد کلینیک 
تخصصی لاهیجان به سال ۱۳۸۴ برمی گردد که انتظار داریم با 
تسریع در اجرای پروژه ای که امروز کلنگ زنی شد، بخشی از 

این تأخیر جبران شود.
این  در  نیز  گیلان  استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون 
نشست با بیان اینکه تأمین  اجتماعی سازمان گسترده ای است 
دارد و خدمات خوبی  را تحت پوشش  فراوانی  که جمعیت 
ارائه می کند، اذعان داشت: قشری که با این سازمان سروکار 
دارد، اکثراً از اقشار کارگری هستند و رایگان بودن خدماتی 

همچون خدمات درمان برای آنان حائز اهمیت است.
اقدامات  اینکه در دولت سیزدهم  به  اشاره  با  فکور«  »موسی 
است،  شده  انجام  درمان  زیرساخت های  توسعه  برای  زیادی 
گفت: ما در استان گیلان نیازمند وجود مجموعه های درمانی 
تخصصی همچون کلینیک های تأمین اجتماعی هستیم و در این 

بخش باید تلاش بیشتری از حالت عادی داشته باشیم تا جبران 
عقب ماندگی ها صورت گیرد و مردم سریع تر شاهد نتایج کار 

باشند و حلاوت و شیرینی آن را لمس کنند.
»فرهاد براتی« فرماندار شهرستان لاهیجان نیز در این نشست 
از  مطلوبی  رضایتمندی  شهرستان  مردم  خوشبختانه  گفت: 
نیز  خدمات سازمان تأمین اجتماعی دارند و مسئولان مربوطه 
با جدیت امر خدمت رسانی را پیگیری  همه پای کار بوده و 

می کنند.
***

سه  در  و  مربع  متر   ۶۶۱7 مساحت  به  زمینی  در  پروژه  این 
کلینیک  مربع  متر   ۳۸۴۱ شامل  طبقه  سه  مستقل  ساختمان 
تخصصی، ۲۵۲۲ متر مربع شعبه و ۴۲۱ متر مربع مرکز رفاهی 

احداث خواهد شد.
زمینه  از سال ۱۳۵۲ در  تأمین  اجتماعی در لاهیجان  سازمان 
و ساختمان  دارد  فعالیت  منطقه  بیمه شدگان  به  ارائه خدمات 
و  بیمه ای  بخش  دو  هر  که  لاهیجان  تأمین اجتماعی  قدیمی 
درمانی در آن مستقر بودند، از چند سال پیش با هدف توسعه 
قرار  درمان  مدیریت  اختیار  در  کامل  به طور  درمانی،  مرکز 
گرفته و شعبه در ساختمان استیجاری مستقر شد که با اجرای 
این پروژه، هر دو بخش بیمه ای و درمانی تأمین اجتماعی در 
مکانی مناسب و در خور شأن شرکای اجتماعی در مجاورت 

یکدیگر به ارائه خدمت خواهند پرداخت.
براساس این گزارش، تأمین اجتماعی لاهیجان در حال حاضر 
بیش از ۸۲ هزار نفر جمعیت را تحت پوشش دارد که افزون 
بر ۳۲ هزار نفر آنان را بیمه شدگان اصلی، حدود ۱۱ هزار و 
۵۰۰ نفر را مستمری بگیران و مابقی را افراد تبعی این گروه ها 

تشکیل می دهند.
این گزارش حاکی است در جریان این سفر، »محمد محمدی« 
معاون بیمه ای سازمان تأمین اجتماعی از شعبه تأمین اجتماعی 
لاهیجان و نیز »لی فرج زاده ها« مدیرکل فنی مهندسی و مهرزاد 
از  تأمین اجتماعی  سازمان  استان های  امور  مدیرکل  اکبرپور 

بیمارستان تأمین اجتماعی لنگرود بازدید کردند.

با حضور معاون بیمه ای سازمان تأمین  اجتماعی انجام شد 

کلنگ زنی پروژه بیمه ای، درمانی و رفاهی تأمین اجتماعی در لاهیجان

مدیرعامل گروه دانش بنیان کاشف از راه اندازی اولین پارک 
تخصصی مهارت های نرم و صنایع خلاق گیلان خبر داد.

کاشف  بنیان  دانش  گروه  مدیرعامل  قلیچی«  »روهام  دکتر 
با اشاره به امضای تفاهم  )موسسه کارآفرینان شایسته فاخر( 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای  با  نامه همکاری آموزشی 
گیلان گفت:از مهمترین مفاد این تفاهم نامه، توسعه آموزش 
اولین  اندازی  بهبود فضای کسب و کار، راه  های مهارتی و 
پارک تخصصی مهارت های نرم و صنایع خلاق و ارائه مدل 
های نوین کسب و کار در ۲۰ حوزه تخصصی مربوطه است.

های صورت  ریزی  برنامه  با  راستا،  همین  در  افزود:  قلیچی 
گرفته، هم اکنون این مجموعه اقدامات به مرحله اجرا رسیده 

است.
همایش  سمینارها،  برگزاری  در  همکاری  کرد:  تصریح  وی 
برنامه  کنار  در  مربوطه،  آموزشی  های  کارگاه  و  علمی  های 
ریزی تهیه، طراحی و اجرای چارچوب مناسب برای ارزیابی 

و صدور گواهی صلاحیت حرفه ای، از جمله مفاد پیش بینی 
شده در جهت اجرای تفاهم نامه مذکور است.

از  یکی  گفت:  همچنین  کاشف  بنیان  دانش  گروه  مدیرعامل 
نیز   TEDx رویدادهای  نظیر  هایی  همایش  برگزاری  اهداف 

استان  در  مذکور  همکاری  نامه  تفاهم  مفاد  اجرای  به  کمک 
می باشد که در همین راستا، نخستین رویداد تداکس خوراک 
روز  با  سالجاری)مصادف  ماه  دی   ۱۲ تاریخ  در  نوشیدنی  و 

رشت( برگزار شد.
کل  اداره  میان  آموزشی  همکاری  نامه  تفاهم  است  گفتنی 
آموزش فنی و حرفه ای گیلان و گروه دانش بنیان کاشف، به 
امضای مدیران دو مجموعه رسیده است و مقرر شده به مدت 
محل  در  نامه  تفاهم  در  مندرج  های  برنامه  تمامی   ، سال   ۳
استقرار موسسه کارآفرینان شایسته فاخر به نشانی رشت، بلوار 

شهید انصاری، کوچه فردوسی، اجرا گردد.
از تمامی علاقه مندان به این حوزه دعوت می گردد در صورت 
تمایل به حضور در برنامه های آموزشی و فرهنگی مرتبط با 
مهارت های نرم و صنایع خلاق، به نشانی فوق مراجعه و یا 
تماس   ۰۹۳۶۱۶۴۸۶۴۲ و   ۰۱۳۳۴۲۴۵ تماس  های  شماره  با 

حاصل نمایند.

مدیرعامل گروه دانش بنیان کاشف خبر داد

راه اندازی اولین پارک تخصصی مهارت های نرم و صنایع خلاق گیلان 

 سرپرست شرکت آب و فاضلاب گیلان از بهره مندی ۹۹.۹ 
درصدی جمعیت شهری استان از آب شرب بهداشتی خبر 

داد.
»علیرضا غیاثی« در گفت و گو با مهر با اشاره به اینکه یک 
گیلان  استان  در ۵۲ شهر  نفر جمعیت  هزار  و 7۲۳  میلیون 
حوزه  در  فاضلاب  و  آب  شرکت  خدمات  پوشش  تحت 
آبرسانی قرار دارند، اظهار کرد: این عدد معادل ۹۹.۹ درصد 
جمعیت می باشد و در بخش روستایی نیز از ۲ هزار و ۵۶7 
بر  بالغ  با جمعیتی  هزار و 7۲۲ روستا  استان یک  روستای 
خدمات  پوشش  تحت  درصد،   ۸۶ معادل  نفر  هزار   7۹۸
بهره  بهداشتی  و  نعمت آب شرب سالم  از  و  بوده  شرکت 

مند می باشند.
وی افزود: در حال حاضر جهت تأمین آب شرب بیش از 
۳۹۶ هزار متر مکعب مخزن ذخیره آب شرب، 7۹۳ کیلومتر 
خط انتقال و ۶ هزار و ۲۰7 کیلومتر شبکه توزیع در حوزه 
شهری، بیش از ۴ هزار و ۲۸۱ کیلومتر خط انتقال و ۱۸ هزار 
کیلومتر شبکه توزیع در حوزه روستایی در مدار بهره برداری 
قرار دارد، تأسیسات آبرسانی در استان گیلان به لحاظ کمی 
بالایی بوده و همکاران شرکت به صورت  در سطح بسیار 
استان  در سطح  مشترکین  رضایت  روز جهت جلب  شبانه 

مشغول به فعالیت و خدمات رسانی هستند.
در  گیلان  آبرسانی  تأسیسات  وضعیت  به  اشاره  با  غیاثی 
مقایسه با استان های دیگر گفت: در حوزه شهری از پوشش 
بسیار خوبی برخوردار هستیم و در سطح بالاتری از میانگین 
کشوری قرار داریم و در حوزه روستایی طبق برنامه ریزی 
مندی  بهره  افزایش  توسعه،  برنامه  در  شده  انجام  های 
روستاییان از این خدمات را خواهیم داشت و شاهد ارتقا 

سطح خدمات آبرسانی در حوزه روستاها خواهیم بود.
راستا  همین  در  داد:  ادامه  گیلان  آبفای  شرکت  سرپرست 
بسیج  سازمان  و  الانبیا  خاتم  قرارگاه  با  همکاری  قرارداد 
سازندگی به عنوان دو معین قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( 
منعقد شد که طی آن 7۱۱ روستای محروم گیلان با اعتباری 
بالغ بر یک هزار و ۸۲7 میلیارد تومان تحت پوشش خدمات 
شرکت آب و فاضلاب قرار خواهند گرفت؛، باین طرح تا به 
امروز حدود ۳۱ درصد پیشرفت فیزیکی داشته است و پیش 

بینی می شود ظرف ۲ سال آینده به اتمام برسد.
کیلومتر خط  و ۶۲7  هزار  اجرای یک  کرد:  تصریح  غیاثی 
مخزن  باب   7۴ احداث  شرب،  آب  توزیع  شبکه  و  انتقال 
و  چاه  حلقه   ۳۱ حفر  پمپاژ،  ایستگاه   7۱ تأسیس  ذخیره، 
بهسازی ۱۱ دهنه چاه جز تعهدات اجرایی این طرح می باشد 
که احجام عملیاتی آن تاکنون شامل لوله گذاری خط انتقال 
و شبکه توزیع به طول ۹۸۸ کیلومتر، حفر و تجهیز ۱۴ حلقه 
چاه، ساخت ۴ باب ایستگاه پمپاژ و احداث ۱۰ باب مخزن 
ذخیره آب شرب می باشد؛ امیدواریم با تزریق و تأمین مالی 
که به زودی صورت خواهد گرفت شاهد پیشرفت سریع تری 

در اجرای این طرح باشیم.
وی در خصوص نحوه برآورد هزینه آب بها در استان گفت: 
میانگین مصرف به ازای هر خانوار گیلانی ۱۳.۸ متر مکعب 
در ماه است که این نشان از مطابقت میزان مصرف در سطح 
است،  مترمکعب   ۱۳ معادل  که  شده  تعیین  سرانه  با  استان 
بالایی در مصرف  فرهنگ  دارای  دارد و مردم عزیز گیلان 
درست آب شرب می باشند، هزینه آب بها نیز با معیار ۱۳ 
مصرفی  که  مشترکین  برای  و  می شود  محاسبه  مترمکعب 
به صورت  بها  آب  هزینه  باشند  داشته  میزان  این  از  بالاتر 

پلکانی افزایش خواهد یافت.

در ادامه بازدیدهای میدانی، رییس هیأت مدیره و مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد انزلی از سه شرکت تولیدی صنعتی که 
مراحل تولید آزمایشی خود را جهت شروع به کار رسمی 

طی می کنند، بازدید به عمل آورد. 
 »محمد سجاد سیاهکارزاده« رییس هیأت مدیره و مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد انزلی از سه شرکت تولیدی صنعتی که 
مراحل تولید آزمایشی خود را جهت شروع به کار رسمی 

طی می کنند، بازدید به عمل آورد.
در این برنامه کاری که معاون و مدیران معاونت اقتصادی، 
حضور  سازمان  عمومی  روابط  و  ریاست  حوزه  مدیران 
داشتند، مدیرعامل سازمان با حضور در شرکت های مزبور 
از آخرین مراحل ساخت و بهره برداری آنها آشنا شده و در 
جریان کمیت و کیفیت اقدامات در حال انجام قرار گرفت.

بنابراین گزارش، سیاهکارزاده و هیأت همراه وی از شرکت 
»پرین پوشاک« که در زمینه تولید پوشاک مشغول به فعالیت 
کننده  تولید  رهام«  »آریان  وزین  های  شرکت  باشد،  می 
تولید  در حال  که  تندیس«  ابزار  »پارس  و  یخچال صنعتی 
ابزار آلات صنعتی است، بازدید به عمل آورد و در جریان 
آخرین وضعیت تولیدات آزمایشی سه مجموعه تولیدی فوق 

قرار گرفت.
از نکات جالب واحدهای تولیدی فوق اینکه هر سه مجموعه 
از شرکت های وارد کننده کالا و محصولات در حال تولید 
و  ها  مشاوره  ارائه  با  اخیر  سالهای  ظرف  که  بودند  خود 
براساس  انزلی که  مشوق های حمایتی سازمان منطقه آزاد 
اسناد  اجرای  راستای  در  و  آزاد  مناطق  مقررات  و  قوانین 
بالادستی همچون ماده ۱۱ سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی 
کالاهایی  تولید  تکنولوژی  انتقال  به  اقدام  گرفت،  صورت 

نمودند که از سوی آنها به داخل کشور وارد می گردید.

رئیس پلیس راه استان از کنترل رفتارهای پرخطر رانندگان 
توسط دوربین های ثبت تخلفات خبر داد و گفت: بکارگیری 
عملیات  مدیریت  در  سرعت  کنترل  تجهیزات  فن آوری 

ترافیکی پلیس راه بسیار حائز اهمیت است.
اهمیت  به  توجه  با  کرد:  اظهار  صفاری«  »جاور  سرهنگ 
منظور  به  و  جاری  سال  از  مانده  باقی  ایام  حساسیت  و 
جلوگیری از وقوع سوانح و حوادث رانندگی که به سبب 
افزایش سرعت غیرمجاز شدت می یابد، پلیس راه گیلان به 
قید فوریت تمهیدات ترافیکی لازم در این خصوص را از 
هم اکنون اتخاذ و با استفاده از ظرفیت های موجود در استان 
کنترل  به  نسبت  دارد  اختیار  در  که  ترافیکی  تجهیزات  و 

تخلفات حادثه ساز به ویژه سرعت غیر مجاز اقدام می کند.
توسط  رانندگان  پرخطر  رفتارهای  کنترل  از  ادامه  در  وی 
بکارگیری  گفت:  و  داد  خبر  تخلفات  ثبت  دوربین های 
عملیات  مدیریت  در  سرعت  کنترل  تجهیزات  فن آوری 

ترافیکی پلیس راه بسیار حائز اهمیت است.
اصلی  عامل  اینکه  بیان  با  گیلان  استان  راه  پلیس  رئیس 
رانندگی  تخلفات  کشورها  اغلب  در  تصادفات  بالای  آمار 
برای کاهش  امروزه در کشورهای پیش رفته  افزود:  است، 
تلفات و خسارت جاده ای در کنار جریمه های بسیار سنگین 
تا کوچک ترین  استفاده می شود  پیش رفته  از فن آوری های 
رفتار رانندگان نیز تحت نظر قرار گیرد و دوربین های کنترل 

سرعت در این میان نقش اساسی دارد.
استعلام  برابر  ماه گذشته  بیان  کرد: در ۸  انتظامی  مقام  این 
از سامانه دوربین های نصب شده در محورهای برون شهری 
استان گیلان حدود ۵۰۳ هزار تخلف سرعت ثبت و از طریق 

پیامک به مالکان خودروها مورد نظر اعلام شده است.
سرهنگ صفاری به راه اندازی ۶۸ دوربین ثبت تخلفات فعال 
در جاده های استان اشاره کرد و اذعان  داشت: با استفاده از 
تلفن  از  استفاده  رانندگان،  پرخطر  رفتارهای  این دوربین ها 
طول  در  پلاک  کردن  مخدوش  و  ایمنی  کمربند  و  همراه 

شبانه روز از چشم پلیس پوشیده نخواهد ماند.
با  مسیر  طول  در  رانندگان  از  بعضی  گفت:  پایان  در  وی 
به  و  را کاهش می دهند  دوربین، سرعت خودرو  هر  دیدن 
محض عبور از آن مجددا با سرعت غیرمجاز به مسیر ادامه 
می دهند اما بی خبر از آن که دوربین ها از نوع میانگین سرعت 
به دوربین  تعیین شده  از زمان  رانندگان زودتر  می باشند و 

دوم می رسند و برای خودرو جریمه ثبت می شود.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گیلان ازتمدید پویش 
ملی سلامت تا پایان دی ماه خبر داد و گفت: تاکنون بیش 
از یک میلیون گیلانی تحت پویش ملی سلامت از لحاظ قند 

خون و فشار خون ارزیابی شده اند.
علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون  رضوانی«  محمود  »سید 
پزشکی گیلان با بیان اینکه پویش ملی سلامت با محوریت 
سال  ماه  دی  پایان  تا  بالا  خون  فشار  و  دیابت  غربالگری 
میلیون  یک  از  بیش  کرد:  اظهار  است،  شده  تمدید  جاری 
گیلانی تا پایان روز ۱۵ دی در پویش ملی سلامت از لحاظ 
قند خون و فشار خون ارزیابی شده اند که این تعداد شامل 

۵7 درصد جمعیت هدف گذاری استان است.
وی ادامه داد: از این تعداد تاکنون، ۱7 هزار و ۳۸۴ بیمار 
جدید مبتلا به دیابت و ۲۵ هزار و ۳7۹ بیمار جدید مبتلا به 
فشار خون بالا شناسایی شده اند که البته طی این پویش، ۹ 
هزار و ۴۴۱ بیمار مشکوک به بیماری دیابت و ۱۲ هزار و 
۶۴۶ بیمار مشکوک به فشار خون بالا نیز شناسایی شده اند 
خواهند  قرار  مراقبت  تحت  پزشک،  تائید  صورت  در  که 

گرفت.
فشار  ارزیابی  اینکخ  به  اشاره  با  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
خون بالا و قندخون در تمامی مراکز بهداشتی و خانه های 
مردم  از  دعوت  با  است،  رایگان  پویش  این  طی  بهداشت 
برای شرکت در این پویش، تصریح کرد؛ پویش ملی سلامت 
تا پایان دی ماه سال جاری تمدید شده و همه افراد بالای ۱۸ 
سال در گیلان می توانند با مراجعه به مراکز جامع خدمات 
سراسر  بهداشت  پایگاه های  و  خانه ها  روستایی،  شهری، 
استان به طور رایگان از لحاظ فشار خون و قندخون مورد 

غربالگری قرار گیرند.
شناسایی  جدید  بیماران  پویش،  پایان  از  پس  افزود:  وی 
و  عوارض  از  تا  گرفت  خواهند  قرار  مراقبت  تحت  شده 
آسیب هایی که ممکن است به دلیل ابتلا به دیابت و فشار 

خون بالا متحمل شوند، پیشگیری و یا کنترل شوند.
به  ابتلا  از  افراد  اگر  شد:  یادآور  خاتمه  در  رضوانی  دکتر 
وقوع  از  پیش  خون  فشار  و  دیابت  خاموش  بیماری های 
آسیب و عوارض مطلع شوند، مطمئنا می توانیم از عوارض 
پیشگیری کنیم که  تا حدود زیادی  بیماری ها  این  احتمالی 
در نتیجه، زندگی سالم تر و باکیفیت تری برای این افراد رقم 

خواهد خورد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی گیلان خبر داد

ارزیابی قند خون و فشار خون بیش از 
یک میلیون گیلانی در پویش ملی سلامت

راه اندازی ۶۸ دوربین ثبت 
تخلفات فعال در جاده های گیلان

خدمات  متصدی  گفت:  گیلان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
کافی نت به علت افزایش خودسرانه خدمات در تعزیرات 

حکومتی گیلان یک میلیارد ریال محکوم شد.
به  نت  کافی  خدمات  متصدی  کرد:  اظهار  امینی  مرتضی 
حکومتی  تعزیرات  در  خدمات  خودسرانه  افزایش  علت 

گیلان محکوم شد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان گیلان افزود: پرونده اضافه 
دریافتی متصدی کافی نت در شعبه اول بدوی این اداره کل 

رسیدگی شد.
وی ادامه داد: شعبه پس از بررسی پرونده و نداشتن مدارک 
قانونی تخلف انتسابی را محرز و علاوه بر پلمب و نصب 
پارچه، متصدی واحد را به پرداخت یک میلیارد ریال جزای 

نقدی محکوم کرد.
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان گیلان گفت: این گزارش 
را بازرسان سازمان صمت در بازرسی از واحد صنفی تهیه و 

برای رسیدگی به این اداره کل ارسال کردند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی گیلان خبر داد
محکومیت یک میلیارد ریالی

 واحد صنفی در گیلان
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پیشنهاد پلیس برای افزایش
 ۳ برابری مبلغ جرایم رانندگی

 جامعه ایران در حالی حرکت به سمت سالمندی را آغاز کرده است 
که هنوز خدمات توانبخشی آنگونه که باید، سهم مناسبی از نظام 
سلامت ندارد و نیاز است با توجه به تغییرات جمعیتی کشور در دهه 
های پیش رو، سازمان های بیمه گر نگاه ویژه ای به این بخش داشته 
سلامت،  با  مرتبط  اقتصادی  موضوعات  مهمترین  از  یکی  باشند. 

است.  درمانی  و  بهداشتی  خدمات  مالی  تامین  نحوه 
این فعالیت ها در دنیا توسط نهادهای مختلفی از جمله 
بیمه های اجتماعی، بیمه های خصوصی،  دولت، شرکت ها 
و موسسات و یا پرداخت های مستقیم افراد تامین مالی 
نهادهای  مشارکت  نحوه  که  داشت  توجه  می شود.باید 
یادشده در تامین مالی سلامت، پایداری و عدالت در نظام 
سلامت را به شدت تحت تاثیر قرار می دهد به نحوی که 
هرچه وابستگی تامین مالی به پرداخت های مستقیم افراد 
بیشتر باشد، فشارهای مالی بر افراد بیشتر و فعالیت های 

بهداشتی و درمانی ناپایدارتر خواهد بود.
براساس اعلام مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، 
ملی سلامت  به حساب های  مربوط  ارائه شده  آمارهای 
در سال های ۱۳۹۰ تا ۱۳۹۸ نشان می دهد که هزینه های 
مربوط به خدمات توانبخشی روند نزولی دارد به گونه ای 
به  میلیارد ریال در سال ۱۳۹۰  پنج هزار و ۷۳۳  از  که 
سه هزار و ۷۵۶ میلیارد ریال در سال ۱۳۹۸ کاهش یافته 
تا سال ۱۳۹۲ در حدود  توانبخشی  است.سهم خدمات 
۱.۳۳ درصد از کل هزینه های سلامت بوده که در سال 
۱۳۹۳ با کاهش ۵۹ درصدی روبه رو شد،   در سال ۱۳۹۴ 

را  درصدی   ۱۳ رشد  توانبخشی  خدمات  هزینه های  سهم  اگرچه 
تجربه کرد، اما دوباره از سال ۱۳۹۵ تا ۱۳۹۸ این روند شیب نزولی 
داشته و در نهایت در سال ۱۳۹۸ این سم به ۰.۲ درصد رسیده است.

بنابراین سهم هزینه های توانبخشی از کل هزینه های سلامت کشور 
در هشت سال با کاهش ۸۴ درصدی همراه بوده است.

هزینه خدمات توانبخشی در سال های ۹۰ تا ۹۸
همچنین تا سال ۱۳۹۲ طبق بررسی حساب های ملی سلامت »بخش 
عمومی« به عنوان اصلی ترین تامین کننده هزینه های توانبخشی در 
مربوط  این سال ها حدود ۷۱ درصد هزینه های  بوده و در  کشور 
درصد   ۲۹ حدود  همچنین  است.  کرده  تامین  را  خدمات  این  به 
توسط »بخش خصوصی« تامین شد اما در سال ۱۳۹۳ با تغییر در 
از  »پرداخت  خصوصی  بخش  سهم  مالی،  تامین  عاملان  ترکیب 
جیب خانوار و بیمه های تکمیلی« و به خصوص پرداخت از جیب 
خانوار، افزایش و سهم بخش عمومی کاهش چشمگیری یافته است 
به نحوی که سهم بخش عمومی به ۱۸.۲۱ درصد کاهش و در مقابل 

سهم بخش خصوصی به ۸۱.۸ درصد افزایش یافت.
بر این اساس با وجود هدف گذاری کاهش سهم پرداخت از جیب 
از هزینه های سلامت به ۲۵ درصد براساس برنامه ششم توسعه،  با 
وجود این پرداخت از جیب خانوارها برای خدمات توانبخشی در 
انجام  اما طبق مطالعات  برابر ۳۹.۷ درصد بوده است  سال ۱۳۹۸ 
شده در کشوری مانند لهستان در سال ۲۰۱۵ حدود ۱۸ درصد از 
هزینه های مرتبط با خدمات توانبخشی توسط خانوارها تامین شده 
است.بررسی سهم خدمات توانبخشی از نظام سلامت ایران نشان 
می دهد با وجود چالش بیماری های مزمن در قرن حاضر، افزایش 
جمعیت سالمند و از طرفی نیاز به استفاده مستمر و هزینه های بالای 
خدمات توانبخشی، جایگاه این خدمات همچنان در نظام سلامت 
ایران مورد توجه قرار نگرفته است.این در حالیست که بررسی ها 
دوش  بر  سلامت  خدمات  هزینه های  بار  انتقال  با  دهد  می  نشان 
خانوارها و استفاده کمتر آنها از این خدمات به جهت هزینه های بالا 
سبب خواهد شد که با اندکی وقفه زمانی، ناتوانی فرد به صورت 

شدیدتر و پرهزینه تر برای خانوار و نظام سلامت بروز خواهدکرد.
وجود ۱۱ میلیون افراد ناتوان و کم توان در ایران

طبق اعلام سازمان بهداشت جهانی، ۱۵ درصد از جمعیت جهان 
را افراد دارای ناتوانی یا کم توانی تشکیل می دهند که از این تعداد 
۸۰ درصد در کشورهای با درآمد کم و متوسط زندگی می کنند. 
با در نظر داشتن این موضوع، تعداد افراد ناتوان و کم توان در هر 
سه سطح نقص، ناتوانی و معلولیت در ایران بیش از ۱۱ میلیون نفر 
برآورد می شود که از این تعداد ۲ درصد معلولان شدید و خیلی 

شدید را شامل می شوند.
اکنون خدمات توانبخشی در کشور با استناد به قوانین جاری کشور 

و تنوع گروههای هدف تحت پوشش، توسط نهادهای مختلفی از 
جمله سازمان بهزیستی کشور، بنیاد شهید و امور ایثارگران، سازمان 
آموزش و پرورش استثنایی، هلال احمر و وزارت بهداشت، درمان 
 ۲ توانبخشی  خدمات  عموم  می شود.  ارائه  پزشکی  آموزش  و 
دولتی  بیمارستان های  قبیل  از  مراکزی  در  سرپایی  و  بستری  نوع 

و خصوصی، کلینیک های توانبخشی خصوصی، مراکز توانبخشی 
و  جامعه  بر  مبتنی  توانبخشی  شبانه روزی،  و  روزانه  غیردولتی 
همچنین به صورت توانبخشی در منزل ارائه می شود.برخی آمارهای 
هر یک  ازای  به  در کشور  توانبخشی  دهنده خدمات  ارائه  مراکز 

میلیون نفر جمعیت را می توان در جدول زیر مشاهده کرد.
تعداد مراکز ارائه دهنده خدمات توانبخشی

سرانه تخت توانبخشی در کشور به ازای هریک میلیون نفر جمعیت 
 ۱۰.۵۱ برابر  تهران  شهر  در  شاخص  این  که  بوده   ۱.۶۸ معادل 
خدمات  با  مرتبط  مراکز  تعداد  شده،  انجام  پیمایش  استبراساس 
توانبخشی در سال ۱۳۹۷ نسبت به سال های گذشته افزایش یافته 
است، اما این رشد بیشتر مربوط به مطب های تک تخصصی بوده و 
در مقابل مراکز چند تخصصی که خدمات جامع توانبخشی را ارائه 
می دهند مانند مراکز جامع توانبخشی و مراکز روزانه و حرفه آموزی 
ارائه خدمات در منزل شامل  رشد کمتری داشته اند. تعداد مراکز 
توانبخشی در  مراکز  بهداشت و  پرستاری وزارت  بالینی و  مراکز 
منزل نیز با کاهش همراه بوده است. به نحوی که تعداد این مراکز 

از ۴۷۲ در سال ۱۳۹۰ به ۳۱۳ مرکز در سال ۱۳۹۷ رسیده است.
همچنین در سال های ۱۳۹۷ – ۱۳۹۸ سرانه تخت توانبخشی در کشور 
به ازای هریک میلیون نفر جمعیت معادل ۱.۶۸ بوده که این شاخص 
در شهر تهران برابر ۱۰.۵۱ است. در مطالعات متعدد انجام شده، 
کمبود نیروی انسانی در مقابل تقاضای بالای خدمات توانبخشی به 
عنوان یک چالش مطرح شده است. طبق گزارش سازمان بهداشت 
جهانی در سال ۲۰۱۷ به طور متوسط در کشورهای حوزه مدیترانه 
شرقی کمتر از ۳۰ نفر نیروی انسانی متخصص در حوزه خدمات 
توانبخشی به ازای یک میلیون نفر جمعیت وجود دارد در حالی که 
برای کشورهای با درآمد بالا، این تعداد ۹۰۰ نفر به ازای یک میلیون 
نفر جمعیت است.در سال های ۱۳۹۰ - ۱۳۹۷ نیروی انسانی مرتبط 
با خدمات توانبخشی در کشور با افزایش همراه بوده است که تعداد 
ارائه دهندگان  سایر  از  بیشتر  جمعیت،  نسبت  به  فیزیوتراپیست ها 
ارائه  امکانات  بودن  فراهم  البته  است.  بوده  توانبخشی  خدمات 
از  یکی  توانبخشی  خدمات  دیگر  به  نسبت  فیزیوتراپی  خدمات 

مهمترین عوامل نیاز بیشتر به این نوع خدمت به شمار می رود.
آمارهایی از سازمان نظام پزشکی

آمارهای ارائه شده در درگاه رسمی سازمان نظام پزشکی کشور، 
درباره نیروی انسانی تربیت شده در حوزه توانبخشی نیز نشان می دهد 
که معادل ۲ نفر متخصص در رشته تخصصی ارتوپدی، تروماتولوژی 
و طب ورزشی، چهار نفر در رشته تخصص ارتودانتیکس، ۵۲۱ نفر 
در رشته تخصص پزشکی فیزیکی و توانبخشی، ۲۰۸۸ نفر در رشته 
تخصص جراحی استخوان و مفاصل )ارتوپدی(، پنج نفر در رشته 
فلوشیپ ارتوسرجری، ۲۴ نفر در رشته فلوشیپ جراحی استخوان 

و مفاصل کودکان )ارتوپدی کودکان(، یک نفر در رشته فلوشیپ 
طب توانبخشی ستون فقرات و اختالالت اسکلتی عضلانی، یک نفر 
در رشته فلوشیپ طب توانبخشی ضایعات نخاعی و ستون فقرات 
در سطح کشور فارغ التحصیل شده و مجوز فعالیت در این حوزه 
را دریافت کرده اند.در مجموع تعداد ۲۲ هزار و ۳۵۳ نفر در مقاطع 
در  تخصصی  دکتری  و  ارشد  کارشناسی  کارشناسی، 
فیزیوتراپی،  مانند  توانبخشی  حوزه  با  مرتبط  رشته های 
)اپتومتری(،  بینایی سنجی  )ادیولوژی(،  شنوایی سنجی 
گفتاردرمانی، کاردرمانی، ارتز و پروتز )ارتوپدی فنی( 
فارغ التحصیل شده و عضو سازمان نظام پزشکی کشور 
مقطع  به  مرتبط  بیشترین سهم  تعداد  این  از  که  هستند 
کارشناسی و رشته فیزیوتراپی و کمترین سهم مربوط به 

دکتری تخصصی در رشته بینایی سنجی است.
بیمه  سوی  از  معلولان  به  بیمه ای  خدمت   ۵۹ ارائه 

سلامت
تأمین مالی خدمات توانبخشی در ایران از طریق بودجه 
عمومی دولت در ذیل اعتبارات دستگاههای ارائه دهنده 
خدمات توانبخشی از جمله سازمان بهزیستی کل کشور، 
بنیاد شهید و امور ایثارگران و سازمان های بیمه گر پایه 
صندوق های  و  سازمان ها  داده های  به  استناد  با  است. 
پوشش  وضعیت   ۱۴۰۲ سال  شهریور  در  پایه  بیمه گر 
سلامت  بیمه  سازمان  در  توانبخشی  خدمات  بیمه ای 
است. مشخص  کامل  طور  به  اجتماعی  تأمین  و  ایران 

حوزه  از  ایران  سلامت  بیمه  سازمان  حمایت های 
سازمان  پوشش  تحت  معلولان  جامعه  محور   ۲ در  توانبخشی 
بهزیستی و سایر بیمه شدگان نیازمند به این خدمات تحت پوشش 
سازمان دسته بندی می شود. در مجموع ۴۳۱۶ مرکز توانبخشی طرف 
قرارداد بیمه سلامت در کشور وجود دارد که براساس نوع خدمت، 
به ترتیب ۴۰ مرکز ارتوپدی فنی، ۷۹ دفتر بینایی سنجی، ۱۵۷ دفتر 
شنوایی سنجی، ۳۲۳ دفتر کاردرمانی، ۳۶۹ دفتر گفتاردرمانی، ۳۲۷۳ 

مرکز فیزیوتراپی و ۷۵ مرکز جامع توانبخشی است.
در سال های ۱۳۹۶ - ۱۳۹۹ با کاهش یافتن بار مراجعه افراد تحت 
پوشش سازمان برای دریافت خدمات فیزیوتراپی، سهم این خدمات 
از کل مبالغ پرداختی سازمان در بخش سرپایی از ۱.۲ درصد به ۰.۷ 
درصد در کل کشور کاهش داشته است، اما با کاهش یافتن شدت 
شیوع کرونا در کشور و نیاز به دریافت خدمات فیزیوتراپی، بار 

مراجعه و هزینه ها دوباره در سال ۱۴۰۱ افزایش یافته است.
سال  شهریور  در  ایران  سلامت  بیمه  سازمان  داده های  براساس 
۱۴۰۲ از مجموع حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار نفر معلولان تحت 
پوشش سازمان بهزیستی کشور، حدود ۸۰۰ هزار نفر معرفی شده 
به سازمان بیمه سلامت براساس ۶ نوع بیماری اختلالات جسمی 
شنوایی،  اختلالات  بینایی،  اختلالات  ذهنی،  کم توانی  حرکتی، 
اختلالات صوت و گفتار و اختلالات روانی در سامانه های سازمان 
بیمه سلامت ایران نشان دار شده اند که با پرداخت ۷۰ درصد تعرفه 
دولتی از سوی سازمان بیمه سلامت، می توانند از خدمات توانبخشی 

مراکز طرف قرارداد با سازمان بیمه سلامت بهره مند شوند.
همچنین از سال ۱۳۹۹ تاکنون، ۵۹ خدمت توانبخشی در حوزه های 
ارتوپدی  شنوایی شناسی،  بینایی سنجی،  گفتاردرمانی،  کاردرمانی، 
پوشش  با  بهزیستی  سازمان  توانخواهان  برای  فیزیوتراپی  و  فنی 
ستاره دار شده و صرفا بیمه ای ارائه می شود که براساس داده های 
از  توانخواهان  بهره مندی  در  سازمان  سهم  سلامت،  بیمه  سازمان 
خدمات تحت پوشش بیمه در سال ۱۴۰۰ در حدود سه میلیارد ریال 
)برای سه بسته خدمتی شنوایی سنجی، گفتاردرمانی و کاردرمانی(، 
در سال ۱۴۰۱ در حدود ۳۷ میلیارد ریال )برای بسته های خدمتی 
بینایی سنجی، ارتوپدی فنی، شنوایی سنجی، فیزیوتراپی، گفتاردرمانی 
و کاردرمانی( و در پنج ماهه نخست سال ۱۴۰۲ در حدود ۱۱۸ 
میلیارد ریال )برای ۶ بسته خدمتی( بوده است. از این تعداد، بسته 
گفتاردرمانی و کاردرمانی همواره بیشترین سهم را نسبت به سایر 

بسته های خدمتی داشته است.
خدمات ارائه شده تأمین اجتماعی به معلولان

در سه ماهه نخست سال ۱۴۰۲ تعداد نسخه های تجویزی در حوزه 
فیزیوتراپی سازمان تأمین اجتماعی ۲۰۸ هزار و ۲۰۶ مورد و میزان 
خدمات سه میلیون و ۸۹ هزار و ۵۶۲ مورد با هزینه ۹۳۰ میلیارد 

ریال است.

خدمات توانبخشی چه سهمی از هزینه های سلامت کشور دارد؟

جرایم  مبلغ  افزایش  برای  فراجا  فرمانده  پیشنهاد  از  پس 
پیشنهاد  کرد  اعلام  فراجا  راهور  پلیس  رئیس  رانندگی، 
مطرح شده در مورد رقم جدید جرایم رانندگی، افزایش به 

طور میانگین حدود ۳ برابری این مبالغ است.
 اوایل آذرماه امسال بود که سردار احمدرضا رادان، فرمانده 
پلیس راهنمایی و رانندگی  از مقر  بازدید  فراجا در جریان 
فراجا بر ضرورت افزایش مبلغ جرائم رانندگی تاکید کرد. 
»متاسفانه  بود:   گفته  نیز  پیشنهاد  این  چرایی  توضیح  در  او 
ارتکاب تخلف رانندگی، منجر به وقوع ۸۰ درصد تصادفات 
شده است.   جرائم رانندگی باید بازدارندگی داشته باشد، 
یعنی طوری باشد که فرد متخلف اصلا مرتکب آن نشود. در 
حال حاضر اما مبلغ جرایم تخلفات رانندگی بازدارنده نیست 
و باید افزایش پیدا کند. این نکته را هم باید مورد توجه قرار 
دهیم که افزایش نرخ جرایم رانندگی ربطی به تورم ندارد و 
گرانی و ... ندارد. یک راننده اصلا نباید تخلف کند و کسی 
هم که تخلفی مرتکب نشده که نباید جریمه سنگین پرداخت 
کند. در واقع خاصیت بازدارندگی جرائم در همین جاست.«

رادان گفته بود:  »شما ببینید در بسیاری از کشورهای جهان 
دنیا برای یک تخلف ساده چندین برابر عدد و رقم تخلف در 
ایران جریمه در نظر گرفته شده است، اما در کشورما  مبلغ 
جرایم رانندگی بسیار پایین است و تلاشی هم برای افزایش 
مقررات  و  قوانین  به  ما  رانندگان  اکثریت  است.  نشده  آن 
تصادفات  از  زیادی  بخش  و  می گذارند  احترام  رانندگی 
رانندگان  از  درصد  هفت  تا  شش  تنها  تخلفات  به  مربوط 
است. در واقع تخلف این افراد به دیگران نیز آسیب می زند، 
خب چرا باید هزینه تخلف برای این افراد پایین باشد؟ به 
همین دلیل است که از دولت تقاضا داریم تا اقدامات لازم 
در راستای بالا بردن هزینه تخلفات و مبلغ جرائم رانندگی 
انجام دهد. از نظر ما افزایش جریمه های رانندگی حتماً تأثیر 
مستقیمی بر کاهش تصادفات فوتی و جانباختگان تصادفات 

خواهد داشت.«
افزایش ۳ برابر مبلغ جرائم رانندگی

به دنبال طرح این پیشنهاد، سردار سید کمال هادیانفر، رئیس 
پلیس راهور فراجا در گفت وگو با ایسنا، جزئیاتی از پیشنهاد 
مطرح شده برای افزایش جرائم رانندگی را اعلام کرد. او با 
تاکید بر اینکه مبلغ جرائم ربطی به پلیس ندارد، گفت: برابر 
قوانین و مقررات هر سه سال باید چهار دستگاه شامل پلیس، 
بحث  در  راه  وزارت  و  وزارت کشور  دادگستری،  وزارت 
جرائم تصمیم گیری کرده و در مبالغ آن بازنگری کنند. با 
این وجود پلیس راهور در سال های گذشته به دلیل وضعیت 
اقتصادی حاکم بر کشور و عواملی مانند شیوع کرونا و ... 

پیشنهادی به دولت نداد.
وی ادامه داد: این موضوع سبب شد تا کمیسیون اصل ۹۰ از 
پلیس و دستگاه های دیگر در این خصوص مطالبه کند، در 
همین راستا نیز جلسات مربوط به آن با حضور دستگاه های 
مختلف برگزار و پیشنهاداتی مطرح شد. کلیات بحث بر سر 
این موضوع بود که مبلغ فعلی جرائم حدود شش برابر شود 
که پلیس راهور با آن مخالفت کرد و با پیشنهاد پلیس بنا بر  
این شد که مبلغ جرائم رانندگی به طور میانگین حدود ۳.۱ 
اینطور شد که رقم جرائم  پیدا کند. همچنین  افزایش  برابر 
برای سراسر کشور باشد و دیگر شهر و روستا و شهرهای 

کوچک و بزرگ و ... دارای تغییر نباشند.
هادیانفر با بیان اینکه این موضوع در کمیسیون قضایی دولت 
با ریاست وزیر دادگستری نیز مورد بحث قرار گرفت، گفت: 
در نهایت در این جلسه این موضوع تصویب شد و به هیات 
دولت رفت و به محض تصویب برای اجرا ابلاغ خواهد شد.

پیدا  افزایش  میانگین  از  بیشتر  حادثه ساز  تخلفات  جریمه 
می کندرئیس پلیس راهور فراجا درباره اینکه آیا مبلغ تمام 
جرائم رانندگی ۳.۱ برابر خواهد شد یا خیر به ایسنا گفت: 
میانگین و درمورد کلیات است. طبیعتا  به طور  افزایش  این 
در مورد تخلفات حادثه ساز ممکن است میزان افزایش بیشتر 
باشد و در مورد برخی دیگر از تخلفات نیز میزان افزایش 
ماده  برابر  تاکید کرد که  بار دیگر  باشد.وی همچنین  کمتر 
۱۱۸ قانون برنامه ششم توسعه، رقم جرائم محل درآمد و در 
واقع عایدی برای پلیس نداشت. در این ماده صراحتا تاکید 
شده که دستگاه هایی که جریمه کنند، امکان برداشت ندارند. 
و  کشور  وزارت  به  جرائم  رقم  این  از  مبالغی  قانون  برابر 
وزارت راه داده می شود تا با استفاده از آن برای اصلاح نقاط 
حادثه خیز ترافیکی، توسعه دوربین ها و تجهیزات و ... اقدام 
توسعه  تامین  صندوق  اختیار  در  هم  رقمی  همچنین  شود. 
اینکه  درباره  گرفت.هادیانفر  خواهد  قرار  بدنی  خسارات 
شد،  خواهد  اجرا  زمانی  چه  رانندگی  جرائم  رقم  افزایش 
هیات  است.  اختیار دولت محترم  در  موارد  این   اظهارکرد: 
دولت باید موضوع را تصویب و ابلاغ کند و هر زمان که 
این اتفاق بیفتد پلیس راهور مکلف است که آن را اجرا کند.

کد  آیا  اینکه  درباره  همچنین  فراجا  راهور  پلیس  رئیس 
خیر  یا  شده  اضافه  رانندگی  جرائم  به  نیز  جدیدی  جریمه 
گفت: هیچ کد جدیدی به جرائم رانندگی اضافه نشده است.

۷ مُسکن طبیعی برای کاهش درد عضله
عضلانی  اسپاسم  عضله،  یک  غیرارادی  و  شدید  انقباض 
بلند  خستگی،  جمله  از  مختلفی  دلایل  به  می تواند  که  است 
کردن اجسام سنگین، برخی بیماری ها مانند MS یا دیستروفی 
عضلانی بروز پیدا کند. اسپاسم عضلانی می تواند در کوتاه یا 
طولانی مدت عضلات فرد را درگیر کند که یکی از روش های 
درمان آن، ماساژ درمانی است و در برخی موارد نیز به بیمار 
داشته  مدت  طولانی  و  مطلق  استراحت  که  می شود  توصیه 
باشد.بنابر اعلام دفتر آموزش و ارتقای سلامت جامعه وزارت 
بهداشت، اگرچه استراحت، کشش های ملایم و ماساژ عضله 
کاهش  حدی  تا  را  عضلانی  اسپاسم  از  ناشی  درد  می تواند 
نیز  عضلات  طبیعی  دهنده  تسکین  هفت  حال  این  با  دهد، 

وجود دارد که شاید کمتر شناخته شده باشند:
درمان  برای  که  است  باستانی  گیاه  یک  بابونه  بابونه:  چای   _
انواع بیماری ها از جمله اسپاسم عضله استفاده می شود. بابونه 
شامل ۳۶ نوع فلاونوئید است که خاصیت ضد التهابی دارند. 
روی  عضلانی،  درد  هنگام  را  بابونه  اسانس  می توانید  شما 
ماهیچه ها قرار دهید و از درد اسپاسم رها شوید. چای بابونه 

همچنین می تواند منجر به تسکین عضلات شکم شود.
درد  و  التهاب  با  مبارزه  برای  گیلاس  آب  گیلاس:  آب   _
است.  مفید  ماراتن  دونده های  در  خصوص  به  عضلانی 
مطالعات نشان می دهد که خاصیت آنتی اکسیدانی این میوه به 

طور طبیعی به آرامش ماهیچه ها کمک می کند.
برای  طبیعی  و  شیرین  راه های  از  یکی  اخته:  زغال  اسانس   _
مطالعات  است.  اخته  زغال  خوردن  ماهیچه ها،  کردن  آرام 
به  ورزش  از  بعد  و  قبل  میوه  این  مصرف  که  می دهند  نشان 
بهبودی وضعیت عضلات سرعت بیشتری می دهد. زغال اخته 
دارای قدرت آنتی اکسیدانی است و نشان داده شده استرس 

اکسیداتیو و التهاب را کاهش می دهد.
و  می شود  یافت  فلفل  در  که  ماده ای  کپسایسین،  فلفل:   _
که  است  کسانی  در  خصوص  به  ماهیچه ها  طبیعی  آرام بخش 

از فیبرومیالژیا و آرتریت روماتوئید رنج می برند.

رئیس انجمن داروسازان ایران اعلام کرد

مخالفت داروسازان با فروش 
اینترنتی دارو

 لطمه بزرگ پلتفرم ها به شاکله سلامت کشور

ورود  اینکه  بر  تاکید  با  ایران  داروسازان  انجمن  رئیس 
شاکله  به  بزرگی  لطمه  دارو  اینترنتی  فروش  به  پلتفرم ها 
جامعه  گفت:  کرد،  خواهد  وارد  کشور  سلامت  مدیریت 
داروسازی ایران مخالف عرضه و فروش دارو به بیمار در 
مانند  غیردارویی  کالاهای  برای  اما  است،  مجازی  فضای 
از  بهداشتی می توان  و  آرایشی  لوازم  و  مکمل های غذایی 

بستر اینترنت استفاده کرد.
سکوها  ورود  درخصوص  خاندانی  کلانتری  شهرام  دکتر 
یا پلتفرم های اینترنتی به موضوع فروش دارو، اظهار کرد: 
این موضوع به مداخله سازمان های غیر متخصص به بهانه 
توسعه کسب و کار به موضوعات سلامت بازمی گردد که 
در صورت انجام، لطمه بزرگی به شاکله مدیریت سلامت 

کشور وارد خواهد کرد.
فروش دارو حوزه رقابت نیست

سلامت،  ابلاغی  سیاست های  اساس  بر  افزود:  وی 
هر  و  است  بهداشت  وزارت  با  سلامت  حوزه  تولیت 
خود  باید  کند  ورود  زمینه  این  در  بخواهد  که  سازمانی 
کند،  تنظیم  بهداشت  وزارت  سیاست گذاری های  با  را 
نهادهای  دارو،  اینترنتی  پلتفرم های  مورد  در  متاسفانه  اما 
اقتصادی کشور وارد شده اند و از آنها حمایت می کنند و 
بدون  هستند  دارویی کشور  بازار  از  دنبال سهم خواهی  به 
اینکه توجه کنند که حوزه سلامت بسیار حساس و دارای 
سایر  مانند  عنوان  هیچ  به  و  است  خود  خاص  اقتضائات 

بخش ها، حوزه رقابت نیست.
ممنوعیت تبلیغ فروش دارو

وی با تاکید بر اینکه تبلیغات حوزه سلامت اعم از دارو و 
خدمات ممنوع است، تصریح کرد: در حوزه ای که تبلیغات 
ممنوع است، نمی توان با شرایط رایج رقابت پذیری در بازار 
کنند  نمی  توجه  این موضوع  به  مسئولین  برخی  کار کرد. 

که توسعه بی حد و مرز این بازار می تواند فسادزا باشد.
تعارض فروش اینترنتی دارو با قانون

او با اشاره به اینکه کسب و کارهای اینترنتی قصد دارند 
وارد موضوعی شوند که با نص صریح قانون منافات دارد، 
الکترونیک  تجارت  قانون   ۶ ماده  ب  بند  در  داد:  توضیح 
قانون  از شمولایت  دارو  به شفافیت عنوان شده است که 
مستثنی است و فروش اینترنتی دارو به مصرف کننده نهایی 
را ممنوع کرده است اما بدون توجه به این ممنوعیت قانونی، 
برخی نهادهای اقتصادی دولت در سال ۱۴۰۰ پیشنهاداتی 
را به هیئت دولت ارائه دادند و مصوبه ای درخصوص ورود 
کردند  دارو تصویب  اینترنتی  فروش  به  اینترنتی  سکوهای 

که به دلایل متعدد قابلیت اجرا نداشت. 
مربوط  که  بود  رفته  کار  به  اصطلاحاتی  این مصوبات  در 
به حوزه توزیع دارو بود و ربطی به عرضه دارو به مصرف 

کننده نهایی نداشت.
کلانتری ادامه داد: درحال حاضر نیز هیئت مقررات زدایی 
نهایی  کننده  مصرف  به  دارو  عرضه  باید  که  دارد  اصرار 
اعلام  بارها  ما  انجام شود، در حالی که  اینترنت  از طریق 
کرده ایم این کار خلاف قوانین بالادستی و »قانون مدیریت 

داده ها و اطلاعات ملی« است.
فروش  در  بیماران  اطلاعات  از  استفاده  سوء  امکان 

مجازی دارو
می شود  سبب  دارو  اینترنتی  فروش  اینکه  به  اشاره  با  او 
سرورهای  بر  بیماران  به  مربوط  محرمانه  اطلاعات 
امکان هک  گیرد، تصریح کرد:  قرار  پلتفرم های خصوصی 
بیماران و سوء استفاده از آن، مشابه آنچه  شدن اطلاعات 
افزایش  افتاد  اتفاق  فود«  »اسنپ  برای  اخیر  روزهای  در 
می یابد و در نهایت حقوق خصوصی و حقوق شهروندی 

افراد زیر سوال می رود.
حذف نظارت داروساز بر فرآیند ارائه دارو

از  حمایت  و  حفاظت  در  اصلی  نقش  دولت  افزود:  وی 
جهت  همین  به  و  دارد  بیماران  اطلاعات  محرمانگی 
از  است.  کرده  ممنوع  را  دارو  اینترنتی  عرضه  قانون گذار 
ارائه  فرآیند  بر  داروساز  دکتر  نظارت  این روش  با  طرفی 
دارو به بیمار بین می رود و احتمال خطاهای مکرر در ارائه 

دارو به مصرف کننده نیز افزایش می یابد.
رئیس انجمن داروسازان ایران تاکید کرد: متاسفانه مبحث 
احتمال سوءاستفاده  از اطلاعات بیماران جدی است. حتی 
خود  توسط  بیماران  اطلاعات  از  استفاده  سوء  احتمال 
داروسازی  صنعت  اقتصاد  آینده  بر  تاثیرگذاری  پلتفرم ها، 
سلامت  داده های  تحلیل  کننده،   مصرف  تا  کننده  تولید  از 
این  به  جامعه و کشور محتمل است و برخی بدون توجه 

پارامترها در حال حمایت از فروش اینترنتی دارو هستند.
مجازی شدن بازار سیاه ناصرخسرو

وی با تاکید بر اینکه وزارت بهداشت، انجمن داروسازان 
ایران،  سازمان و غذا و دارو، نخبگان این حوزه، متخصصین 
و ... با فروش اینترنتی دارو مخالف هستند، اظهار کرد: اگر 
تاثیر  نیز  داروخانه ها  اقتصاد  بر  طرح  این  منفی  تاثیر  چه 
می گذارد اما بزرگترین دغدغه همه ما مخاطرات و تاثیراتی 
ممکن  وارد خواهد شد چراکه  مردم  بر سلامت  که  است 
است در این پلتفرم ها داروی قاچاق، داروی تقلبی، داروی 
فروش  به  و...  بالاتر  قیمت  با  دارو  فروش  جنین،  سقط 

برسد. 
در همین لحظه یک بازار سیاه و ناصرخسرو بسیار وسیع تر 
را در فضای مجازی شاهد هستیم که غیرقابل نظارت است.

مجاز  صورتی  چه  در  بیماران  منزل  درب  دارو  ارائه 
است؟

شاید  که  هستند  هم  بیمارانی  البته  کرد:  تاکید  کلانتری 
که  کنند  مراجعه  داروخانه  به  دارو  دریافت  برای  نتوانند 
نمونه آن را در جانبازان عزیز و برخی بیماران صعب العلاج 
داریم. گاهی لازم است درمواردی به شکل محدود دارو را 
برای برخی بیماران درب منزل ارائه کرد اما این کار باید 
محدود به بیماران خاص بوده و فقط توسط مراکز خاص 
و با اصول خاصی انجام شود؛ به شکلی که اگر قرار است 
اطلاعات بیماران جایی ثبت شود حتما بر روی سرورهای 
وزارت بهداشت باشد و هیچ سرور و پلتفرم دیگری نباید 
حد واسط بیمار و داروخانه قرار گیرد و ارائه دارو به بیمار 
انجام  چگونگی  که  افتد  اتفاق  داروساز  دکتر  توسط  باید 

این کار نیاز به برنامه ریزی دقیق دارد.

)) آگهی مزایده  شماره ت-۱4۰2 شرکت تعاونی مصرف کارکنان مخابرات گیلان ((
شرکت تعاونی مصرف کارکنان مخابرات گیلان در نظر دارد ملک مهمانسرای مشهد خود را بشرح ذیل از طریق مزایده عمومی به فروش برساند:متقاضیان 
محترم برای خرید اوراق شرکت در مزایده می توانند همه روزه بغیراز روزهای پنجشنبه و جمعه و ایام تعطیلات از ساعت 8:00 صبح تا ساعت 14 با واریز 
مبلغ 300/000 تومان به شماره حساب 1-1502926-710-6407  نزد بانک مهر ایران  شعبه معلم رشت )به نام شرکت تعاونی مصرف کارکنان مخابرات گیلان( 
به دفتر فروش در آدرس رشت میدان شهدای ذهاب ) شهرداری (کوچه انوشیروان روبروی اداره گذرنامه مراجعه نموده و با ارائه فیش واریزی اسناد مزایده 
را دریافت نمایند. متقاضیان شرکت در مزایده در شهرستانها نیز میتوانند از طریق سایت )WWW.TCG.IR( اسناد مزایده را دانلود نموده ودر مزایده 

شرکت نمایند.) ارائه اصل فیش واریزی بابت خرید اسناد مزایده به همراه اسناد مزایده برای کلیه شرکت کنندگان الزامی می باشد. (
•فروش اسناد مزایده از روز دوشنبه مورخ  1402/10/18  لغایت 1402/10/28

•تحویل اسناد مزایده خریداری شده تا ساعت 14 روز پنجشنبه مورخ 1402/11/12
•بازگشایی پاکتهای رسیده روز سه شنبه مورخ 1402/11/17 راس ساعت 10 صبح می باشد.

سپرده شرکت در مزایده : مبلغ15/750/000/000 ریال معادل 5 درصد قیمت پایه ملک موضوع مزایده بعنوان سپرده شرکت در مزایده  می باشد که شرکت 
کنندگان در مزایده باید بصورت چک تضمینی بانکی یا ضمانتنامه معتبر بانکی قابل تمدید غیر مشروط و غیر قابل انتقال به غیر، در وجه شرکت تعاونی مصرف 
کارکنان مخابرات گیلان  به شماره حساب: 1-1502926-710-6407  نزد بانک مهر ایران  شعبه معلم رشت با درج شماره مزایده،  از بانک های کشور اخذ 

نموده ودر پاکت مربوطه بهمراه اسناد مزایده تحویل نمایند.
ملک موضوع مزایده با شرایط و وضع موجود بوده و بازدید از ملک الزامی بوده و هرگونه ادعای بعدی از سوی متقاضی از درجه اعتبار ساقط میباشد.

در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر با شماره تلفنهای 33231079 با کد 013 و شماره همراه 09113860316 )آقای حسین دهقان( تماس حاصل فرمایید.
WWW.TCG.IR  :سایت اینترنتی

شرکت تعاونی مصرف کارکنان مخابرات گیلان     

 

 )به ریال( قیمت پایه )متر مربع(مساحت عرصه )متر مربع( مساحت اعیان پلاک ثبتی

 ی/اصل232/8259/8259یثبت پلاک :طبقه اول
 ی/اصل232/39273/8259یثبت پلاک دوم شرقی:طبقه 
 ی/اصل232/39274/8259یثبت پلاک دوم غربی:طبقه 
 ی/اصل232/39275/8259یثبتپلاک  سوم شرقی:طبقه 
 ی/اصل232/39276/8259یثبت پلاک سوم غربی:طبقه 
 ی/اصل232/39277/8259یثبتپلاک چهارم شرقیطبقه 
 ی/اصل232/39278/8259یثبت پلاکچهارم غربی:طبقه 

58/895 85/182 555/555/555/528 

 (  5255765525  یکد پست  )     17پلاک  3 هیدیحم 94 یضاامام ر ابانیشهرستان مشهد خ     آدرس ملک:

 .می باشد اقامتی کاربری       باواحدی شمالی، چهار طبقه بالای پیلوت،عرصه وقف آستان قدس رضوی و  واحدها دارای سند تک برگی ششدانگ  6ساختمان،یک مجموعه :توضیحات 

 

 ارزش ملک
 نحوه دریافت  ثمن معامله

 حصه اول
 روز بعد از ابلاغ به نفر برنده 01ظرف مدت 

 حصه دوم
 تاریخ پرداخت حصه اولروز بعد از  01ظرف مدت 

 تخفیف منظوره 
 ( بصورت یکجا کل مبلػ پیشنهادی در صورت پرداخت نقدی )

ی شنهادیپ متیق
 برنده مسایده

 % قیمت پیشنهادی01
 50حداکثر قیمت پیشنهادی  % 01

 ول روز بعد از پرداخت حصه ا
قیمت پیشنهادی باقیمانده % 01

 زمان تنظیم سند
 یشنهادیپ متیق % 0/1
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5
اعلام اولویت های اصلی جذب سرمایه گذار بخش خصوصی در بنادر؛

انعقاد ۳۶۰ قرارداد سرمایه گذاری با بخش خصوصی در بنادر کشور
 مدیرکل امور اقتصادی و مناطق سازمان بنادر و دریانوردی 
غیردولتی  بخش  با  قرارداد   ۳۶۰ از  بیش  انعقاد  به  اشاره  با 
نگاه  با  سرمایه گذار  جذب  فرایند  گفت:  کشور،  بنادر  در 
شفاف سازی حداکثری، تسهیل گری مراحل اداری، بهره مندی 

در  عمومی  فراخوان های  و  مزایده ای  فضای  از 
سازمان  کار  دستور  در  دریامحور  توسعه  راستای 
بر  تاکید  با  یداللهی«  دارد.»حسین  قرار  بنادر 
شفاف سازی  در  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  روند 
ذی نفعان  به  سرمایه گذاری  فرصت های  واگذاری 
سازمان  داشت:  اظهار  کشور،  بنادر  در  اقتصادی 
قوانین  چارچوب  در  است  متمادی  سالیان  بنادر 
فرصت های  واگذاری  به  نسبت  مقررات،  و 
و  حمایت  و  خصوصی  بخش  به  سرمایه گذاری 
پشتیبانی از آن ها اقدام می کند و نزدیک به سه دهه 

در این زمینه، سابقه فعالیت دارد.
ایجاد ظرفیت های بسیار مناسب در بنادر کشور 

توسط بخش خصوصی
قرارداد   ۳۶۰ بر  افزون  کنون  تا  اینکه  بیان  با  وی 
دریانوردی  و  بنادر  سازمان  توسط  سرمایه گذاری 
است،  شده  منعقد  کشور  تجاری  بنادر  در 

زیرساختی  عملیاتی  ظرفیت های  راستا  همین  در  عنوان کرد: 
بنادر  در  غیردولتی  بخش  توسط  مناسبی  بسیار  روساختی  و 

کشور ایجاد شده است.
مدیرکل امور اقتصادی و مناطق سازمان بنادر و دریانوردی 
درک  نیازمند  مناسب  تجاری  فضای  ایجاد  خاطرنشان کرد: 
رقابتی  فضای  در  قرارداد  انعقاد  رویه  تسهیل  و  مشترک 
از  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  کنون  تا  و  است  شفاف  و 
ابزارهای قانونی در این راستا به بهترین شکل ممکن استفاده 
سازمان  فعالیت  نخست  دهه  در  ادامه داد:  است.وی  کرده 

به  غیردولتی،  بخش  گذاران  سرمایه  جذب  منظور  به  بنادر 
واگذاری  اراضی،  و  فرصت ها  زیاد  بسیار  منابع  دلیل وجود 
امور تصدی گری با حداقل اسناد و فرآیندها انجام می شد و 
از سال ۷۰ قراردادهای سرمایه گذاری با بخش غیردولتی به 

امضا رسید و حتی بهره برداری از برخی قراردادهای مذکور 
طی سالیان گذشته به اتمام رسیده و مالکیت آن ها به سازمان 
بنادر و دریانوردی منتقل شده است.به گفته یداللهی، سازمان 
بنادر و دریانوردی در ادامه فعالیت خود و زمانی که مسیر 
زمینه جذب  در  داد،  را شکل  مناسب  و ساختار  هموار شد 
سرمایه گذار و واگذاری فرصت های سرمایه گذاری به بخش 
سرمایه گذاری  جذب  فرآیند  عنوان  با  ساختاری  غیردولتی، 

بخش غیردولتی در بنادر کشور تعریف کرد.
وی توضیح داد: در این ساختار، نگاه حاکم این بود که بنادر 

سرمایه گذاری  خوب  فرصت های  دارای  که  بخش هایی  در 
چارچوب  در  مذاکره  فضای  هستند،  خصوصی  بخش  برای 
قوانین مربوطه را ایجاد کنند و سرمایه گذاری از طریق بخش 
غیردولتی انجام شود که همین اتفاق رخ داد و فضای مناسبی 
در حوزه زیرساخت توسط بخش غیردولتی ایجاد 
شد.این مسوول با بیان اینکه کشورهای خارجی و 
نیز  بنادر  در  سرمایه گذار  حوزه جذب  در  پیشران 
با همین رویه پیش رفته اند، اظهار داشت: در طول 
زمان هرچه فرصت های واگذاری اراضی محدودتر 
بهینه  استفاده  محدود  منابع  از  شد  تلاش  شد، 
اقتصادی جهت  بهترین متقاضیان و فعالان  شود و 
توسعه  استراتژی  با  بار  جذب  و  گذاری  سرمایه 
اقتصادی و  امور  انتخاب شوند.مدیرکل  دریامحور 
اینکه  اعلام  با  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  مناطق 
سازمان بنادر از سال ۱۴۰۰ بازنگری در فرایندهای 
دارد،  قرار  کار  دستور  در  را  سرمایه گذار  جذب 
بنادر  سازمان  عامل  هیات   ،۱۴۰۱ سال  در  گفت: 
نگاه  با  سرمایه گذار  جذب  فرآیند  دریانوردی  و 
فضای  از  بهره مندی  و  حداکثری  شفاف سازی 
عنوان  به  را  عمومی  فراخوان های  و  مزایده ای 
سازمان  نگاه  کرد:  خاطرنشان  کرد.یداللهی  تعریف  اولویت 
شفاف سازی  ایجاد  کنونی  برهه  در  دریانوردی  و  بنادر 
نه  که  است  سرمایه گذارانی  از  بهینه  بهره گیری  و  حداکثری 
فقط سرمایه گذار هستند، بلکه توانایی جذب بار را نیز دارند، 
مزایده  شاخص های  بر  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  بنابراین 
محور تاکید و سعی در جذب ذی نفعانی از بخش خصوصی 
صاحب  عنوان  به  بتوانند  سرمایه گذاری  بر  علاوه  که  دارد 
اختیار مصرف  قیمت در  با حداقل  را  تمام شده  بهای  کالا، 

کننده نهایی قرار دهند

در جلسه بین مخابرات منطقه گلستان و شرکت زیرساخت، 
وضعیت فیبر نوری،استان بررسی شد. 

این خبر  اعلام  با  منطقه گلستان   معاونت شبکه مخابرات 
گفت : در جلسه ای با مهندس احمدی مدیر کل ارتباطات 
در  و  بررسی  ها  حوضچه  و  فیبر  وضعیت   ، زیرساخت 
وضعیت  بهبود  راستای  در  همکاری  افزایش  خصوص 

تجهیزات مشترک بحث و تبادل نظر صورت گرفت.  
را  تعاملات  افزایش   ، ها  همکاری  نحوه  تشریح  با  عیدی 
سطح  ارتقاء  و  مخابراتی  ساختهای  زیر  تقویت  موجب 

کیفی خدمات دانست و برآن تاکید کرد.
گرگان  -خبرنگار روزنامه نسیم

بررسی وضعیت سرقت تجهیزات 
مخابراتی در رامیان

گلستان  منطقه  مخابرات  حراست  اداره  رئیس  دیدار  در 
سرقت  وضعیت   ، رامیان  شهرستان  مسئولان  از  دوتن  با 

تجهیزات مخابراتی بررسی شد. 
حمید مسلمی با دادستان و فرمانده انتظامی شهرستان رامیان  
دیدار و در خصوص سرقت تجهیزات مخابراتی به گفتگو 

نشست.  
اختلال   ، از سرقتهای صورت گزفته  ارائه گزارشی  با  وی 
نتایج  از جمله  را  مخابراتی  ارائه خدمات  در  ایجاده شده 
قطع  از  مردم  نارضایتی   : گفت  و  دانست  مکرر  سرقتهای 
ارتباطات مخابراتی با پیشگیری از سرقت کاهش یافته که 

بسیار حائز اهمیت می باشد.  
رامیان - خبرنگار روزنامه نسیم

از  بلوچستان  و  سیستان  استان  وشهرسازی  راه  کل  مدیر 
زاهدان   - زابل  بزرگراه  پایانی  مراحل  تکمیل  و  ساخت 
فرصت های  افزایش  ایمن،  راه های  توسعه  هدف  با 
داد. خبر  پایدار  توسعه  به  دستیابی  و  سرمایه گذاری 

از مراحل ساخت پل شیله و  بازدید  اکبری در  اله  عطاء 
بزرگراه زابل -زاهدان با بیان اینکه که تمام ظرفیت لازم 
شبکه  تکمیل  و  اتصال  شاهد  تا  است  شده  گرفته  بکار 
اواسط  تا  ۲۰۰کیلومتر  طول  به  -زاهدان  زابل  بزرگراهی 
کیلومتر   ۲۷ از  برداری  بهره  امکان  از  باشیم  آینده  سال 
باند جدید به همراه پل بزرگ شیله تا پایان سال در این 
محور مهم ارتباطی استان خبر داد. وی افزود: این اداره 
کل در حال حاضر بصورت دو شیفت و گاها سه شیفت 
پروژه  این  تا  است  راهسازی  سنگین  فعالیت  حال  در 
شهر  محدوده  به  سالجاری  پایان  تا  استان  عمرانی  مهم 
برقرار  بزرگراهی  اتصال  نقطه  این  در  و  رسیده  سوخته 
شود.مدیر کل راه وشهرسازی استان سیستان و بلوچستان 
شده  انجام  ریزی  برنامه  اساس  بر  همچنین  کرد:  تاکید 
از  نیز  محور  این  باقیمانده  کیلومتر   ۲۳ ساخت  عملیات 
بهمن امسال با چند اکیپ سنگین راهسازی هم از سمت 
به  از سمت شهر سوخته  و هم  زاهدان  به سمت  رامشار 
پروژه  این  اتمام  شاهد  تا  شد  خواهد  آغاز  زابل  سمت 
بینی  پیش  مقرر  زمان  در  استان  شمال  راهسازی  مهم 
استان ها  پایدار  توسعه  اینکه  بیان  با  باشیم.اکبری  شده 
حال  در  کرد:  نشان  خاطر  راه هاست،  توسعه  به  منوط 
حاضر این اداره  کل با درک صحیح و هدف دار از تاثیر 
نقش  این  اثبات  و  استان  توسعه  بر  زیرساخت ها  تکمیل 
بزرگراهی  شبکه  تکمیل  امنیتی،  و  حاکمیتی  سطوح  در 
 ۳۴ که  داده  قرار  کاری  اولویت  در  را  عملکردی  حوزه 

هزار هکتار گندم در سیستان وبلوچستان کشت شد
رئیس سازمان جهاد کشاورزی سیستان و بلوچستان اظهار 
داشت: امسال در فصل کشت ۳۴ هزار هکتار از زمین های 
گندم  استراتژیک  محصول  زیرکشت  به  استان  کشاورزی 
اهمیت  به  اشاره  با  سیدحسینی  محمدرضا  است.سید  رفته 
 ۲۴ حدود  کشاورزان  مشارکت  با  گفت:  قراردادی  کشت 
تاکنون  وبلوچستان  سیستان  گندمزارهای  از  هکتار  هزار 
تحت پوشش کشت قراردادی قرار گرفته که نسبت به تحقق 
سطح تعهد این سازمان به وزارت جهاد کشاورزی در رتبه 
زیر  سطح  کل  از  افزود:  ایم.وی  گرفته  قرار  کشوری  اول 
کشت گندم، ۱۴۰۰ هکتار به کشت دیم و ۳۲ هزار و ۶۰۰ 
تصریح  حسینی  دارد.سید  اختصاص  آبی  کشت  هکتاربه 
کرد: امسال با هدف افزایش عملکرد با تامین به موقع بذور 
گندم اصلاح شده ضریب نفوذ بذور در مزارع به ۵۰ درصد 
رسید. گفتنی است کشت گندم در سیستان وبلوچستان به 

اتمام رسیده است.
زاهدان-خبرنگار نسیم

بررسی وضعیت فیبرنوری  در 

جلسه مخابرات با شرکت ارتباطات 

زیرساخت استان گلستان

ساخت و تکمیل بزرگراه زابل -زاهدان 

به مراحل نهایی خود نزدیک شد
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سازمان ثبت اسناد و املاك کشور
اداره کل ثبت اسناد و املاك استان ایلام

آگهي موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه 
و  اراضي  و  ثبتي  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 

ساختمان هاي فاقد سند رسمي قطعه یک ایلام
 140260315001003689 شماره  رأي  برابر   .1
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/29 مورخ 
ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع 
مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمان هاي  و  اراضي 
در واحد ثبتي تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي 
آقاي علي رحيمي به شناسنامه شماره 6 كد ملي 
باباپير در  از مهران فرزند  4529934225 صادره 
ششدانگ یك باب ساختمان به مساحت 170/82 
 1490/1 از  فرعي   168 شماره  پلاك  مترمربع 
اصلي واقع در حوزه ثبت ملك ایلام- فرودگاه 
استخر  و  زاگرس  بيمارستان  روبروي  قدیم- 
شركت گاز، خریداري  شده از محمد دادآفرین 
محرز  جانمحمدي  زینب  مالكيت  به  منتسب  و 

گردید.
 140260315001003050 شماره  رأي  برابر   .2
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/07/26 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
خانم  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
ملي  كد   54 شماره  شناسنامه  به  قدمي  زینب 
6349985567 صادره از سيروان فرزند محمدیار 
مساحت  به  ساختمان  باب  یك  ششدانگ  در 
112/64مترمربع پلاك شماره 74 فرعي از 1609 
بانبرز-  ایلام-  ملك  ثبت  حوزه  در  واقع  اصلي 
ميدان مرزداران- آخر كوچه تلاش، خریداري 
شده از خالد سعيدي و منتسب به مالكيت امامعلي 

فریادي محرز گردید.
 140260315001003873 شماره  رأي  برابر   .3
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/09/12 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
كد   176 شماره  شناسنامه  به  محمدیان  خيراله 
چرداول  شيروان  از  صادره   4539919695 ملي 
ساختمان  باب  یك  ششدانگ  در  بابا  علي  فرزند 
 76 شماره  پلاك  مترمربع   198/07 مساحت  به 
فرعي از 1609 اصلي واقع در حوزه ثبت ملك 
تلاش  كوچه  مرزداران-  خيابان  بانبرز-  ایلام- 
پنج،  خریداري شده از محسن رستمي و منتسب 

به مالكيت امامعلي فریادي محرز گردید.
 140260315001003821 شماره  رأي  برابر   .4
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/29 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
ملي  كد   6281 شماره  شناسنامه  به  فاطمي  علي 
در  محمد  فرزند  ایلام  از  صادره   4500398597
 19/29 مساحت  به  ساختمان  باب  یك  ششدانگ 
مترمربع پلاك شماره 275 فرعي از 1644 اصلي 
متري   24 ایلام-  ملك  ثبت  حوزه  در  واقع 
شده  خریداري  جمهوري،   بلوار  نبش  وليعصر- 
از روح اله فتح الهي و منتسب به مالكيت عبدالعلي 

خالصي محرز گردید.
 140260315001003562 شماره  رأي  برابر    .5
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/23 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 

آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
صادق ميرزائي به شناسنامه شماره 3375 كد ملي 
4501131667 صادره از ایلام فرزند علي شاه در 
ششدانگ یك باب ساختمان به مساحت 201/25 
مترمربع پلاك شماره 118 فرعي از 1646 اصلي 
واقع در حوزه ثبت ملك ایلام- خيابان ابن سينا- 
و  ميرزایي  زیبایي  از  شده  خریداري  سينا11، 

منتسب به مالكيت جمشيد روشني محرز گردید.
 140260315001003599 شماره  رأي  برابر   .6
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/24 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
خانم  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
ملي  كد   586 شناسنامه  شماره  به  قدمي  عطيه 
6349783484 صادره از شيروان فرزند یاري در 
مقدار 206/87 سهم مشاع از 241 سهم )ششدانگ( 
یك باب ساختمان  به مساحت 241/20 مترمربع 
پلاك شماره 288 فرعي از 1648 اصلي واقع در 
پشت  جمهوري-  بلوار  ایلام-  ملك  ثبت  حوزه 
خریداري  نظري   شهيد  كوچه  ملت-  پارك 
شده از صحبت كرمي و منتسب به مالكيت بنيان 

شيرخاني محرز گردید.
 140260315001003754 شماره  رأي  برابر   .7
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/09/04 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
ملي  كد   41 شناسنامه  شماره  به  نصري  ایوب 
در  شيرو  فرزند  ایلام  از  صادره   4500206124
ششدانگ یك باب ساختمان به مساحت 201/72 
از 1715 اصلي  مترمربع پلاك شماره 18 فرعي 
واقع در حوزه ثبت ملك ایلام-  انتهاي خيابان 
ربابه كمالي- جنب امور آب استان،  خریداري 
مالكيت  به  منتسب  و  سلامتيان  جمال  از  شده 

ابراهيم نعمتي محرز گردید.
» قطعه سه چوار«

 140260315001003684 شماره  رأي  برابر   .8
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/29 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
ملي  كد   - شناسنامه  شماره  به  ملكي  روح اله 
شاه  علي  فرزند  ایلام  از  صادره   4490265875
مساحت  به  ساختمان  باب  یك  ششدانگ  در 
1011/76 مترمربع پلاك شماره 40 فرعي از 17 
اصلي واقع در حوزه ثبت ملك ایلام- شهرستان 
چوار روستاي چغاكبود،  خریداري شده از علي 
آقا ملكي و منتسب به مالكيت محمد ملكي )زارع 

صاحب نسق( محرز گردید.
 140260315001003691 شماره  رأي  برابر   .9
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/29 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
نعمت اله ابراهيمي به شناسنامه شماره 11 كد ملي 
در  نصراله  فرزند  ایلام  از  صادره   4500448756
ششدانگ یك باب ساختمان به مساحت 134/15 
اصلي   46/4 از  فرعي   79 شماره  پلاك  مترمربع 
واقع در حوزه ثبت ملك ایلام- شهرستان چوار، 
حجت اله  از  شده  خریداري  چمژیه   روستاي 
ابراهيمي  نصراله  مالكيت  به  منتسب  و  ابراهيمي 

)زارع صاحب نسق(  محرز گردید.

» قطعه چهار بدره«
 140260315001003558 شماره  رأي  برابر   .10
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/23 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
 9 شماره  شناسنامه  به  محمدحسيني  عزالدین 
فرزند  ایلام  از  صادره   4500330399 ملي  كد 
یك  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  خدابخش 
 1419/85 مساحت  به  )گاوداري(  ساختمان  باب 
اصلي   42 از  فرعي   393 شماره  پلاك  مترمربع 
واقع در حوزه ثبت ملك ایلام- بخش سيوان- 
خریداري  شرقي  ضلع  آباد-  محمود  روستاي 
شده از وراث مرحوم خدابخش محمدحسيني و 
منتسب به مالكيت خدابخش محمدحسيني )زارع 

صاحب نسق(  محرز گردید.
 140260315001003557 شماره  رأي  برابر   .11
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/23 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
 2 شماره  شناسنامه  به  محمدحسيني  صلاح الدین 
فرزند  ایلام  از  صادره   4500979001 ملي  كد 
یك  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه  در  خدابخش 
 1419/85 مساحت  به  )گاوداري(  ساختمان  باب 
اصلي   42 از  فرعي   393 شماره  پلاك  مترمربع 
ایلام- بخش سيوان،  ملك  ثبت  واقع در حوزه 
روستاي محمودآباد ضلع شرقي خریداري شده 
و  محمدحسيني  خدابخش  مرحوم  وراث  از 
منتسب به مالكيت خدابخش محمدحسيني )زارع 

صاحب نسق(  محرز گردید.
 140260315001003685 شماره  رأي  برابر   .12
دوم  هيأت  اول/  هيأت   1402/08/29 مورخ 
موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي 
و ساختمان هاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  ثبتي 
 6334 شماره  شناسنامه  به  عزیزي زاده  صيدنور 
فرزند  ایلام  از  صادره    4500399127 ملي  كد 
ميرزا در ششدانگ یك باب ساختمان به مساحت 
368/22 مترمربع پلاك شماره 151 فرعي از 48 
بخش  ایلام-  ملك  ثبت  حوزه  در  واقع  اصلي 
شده  خریداري  داوي  چشمه  روستاي  سيوان، 
ميرزا  مالكيت   به  منتسب  و  عزیزاده  مجتبي  از 

عزیزاده )زارع صاحب نسق( محرز گردید.
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
فاصله ي 15 روز آگهي مي شود در صورتيكه  به 
متقاضي  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص 
باشند مي توانند ظرف مدت دو  اعتراضي داشته 
ماه و در مورد آگهي هاي اصلاحي ظرف مدت 
اعتراض  آگهي،  اولين  انتشار  تاریخ  از  ماه  یك 
خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد،  
اعتراض،  تسليم  تاریخ  از  ماه  یك  مدت  ظرف 
تقدیم  قضایي  مراجع  به  را   خود  دادخواست 

نمایند، 
بدیهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/10/03
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/10/18

جليل تيموریان
رئيس اداره ثبت اسناد و املاك منطقه دو ایلام

شناسه  1628084

کلاف سردرگم اجازه فروش 1۲۰ هزار خودرو در حاشیه بازار
و  قطعه سازان  صمت،  وزیر  معاون  جلسه   در  حالی که  در 
خودروسازان در جهت توقف زیان دهی دو خودروساز بزرگ 
تصمیم گرفته شد که وزارت صمت شرایطی فراهم آورد تا 
۱۲۰ هزار دستگاه خودرو از محصولات مازادِ تعهدات سامانه 
از نرخ  با نرخ پنج درصد کمتر  بازار  یکپارچه را در حاشیه 
مذکور،  جلسه  از  یکماه  گذشت  از  پس  کنند،  عرضه  بازار 
هنوز وزارت صمت مجوزی صادر نکرده؛ ضمن اینکه شورای 
به صراحت اعلام کرد که هرگونه عرضه خودرو  نیز  رقابت 

خارج از دستورالعمل ۵۴۳ شورای رقابت، غیرقانونی است.
 ۹ آبان ماه در جلسه ای میان انجمن سازندگان قطعات، معاون 
بزرگ،  خودروسازان  و  صمت  وزارت  حمل ونقل  صنایع 
صورتجلسه ای امضا شده که بر اساس بخش »ب« بند ۶ این 
آزاد،  بازار  در  خودرو  قیمت  کاهش  منظور  به  صورتجلسه، 
فروش  برای  لازم  قانونی  زمینه  صمت  وزارت  تا  شد  مقرر 

نوبت دهی  یکپارچه  سامانه  تعهدات  بر  مازادِ  محصولات 
از  بازار  حاشیه  در  سایپا  و  ایران خودرو  شرکت های  خودرو 
که  کند  فراهم  نحوی  به  را  شرکت  دو  نمایندگی های  طریق 
در  که  خودروهایی  تولید  افزایش  به  نسبت  شرکت ها  این 
بازار دارای تفاوت قیمت بالاتری هستند، به هر میزان ممکن 
این  و  اقدام  پایان سال جاری  تا  و حداقل ۶۰ هزار دستگاه 
محصولات را در حاشیه بازار و با نرخ پنج درصد کمتر از نرخ 
بازار به ترتیبی به فروش برسانند که تا پایان سال جاری فاصله 
قیمت هر یک از محصولات در بازار آزاد با قیمت مصوب به 
حداقل برسد.این تصمیم با این هدف، اتخاذ شد که نقدینگی 
مطالبات  محل،  این  از  بتوانند  تا  شود  تامین  خودروسازان 
گذشت  با  درحالیست  این  کنند؛  پرداخت  را  خودروسازان 
تنظیم صورت جلسه ممکن هنوز مجوزی  از  از یک ماه  بیش 
تعهد  مازاد  فروش محصولات  برای  وزارت صمت  از سوی 

سامانه یکپارچه در حاشیه بازار و با نرخ مذکور صادر نشده 
خودروسازان(  از  قطعه سازان  )طلب  قطعه سازان  از  طلبی  و 

پرداخت نشده است.
دبیر انجمن قطعه سازان: تنها پول مان را می خواهیم

قطعات  سازندگان  انجمن  دبیر  بیگلو-  مازیار  رابطه،  این  در 
اظهار کرد:  ایسنا،  با  و مجموعه های خودرو - در گفت وگو 
جلسه مذکور پیرو این تشکیل شد که ما مشکلات نقدینگی 
خود را با وزارت صمت، مطرح کردیم؛ اما با توجه به اینکه 
قطعه سازان  عید  شب  نقدینگی  تامین  برای  راهکاری  هیچ 
همچون روال سنوات گذشته وجود نداشت، این پیشنهاد ارائه 
شد. طی سال های گذشته، به هرحال مقداری از نقدینگی از 
سیستم بانکی که شورای پول و اعتبار تصویب می کرد تامین 
می شد یا سال گذشته از محل ارز بورس در کالا، اما برای سال 

جاری هیچ راهکاری وجود نداشت.

نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 

های فاقد سند رسمی 
مورخه   140260318004007288 شماره  رای  برابر 
تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1402/09/13
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات مالكانه ام البنين 

قلندری شمامی  فرزند داود مورد تایيد قرار گرفت 
مترمربع   500 مساحت  به  باغ  قطعه  یك  1-ششدانگ 
به شماره پلاك فرعی 1590 مجزی از پلاك 223 از 
اصلی 22 واقع در شمام  بخش 20 گيلان از مالكيت 
رودبار  شهرستان  آدرس  به  غيرو  و  صمدانی  صمد 

-شمام  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی 
می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند 
از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت 
تاریخ انتشار اولين آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسليم  از  ماه  یك 
مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضای 
ثبت  .ریيس  شد  خواهد  صادر  مالكيت  سند  مقررات 

اسناد رودبار-  اكبری
م الف 1411  -تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/03

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/10/18
**********************

نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 

های فاقد سند رسمی 
مورخه   140260318004007288 شماره  رای  برابر 
تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1402/09/13
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات مالكانه ام البنين 

قلندری شمامی  فرزند داود مورد تایيد قرار گرفت 
مترمربع   500 مساحت  به  باغ  قطعه  یك  1-ششدانگ 
به شماره پلاك فرعی 1591 مجزی از پلاك 223 از 
اصلی 22 واقع در شمام  بخش 20 گيلان از مالكيت 
 - رودبار  شهرستان  آدرس  به  غيرو  و  صمدانی  صمد 

شمام  محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی 
می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند 
توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت 
اعتراض  ماه   2 مدت  به  آگهی  اولين  انتشار  تاریخ  از 
خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف 
خود  دادخواست  اعتراض  تسليم  از  ماه  یك  مدت 
در  است  بدیهی   ، نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را 
صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 
.ریيس  شد  صادر خواهد  مالكيت  سند  مقررات  طبق 

ثبت اسناد رودبار
  اكبری

م الف 1408  تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/03
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/10/18

************************
نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان 

های فاقد سند رسمی 
مورخه   140260318004003837 شماره  رای  برابر 
تكليف  تعيين  قانون  موضوع  هيات   1402/05/28
سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضی  ثبتی  وضعيت 
مالكانه  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی 
مورد  ابوالفضل  فرزند  شمامی   زاده  مجدی  عليرضا 
تایيد قرار گرفت 1-ششدانگ یك قطعه زمين مشجر 
با بنای احداثی  به مساحت 112/02 مترمربع به شماره 
پلاك فرعی 95 مجزی از پلاك 1باقيمانده  از اصلی 
مالكيت  از  گيلان   20 بخش  رود   رشته  در  واقع   26
شهرستان  آدرس  به  غيرو  و  اكبر   نعيمی  اله  نعمت 

رودبار - رشته رود   محرز گردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی 
می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند 

از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت 
تاریخ انتشار اولين آگهی به مدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت 
به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسليم  از  ماه  یك 
مراجع قضایی تقدیم نمایند ، بدیهی است در صورت 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذكور  مدت  انقضای 
. ریيس ثبت  مالكيت صادر خواهد شد  مقررات سند 

اسناد رودبار-  اكبری
م الف 1401   تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/03

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/10/18
******************************

آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 1402603180200025608980 شماره  رأی  برابر 
تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   1402/8/15 مورخ 
تكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملك كلاچای 
تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی خانم زهرا صفری 
شناسنامه  به شماره  فرزند محمد حسين  سياهكلرودی 
1411 صادره از رودسر به شماره ملی 2690621282 
به  خانه  بر  مشتمل  زمين  قطعه  یك  ششدانگ  در 
 142 از  فرعی   3528 پلاك  مربع  متر   235 مساحت 
اصلی واقع در قریه نوده بخش 29 گيلان خریداری 
شده از مورد نسق مالك رسمی آقای حسين رمضانی 
 51/2/2 مورخ  زارعی شماره 19253  نسق  نودهی  نيا 
به  است.لذا  گردیده  محرز  كلاچای   66 دفترخانه 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
به  نسبت  اشخاص  كه  صورتی  در  ميشود  آگهی  روز 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت  سند  صدور 
دو  مدت  به  آگهی  اولين  انتشار  تاریخ  از  ميتوانند  و 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ 
اعتراض  تسليم  تاریخ  از  ماه  ، ظرف مدت یك  رسيد 
نمایند.  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  دادخواست خود 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم 
صادر  مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول 

خواهد شد.
ریيس اداره  ثبت اسناد كلاچای  -خليلی نيای م الف 

1871
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/03

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/10/18
*******************************

*****
آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
مورخ   140260318020008986 شماره  رأی  برابر 
1402/08/15 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
كلاچای  ملك  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر 
تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضی خانم مریم صيادی 
ملكا می فرزندایوب به شماره شناسنامه 991 صادره از 
ششدانگ  در   -  2690578700 ملی  شماره  به  رودسر 
كاربری  مربع  متر   399/30 مساحت  به  باغ  قطعه  یك 
قطعه  از  قسمتی   ( ميباشد  باغات  زراعی  و  كشاورزی 
 5630 تفكيكی  مجلس  صورت  از  بنياد  تفكيكی   815
 1353 پلاك  رامسر   70 دفترخانه   48/05/29 مورخ 
سفلی  آباد  قاسم  قریه  در  واقع  اصلی   218 از  فرعی 
مالكيت  مورد  از  شده  خریداری  گيلان   29 بخش 
سازمان اموال و املاك بنياد مستضعفان انقلاب اسلامی 

استان گيلان محرز گردیده است.
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
نسبت  اشخاص  ميشود در صورتی كه  15 روز آگهی 
به صدور سند مالكيت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
دو  مدت  به  آگهی  اولين  انتشار  تاریخ  از  ميتوانند  و 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ 
اعتراض  تسليم  تاریخ  از  ماه  ، ظرف مدت یك  رسيد 
نمایند.  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  دادخواست خود 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم 

صادر  مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول 
خواهد شد.

ریيس اداره  ثبت اسناد كلاچای
خليلی نيای

م الف 1909
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/03

تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/10/18
*******

آئين   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
مورخ   140260318020009773 شماره  رأی  برابر 
تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   1402/8/26
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعيت  تكليف 
ملك  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 
آقای  متقاضی  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  كلاچای 
به  محمد  فرزند  بانبدر  سار  زاده  عبدالعلی  حمزه 
ملی  شماره  به  رودسر  از  صادره   69 شناسنامه  شماره 
یكباب  زمين  قطعه  یك  ششدانگ  در   2691279391
)مسكونی  متر مربع كاربری  به مساحت 225/54  خانه 
قریه  در  واقع  اصلی   145 از  فرعی   6318 پلاك 
مورد  از  شده  خریداری  گيلان   29 بخش  كلاچای 
نسق مالك رسمی آقای محمد صادق پور محمد علی 
كلاچایه نسق زارعی شماره 20158 مورخ 51/07/12 
به  لذا  است.  گردیده  محرز  كلاچای    66 دفترخانه 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
به  نسبت  اشخاص  كه  صورتی  در  ميشود  آگهی  روز 
باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالكيت  سند  صدور 
دو  مدت  به  آگهی  اولين  انتشار  تاریخ  از  ميتوانند  و 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسليم و پس از اخذ 
اعتراض  تسليم  تاریخ  از  ماه  ، ظرف مدت یك  رسيد 
نمایند.  تقدیم  مراجع قضایی  به  را  دادخواست خود 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم 
صادر  مالكيت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول 

خواهد شد.
ریيس اداره  ثبت اسناد كلاچای

 -خليلی نيای
م الف 1915

تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/03
تاریخ انتشار نوبت دوم  1402/10/18

****
آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
 1402603180200025608988 شماره  رأی  برابر 
تعيين  قانون  اول موضوع  هيات  مورخ 1402/08/15 
تكليف وضعيت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملك كلاچای 
تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای سعيد كاشفی 
باهر فرزند عباسعلی به شماره شناسنامه 1472 صادره از 
تهران به شماره ملی 0039327388 در ششدانگ یك 
به مساحت 234 متر مربع  بر خانه  قطعه زمين مشتمل 
پلاك 3539 فرعی از 142 اصلی واقع در قریه نوده 
از مورد نسق مالك  بخش 29 گيلان خریداری شده 
شماره  زارعی  نسق  ابوالقاسمی  جعفر  آقای  رسمی 
19.701 مورخ 51/4/14 دفترخانه 66 كلاچای محرز 
در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده 
ميشود در صورتی  روز آگهی  فاصله 15  به  نوبت  دو 
متقاضی  مالكيت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  كه 
اعتراضی داشته باشند و ميتوانند از تاریخ انتشار اولين 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
از  ماه  یك  مدت  ، ظرف  رسيد  اخذ  از  پس  و  تسليم 
مراجع  به  را  دادخواست خود  اعتراض  تسليم  تاریخ 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذكور  مدت 
ثبت  اداره   ریيس  شد.  خواهد  صادر  مالكيت  سند 
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استان هااستان ها قدرت نمایی بلندمرتبه سازی مقابل حریم مصوب قلعه مارکوه رامسر
 دامنه قلعه تاریخی مارکوه رامسر که با تعیین و تصویب حریم 
در  بلندمرتبه سازی  آسیب های  از  همیشه  برای  بود  قرار  قانونی 
امان باشد باز هم با آغازِ عملیات ساختمانی برای ساختِ همان 
برجِ خبرسازِ ۱۱ طبقه ای و قدرت نمایی برج در مقابل قانون در 

معرض تهدید قرار گرفته است.
از  جلوگیری  برای  رسانه ای  و  مردمی  قضایی،  اقدام های   

به  که  رامسر  مارکوه  قلعه  حریم  در  بلندمرتبه سازی 
تعیین حریم مصوب برای این قلعه منجر شد و خیال  
دوستداران میراث فرهنگی بابت حفاظت از این بنای 
عملیات  ازسرگیری  با  بود،  کرده  راحت  را  تاریخی 
اجرایی ساخت برجِ خبرساز و مزاحمِ قلعه خدشه دار 

شده و زیر سوال رفته است.
شنیده ها و مشاهدات میدانی نشان می دهد که عملیات 
ساختمانی مربوط به برج ۱۱ طبقه ای که در محدوده 
رامسر  مارکوه  تاریخی  قلعه  قانونی  و  مصوب  حریم 
سر  از  اخیر  هفته های  طی  شود  ساخته  بود  قرار 
اهالی  از  برخی  اعتراض  با  البته  که  بود  شده  گرفته 

و دوستداران میراث فرهنگی بار دیگر متوقف شد.
اما اقدام به ازسرگیری عملیات اجرایی این ساختمان 
حریم  اخیر  سال   ۲ طی  که  شرایطی  در  قلعه  مزاحمِ 
شد  تعیین  رامسر  مارکوه  قلعه  برای  قانونی  مصوب 
جدیدی  مجوز  آیا  که  می کند  ایجاد  را  پرسش  این 
برای ساخت برج صادر شده است؟ پرسشی که با یک 
این  ساخت  تهدید  بودن  پابرجا  بابت  جدی  نگرانی 

مجتمع ۴۰ واحدی همراه است.
ماجرا چیست؟

آذر ۱۴۰۰ بود که عملیات ساخت برجی ۱۱ طبقه و ۴۰ واحدی 
اعتراض  دارد  قرار  آن  روی  مارکوه  قلعه  که  کوهی  دامنه  در 
پیشینه  نارضایتی  این  البته  برانگیخت.  را  رامسری  شهروندان 
در  مدرن  برجی  که  بود   ۱۳۹۵ سال  حوالی  ابتدا  زیرا  داشت. 
به  نزدیک  فاصله  در  و  وقت  متولیان  مماشات  و  سکوت  میان 
این قلعه تاریخی قد کشید. برجی که ساختش نه تنها با تنش ها 
برای  پرونده قضایی  به تشکیل  و  بود  زیاد همراه  و حاشیه های 
برخی عوامل دخیل در ساخت آن نیز منجر شد، بلکه به نمادی 
جامعه  نارضایتی  به  بی توجه  و  طلایی  مجوزهایی  صدور  برای 
سرنوشت  از  سال ها  از  پس  هنوز  که  حالی  شد.در  بدل  محلی 
انتقاد  نبود و نیست و  پرونده قضایی برج اول خبری در دست 
شهروندان رامسری، به ویژه کتالمی ها از خدشه دار شدن سیما و 
منظر این محوطه تاریخی تازه است، عملیات اجرایی ساختمانی 
برای شکافتن پیکره سنگی مارکوه که قلعه بر فراز آن قرار دارد 

آغاز شد تا برجی ۱۱ طبقه در این محوطه ساخته شود.
که حریم مصوب  این  بدون  پیش  سال   ۲ مارکوه  تاریخی  قلعه 
داشته باشد این تهدید را از سر گذراند و این روزها در حالی 
بلندمرتبه سازی  عطشِ  و  ماده۵  کمیسیون  دامِ  در  دوم  بار  برای 
سال   ۲۱ از  پس  مارکوه  قلعه  حریم   ۱۴۰۰ بهمن   ۱۶ که  افتاده 
افکار  که  شد  سبب  اول  برج  ساختِ  تلخِ  شد.تجربه  تصویب 
نکنند.  سکوت  بار  این  رامسر  میراث دوستان  ویژه  به  عمومی 
امضای   ۵۰۰ و  یک هزار  با  طوماری  نخست  مرحله  در  آن ها 
فرستادند.  استانی  و  ملی  مقامات  برای  و  تهیه  دست نویس 
معترضان معتقد بودند که برج سازی در این منطقه در حالی که 
تعرض  بر  علاوه  شده،  تعریف  باغ«  »خانه  زمین هایش  کاربری 
به یکپارچگی سیما و منظر این منطقه خدشه ای جبران ناپذیر به 
ایرنا  می شود.خبرگزاری  محسوب  مارکوه  تاریخی  قلعه  هویت 
با تهیه گزارشی با عنوان تقلای  نیز نخستین بار آذر همان سال 
به  بلندمرتبه سازی  برابر  در  ایستادگی  برای  رامسر  مارکوه  قلعه 
این موضوع پرداخت و نسبت به پیامدهای ساخت این سازه در 
این منطقه تاریخی هشدار داد. گزارشی که چند روز بعد واکنش 
دادگستری مازندران را در پی داشت و این مرجع قضایی ساخت 

ویلای ۱۱ طبقه در حاشیه مارکوه را متوقف کرد.
قلعه  مصوب  حریم  مقابل  بلندمرتبه سازی  قدرت نمایی 

مارکوه رامسر
قلعه  امنیت  و  حریم  به  تعرض  تداوم  درباره  نگرانی  هنوز  اما 
برطرف نشده بود. مشخص نبودن حریم باعث می شد تا مصوبات 
برای  دستاویزی  داشت  قبل وجود  سال ها  از  که  دیگری  محلی 
تداوم ساخت و ساز شود. به همین دلیل ایرنا در گزارش دیگری 
با عنوان پیش فروش حریم قلعه مارکوه نسبت به پیامد رأی های 
کمسیون ماده پنج برای سازه هایی که مجوزشان در غیاب حریم 
 ۱۴۰۰ بهمن  نیز  نهایت  داد.در  هشدار  بود  شده  صادر  مصوب 
میراث  وزارت  در  مارکوه  قلعه  حریم  تعیین  بررسی  نشست 
فرهنگی برگزار شد و با تعیین محدوده عرصه، حریم و ضوابط 
ملی  آثار  فهرست  در   ۱۳۷۹ سال  که  تاریخی  اثر  این  حفاظتی 
کشور به ثبت رسید تعیین و تصویب شد. پس از آن اقدام مهم 
زیادی  تا حد  فرهنگی  میراث  دوستداران  خیال  امیدوارکننده  و 
بابت حفاظت از این اثر راحت شد. حتی شهریور ۱۴۰۱ اعلام 
شد که برای ازسرگیری کاوش های باستانی و مرمت قلعه مارکوه 
۳۰ میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شد. خبری که نویدِ رسیدن 

روزهای خوبی برای این بنای به جا مانده از سده سوم هجری 
فعالیت اجرایی ساختمان ۱۱ طبقه در  اما ازسرگیری  را می داد. 
این  بر آب کرد. هرچند که  نقش  را  امیدها  اخیر همه  هفته های 

فعالیت ها با اعتراض تعدادی از اهالی فعلا متوقف شده است.
حریم مصوب است، اراده نیست!

یکی از منابع اصلی برای تشریح آخرین وضعیت این پرونده و 

چرایی ازسرگیری فعالیت ها اداره میراث فرهنگی، گردشگری و 
نادر  با  برای گفت وگو  پیگیری ها  اما  صنایع دستی رامسر است. 
سحرخیز رئیس این اداره و دیگر متولیان امر تا لحظه انتشار این 

گزارش بی نتیجه مانده است.
البته سحرخیز در نخستین گزارش ایرنا پیرامون این ساخت وساز 
که سال ۱۴۰۰ منتشر شد، وقفه پنج ساله رأی کمیسیون ماده پنج 
را نقص این پرونده اعلام کرد و گفته بود: »مجوزهای ساخت 
این بنا زمانی صادر شد که حریم مصوبی برای این قلعه تاریخی 
ماده۵ صادر  رای کمسیون  که  هم  زمانی  از  اما  نداشت.  وجود 
از  بنا  ساختِ  پروانه  آن  از  پس  و  سپری  سال  پنج  شد، حدود 

سوی شهرداری صادر شد. «
داشت  توقع  فرهنگی  »میراث  بود:  گفته  مصاحبه  همان  در  وی 
بگیرد  استعلام  دوباره  شده  ایجاد  وقفه  دلیل  به  شهرداری  که 
آغاز  و  پروانه  صدور  از  اطلاع  از  پس  نهاد  این  نگرفت.  که 
عملیات ساخت، به صورت مکتوب از شهرداری و اداره راه و 
شهرسازی خواست تا به دلیل این که چند سال از رای کمسیون 
از  دوباره  ساخت  پروانه  صدور  برای  است،  گذشته  پنج  ماده 
استناد  به  شهرداری  اما  کند.  دریافت  استعلام  فرهنگی  میراث 
این که مالک ساختمان رای کمیسیون ماده پنج را در پرونده دارد 

معتقد بود نیازی به استعلام مجدد از میراث فرهنگی نیست. «
از اظهارات ۲ سال پیش رئیس اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
ساختمانی  عملیات  که  دریافت  می توان  رامسر  دستی  صنایع  و 
قوانین و ضوابط  با  مغایر  نهاد،  این  از  نگرفتن  استعلام  دلیل  به 

میراث فرهنگی بود.
از سوی دیگر قلعه تاریخی مارکوه در حالی ۲ سال پیش بدون 
حریم مصوب این تهدید را از سر گذراند که ضوابط عرصه و 
حریم برایش مصوب نشده بود و این روزها در حالی برای بار 
دوم در دامِ کمیسیون ماده پنج و عطشِ بلندمرتبه سازی افتاده که 
۱۶ بهمن ۱۴۰۰ حریم قلعه مارکوه پس از ۲۱ سال تصویب شد.

سایه کمسیون ماده پنج روی حریم مصوب قلعه مارکوه
روشن  برای  کشور  فرهنگی  میراث  در  مطلع  کارشناس  یک 
با  ساختمانی  عملیات  سرگیری  از  دلایل  و  ماجرا  ابعاد  شدن 
وجود حریم مصوب به خبرنگار ایرنا می گوید: مالک ساختمان 
قلعه،  از تصویب ضوابط عرصه و حریم  پیش  این که  استناد  به 
فعالیت کوه برُی و برداشت، رای کمسیون ماده۵ استان و همچنین 
پروانه ساختمانی شهرداری کتالم و ساداتشهر را دریافت کرده 

بود دوباره عملیات ساختمانی در این محوطه را آغاز کرد.
برای  کارشناسی اش  وجهه  و  شود  فاش  نامش  نخواست  که  او 
مالک  می افزاید:  بیشتر  توضیح  در  است  محرز  ایرنا  خبرنگار 
در  و  داد  انجام  استانی  و  ملی  سطح  در  مکاتباتی  ساختمان 
نشست هایی که با کمیته فنی استان انجام شد، استعلام های لازم 

مبنی بر آغاز فعالیت ساختمانی با رای مثبت همراه بود.
به گفته این منبع آگاه، اداره کل میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری مازندران نیز در چند نامه متفاوت و متناقض شرایط 
را به نفعِ مالک ساختمان پیش برد. به گونه ای که در نهایت اعلام 
از صدور  پس  قلعه  و حریم  عرصه  اینکه ضوابط  دلیل  به  کرد 

پروانه ساختمانی ابلاغ شده فعالیت ساختمانی بلامانع است.
دبیر انجمن دوستداران میراث فرهنگی رامسر: با ساخت این برج 
مشخص می شود که ضوابط عرصه و حریم میراث فرهنگی در 

برابر چنین ساخت وسازهایی کارایی ندارد.

این که  استناد  به  استان  بالادستی  مراجع  واقع  وی می افزاید: در 
این مکان یک ویلای قدیمی قرار داشت و ویلا  در گذشته در 
فعالیت  آغاز  منزله  به  را  ویلا  تخریب  است،  شده  تخریب 
مالک  است  واضح  که  در صورتی  کردند.  محسوب  ساختمانی 
این زمین در تمام این مدت مشغول حفاری بدنه سنگی-آهکی 
پیرامونی قلعه مارکوه بود.این کارشناس میراث فرهنگی  فضای 
و  منظری  ضوابط  خلاف  اقداماتی  چنین  این که  بیان  با 
فارغ  می کند:  تصریح  است،  تاریخی  منطقه  این  بصری 
از تعرض و خدشه بر سیما و منظر قلعه مارکوه، استفاده 
از دستگاهی که سبب ایجاد لرزه در پای قلعه شود برابر 
ضوابط عرصه و حریم، خلاف قانون است و فقط همین 
عملیات  با  فرهنگی  میراث  وزارت  که  بود  کافی  مورد 
ساختمانی مخالفت کند که تا این لحظه چنین اتفاقی رخ 
نداد.این کارشناس مطلع پیرامون خبرهای توقف عملیات 
عملیات  توقف  می گوید:  اخیر  روزهای  طی  ساختمانی 
استفاده  زیرا  است.  خصوصی  شاکی  شکایت  از  ناشی 
منطقه  این  برش سنگ های  برای  لرزاننده  دستگاه های  از 

باعث ترک و آسیب به خانه های اطراف شد.
گره کار کجاست؟

بالادستی  مقام  دستور  حالی  در  پنج  ماده  کمسیون  رأی 
تلقی می شود که کارشناسان در گزارش های  الزام آور  و 
پیشین این رأی را مغایر با ضوابط طرح جامع و تفصیلی 
که  است  این  صاحب نظران  پرسش  کردند.  اعلام  منطقه 
که  ویلایی  کاربری  با  مسکونی  منطقه ای  برای  چگونه 
بلندمرتبه  از دهه ۵۰ فقط ویلاسازی در آن مرسوم بود، 
طبیعی  منابع  زمین های  و  نیست  مجاز  آن  در  سازی 
مجوز  بر  علاوه  پنج  ماده  کمیسیون  دارد،  قرار  آن  اطراف  در 
صادر  هم  را  تجاری  واحد   ۱۶ ساخت  مجوز  بلندمرتبه سازی، 

کرده است؟
مرجع  یک  عنوان  به  پنج  ماده  کمیسون  معتقدند  گروه  این 
را  برج  منافع سازنده  ذینفعان فقط  نظر  بدون دریافت  بالادستی 
در نظر گرفته و مجوز صادر کرده است، در حالی که طبق اصول 

باید پیامدهای ساخت برج به درستی ارزیابی می شد.
رئیس خانه سمن رامسر در واکنش به تحرکات پیرامون ساخت 
سازه ۱۱ طبقه در فضای پیرامونی قلعه مارکوه به خبرنگار ایرنا 
می گوید: معتقدم مالک این زمین که مجوزهای قانونی این سازه 
منطقه  شهرداری  و  شود  متضرر  نمی بایست  کرده  دریافت  را 
باید  را  مالک  زیان  کرده  دریافت  را  مجوز  این  هزینه های  که 
بپردازد. شهروندان و سمن ها به دنبال ضایع شدن حق و حقوق 
تاوان  می بایست  مجوز  این  صدور  متولیان  بلکه  نیستند.  مالک 
را  منطقه  این  یکپارچگی  که  جبران ناپذیر  و  فاحش  این خطای 

تهدید می کند بپردازند.
قلعه برای همه

با  هم  آن  مارکوه  قلعه  منظر  و  سیما  می افزاید:  خاتمی  عیسی 
برج  این  تعداد خانوده های ساکن  به  متعلق  فقط  حریم مصوب 
نیست، بلکه به همه مردم تعلق دارد. صدور مجوز ساخت این 
این  تماشای  از  مردم  همیشه  برای  که  است  معنی  این  به  برج 
آیندگان  ویژه  به  آنان  حقِ  و  شوند  محروم  کهن  تاریخی  بافت 

ضایع می شود.
دبیر انجمن دوستداران میراث فرهنگی رامسر با بیان این که سیما 
و منظر این منطقه نباید در انحصار چند خانواده ساکن برج قرار 
گیرد، خاطرنشان می کند: با ساخت این برج میراث فرهنگی باید 
با همین ماشین آلات ساختمانی تخریب و  قلعه را هم  باقیمانده 
کاربری منطقه را هم به برج سازی اختصاص دهد. زیرا مشخص 
می شود که ضوابط عرصه و حریم میراث فرهنگی در برابر چنین 
ساخت وسازهایی کارایی ندارد و باقی مالکان زمین های اطراف 

نیز تقاضای چنین ساخت وسازهایی را خواهند داشت.
وی با اشاره به عملکرد خوب قوه قضاییه نسبت به حفاظت از 
یکپارچگی این محدوده تاریخی خاطرنشان می کند: قوه قضاییه 
در حفظ آثار تاریخی به مراتب بهتر از وزارت میراث فرهنگی 
عمل کرده است. مسوولان شهر باید یک بار دیگر به این ساخت 

و ساز ورود کنند به خواسته افکار عمومی احترام بگذراند.
یک  عنوان  به  پنج  ماده  کمیسون  معتقدند  برج  ساخت  مخالفان 
سازنده  منافع  فقط  ذینفعان  نظر  دریافت  بدون  بالادستی  مرجع 

برج را در نظر گرفته و مجوز صادر کرده است.
این  ساخت  برای  مجدد  مجوز  صدور  جامعه شناسی  استاد  این 
ضعف های  از  ناشی  را  عمومی  افکار  نارضایتی  وجود  با  برج 
می گوید:  و  می داند  فرهنگی  میراث  نظارتی  و  اداری  ساختار 
منافع  به  توجهی  که  هستند  فرهنگی  میراث  وزارت  در  افرادی 
این نهاد ندارند. بدون شک ارتباطاتی در میان است که پس از 
ساز  و  مجوز ساخت  با وجود حریم مصوب،  و  توقف  ۲ سال 
این که مردم در حفظ میراث فرهنگی  بیان  با  صادر می شود.وی 
میراث  می کند:  اظهار  هستند،  جلوتر  امر  این  متولی  سازمان  از 
این  داشته های  حفظ  بر  که  مردم  با  همراهی  جای  به  فرهنگی 
کشور اصرار دارند در مقابل آن ها ایستاده و در برابر حفظ آثار 

تاریخی کوتاهی می کند.

تولید ماهی در قفس، ظرفیت توسعه 
اقتصادی ساحل نشینان گلستان

بهره مندی از ۱۱۰ کیلومتر نوار ساحلی و دسترسی به پهنه آبی 
خلیج گرگان و دریای خزر، فرصت مناسب توجه و استفاده 
از ظرفیت  آبزی پروری و اجرای طرح هایی مانند پرورش ماهی 
در قفس و پنِ را فراهم کرده است که این ایده  مورد حمایت 
آن  از  بیشتر  بهره برداری  و  گرفته  قرار  سیزدهم  دولت  جدی 

زمینه ساز رونق اقتصاد دریامحور این استان خواهد شد.
معیشت  بهبود  به  بخشیدن  شتاب  و  تولید  جهش  تحقق   
ساحل نشینان از جمله اثرات اجرای این طرح ها است که در 
نتیجه آن گلستان به یکی از مراکز مهم تولید انواع آبزیان به 
ویژه گونه های ماهی مانند قزل آلا، سفید، آزاد، فیل ماهی، کفال 

و خاویاری تبدیل می شود.
کاهش فشار صید و برداشت از منابع آبزی دریا، کمک به حفظ 
به  کمک  و  اشتغال  افزایش  و  خزر  دریای  ذخایر  مدیریت  و 
توسعه همگون و سازگار با محیط زیست از جمله دستاوردهای 
اجرای طرح پرورش ماهی در قفس و پن )محوطه ای محصور 
است. خزر  آب های  در  دریا(  کف  به  متصل  و  تور  با  شده 

از ظرفیت های حوزه آبزی پروری و اجرای طرح های  استفاده 
پرورش ماهی در قفس و پن، ایده ای است که از میانه دهه ۹۰ 
توسط اداره کل شیلات گلستان با هدف دستیابی به تولید هزار 
و ۷۵۰ تنُ ماهی در سال اجرا شد که سوق دادن سرمایه گذاری 
به این بخش برای رونق اقتصاد دریا محور، شتاب در دستیابی 

به اهداف آن را دوچندان می کند.
به گفته کارشناسان شیلات، عملی شدن این ایده گلستان را به 
یکی از مراکز مهم تولید انواع آبزیان از جمله ماهیان قزل آلا، 

سفید، آزاد، فیل ماهی، کفال و خاویار تبدیل خواهد کرد.
این طرح گفت:  مدیرکل شیلات گلستان در اهمیت گسترش 
فعالیت   بر  مبنی  استاندار  و  تاکید سازمان شیلات  به  توجه  با 
کاهش  شیرین،  آب  منابع  کمبود  نیز  و  محور  دریا  اقتصادی 
هزینه های تولید، حفظ ذخایر ارزشمند دریا و صرفه جویی در 
مصرف آب، احداث و توسعه پرورش ماهی در قفس و پن در 

سواحل استان اجرا می شود.
اسماعیل جباری افزود: در دور نخست سفر رییس جمهور به 
گلستان ۲ هزار میلیارد ریال اعتبار برای اجرای طرح پشتیبان 
قفس )پرورش ماهی در قفس و پن( در سواحل استان مصوب 
ریال آن جذب و سرمایه گذاری  میلیارد  تاکنون ۳۰۰  شد که 

برای تولید محصول انجام شده است.
در  ماهی  پرورش  برای  پن  و  قفس   ۷۰ اکنون  وی  گفته  به 
نفس«  »خواجه  منطقه  در  ویژه  به  گلستان  عمق  کم  سواحل 
اجرا  دست  در  آبزی  گونه های  تولید  و  شده  مستقر  گمیشان 
سواحل  در  مستقر  پن  و  قفس  محل  در  داد:  ادامه  است.وی 
گلستان، ماهیان خاویاری و قزل آلا در حال پرورش است که 
پیش بینی می شود امسال تولید ماهی به این روش در استان ۲ 

برابر سال قبل باشد.
وی با اشاره به این که اجرای طرح ایجاد اسکله پشتیبان قفس 
)پرورش ماهی در قفس و پن( در سواحل گلستان با جدیت 
پیگیری می شود، گفت: برنامه این اداره کل، جذب اعتبار باقی 
برای  استان  به  مانده مصوب دور نخست سفر رییس جمهور 
این  از  بهینه  استفاده  هدف  با  موردنیاز  زیرساخت های  ایجاد 

طرح اشتغالزا برای ساحل نشینان است.
مدیرکل شیلات گلستان با اشاره به استقبال سرمایه گذاران برای 
پرورش ماهی در قفس و پن در سواحل استان طی ۲ سال اخیر 
پیش بینی کرد سال آینده تعداد قفس و پن در سواحل استان به 

بیش از ۱۰۰ مورد افزایش یابد.
چهار  بخش خصوصی  همکاری  با  و  تازگی  به  وی  گفته  به 
قفس پرورش ماهی در سواحل منطقه »خواجه نفس« گمیشان 
تعداد قفس در هر  این  فعالیت شده است که  آماده  و  مستقر 
دوره، ظرفیت پرورش ۱۲۰ تن ماهی را خواهند داشت.جباری 
افزود: هزینه ساخت این قفس ها ۵۰ میلیارد ریال برآورده شده 
و برای تهیه بچه ماهی، غذای آبزیان نیز نیاز به ۳۰ میلیارد ریال 

سرمایه در گردش دارد.
طبق داده آماری اداره کل شیلات گلستان، اکنون هزار و ۲۰۰ 
با  و  پره  به روش صید  و  تعاونی  قالب ۱۸ شرکت  در  صیاد 
بهره گیری از قایق بیشتر در ۲ منطقه میانکاله و گمیشان مشغول 
به طور  بیشتر گونه های هدف صید  و  استخوانی  ماهیان  صید 
عمده شامل گونه های ماهیان »سفید، کفال، کپور و کلمه« از 

سواحل خزر هستند.
علاوه بر جدی شدن جذب سرمایه گذاران طی سال های اخیر 
احیای  سواحل،  از  ماهی  تولید  پایداری  از  پشتیبانی  برای 
این  از  استفاده  دریایی،  آبزیان  ذخایر  تولید  باز  و  زیستگاه ها 
فرصت در حوزه رونق گردشگری آبی نیز بسیار ثمربخش است 
که فراهم کردن زیر ساخت های لازم برای حضور گردشگران 
در مراکز استقرار قفس و پن در دریا، علاوه بر خرید مستقیم 
انواع ماهی تولیدی، موجب رونق مشاغلی همچون مسافربری 

و گردشگری دریایی با جذب گردشگران خواهد شد.

زباله  سخاوت زمین را می گیرد
این جهت  از  است  مهم  طبیعت  با  انسان ها  رفتار روزانه   
که به طور پی در پی تکرار می شود، انسان با عادت های 
انباشته کرده بی  رفتاری خود زمانی که جهان را از زباله 
و  زایش  سخاوت،  برابر  در  موجود  ترین  نامهربان  شک 
با  سخاوتمند  است.زمین  زمین  و  طبیعت  زندگی  به  امید 
اقیانوس ها، دریاها، دشت ها و کوهستان های باشکوه حالا 
دیگر از دست ساکنان قدرناشناس خود به تنگ آمده و در 
با طبیعت، در کار پاسخگویی و واکنش نشان  هم صدایی 
دادن است، از زلزله های مهیب تا آب شدن یخ های قطب 
ترس انگیز  کاهش  آشکارش،  نشانه  یک  که  اقلیم  تغییر  تا 
نزولات آسمانی است.زباله ها راه نفس کشیدن را بر زمین 
بسته اند، نه فقط زمین را به تباهی کشانده اند، بلکه حتی به 
عامل قتل عام ساکنان دریا تبدیل شده اند، دیدن وال ها و 
نهنگ هایی که بر اثر بلعیدن زباله های رها شده در دریا و 
اقیانوس از بین رفته اند، نمایشی تراژیک از نقش ویرانگر 
زباله  اگر  که  است  است.روشن  جهان  نابودی  در  انسان 
کمتری تولید نشود و با رویگردانی از »گوشت و لبنیات« 
انقلابی  بشر  غذایی  رژیم  نوع  در  سبزیجات«  و  »میوه  به 
حیات  و  داده  دست  از  را  خود  زیبایی  زمین  ندهد،  رخ 
پایان خواهد یافت، زمین مهربان چشم به راه تغییر ماست! 
وقت آن است که زنبیل ها را از صندوقچه ها درآوریم و در 
سفره های قلمکاری شده نان بگذاریم.تولید زباله در دهه های 
اخیر به طور گسترده در سراسر جهان افزایش یافته و هنوز 
ندارد.بنا  وجود  آن  تولید  سرعت  کاهش  از  نشانه ای  هیچ 
بر اطلاعات پایگاه داده های آماری و گزارش های معتبر 
پیش بینی شده تا سال ۲۰۵۰ میلادی، تولید زباله های جامد 
شهری در سراسر جهان تقریبا ۷۰ درصد افزایش یابد و به 
۳.۴ میلیارد تن برسد، این وضعیت می تواند ناشی از عواملی 
مانند رشد جمعیت، شهرنشینی، رشد اقتصادی و همچنین 
عادات خرید در مردم و به ویژه شهرنشینان باشد.با توجه 
به چنین حجم عظیمی از زباله، نیاز به ارائه خدمات مناسب 
تصفیه و دفع زباله ها نیز اهمیت بیشتری پیدا کرده است، با 
بازیافت شده  از ۲۰ درصد زباله ها  این حال سالانه کمتر 
ارسال  زباله ها  دفن  به محل های  زیادی همچنان  مقادیر  و 
می شود، کشورهای ثروتمندتر نسبت به کشورهای فقیرتر 
بهتری  اما معمولا روش های  تولید می کنند  بیشتری  زباله 

برای مدیریت پسماند و زباله دارند.
جمع آوری ۶۷ هزار تن زباله در بروجرد

بروجرد  شهرداری  پسماند  سازمان  مدیرعامل  گفته  به 
در  جاری  سال  ماهه   ۹ زباله  تن   ۵۰۰ و  هزار   ۶۷ گفت: 
بروجرد جمع آوری شده است، زباله های جمع آوری شده 
توسط ۴۰ دستگاه خودروی سبک و سنگین از سطح شهر 

جمع آوری و به سایت دفن زباله انتقال داده می شود.
شهاب شعبان با اشاره به اینکه به طور متوسط روزانه بین 
می شود،  آوری  جمع  بروجرد  در  زباله  تن   ۲۵۰ تا   ۲۰۰
افزود: این مقدار زباله در برخی مناسبت ها و ایام خاص در 
طول سال مانند ایام نوروز و مناسبت های مذهبی تا چند 

برابر افزایش می یابد.
وی در خصوص لایروبی با استفاده از ماشین آلات عمرانی 
این دستگاه خدمات رسان شهری بیان کرد: از ابتدای فصل 
پاییز تاکنون ۱۰ کیلومتر از شبکه سراسری فاضلاب، منهول 
اطراف  های  و شهرک  های سطح شهر  کانال  و  انهار  ها، 
شهر بروجرد لایروبی شده است.مدیرعامل سازمان پسماند 
پسماندهای  آوری  جمع  به  اشاره  با  بروجرد  شهرداری 
ساختمانی و عمرانی اضافه کرد: به طور متوسط روزانه بین 
۳۰۰ تا ۴۰۰ تن پسماند ساختمانی و عمرانی در بروجرد 
جمع آوری می شود.شعبان ادامه داد: ۱۰۸ هزار تن پسماند 
عمرانی و ساختمانی ۹ ماهه امسال در بروجرد جمع آوری 
شده است.وی در خصوص اقدامات انجام شده در راستای 
تفکیک زباله از مبدا اضافه کرد: به استناد آیین نامه جمع 
آیین  این  با  مرتبط  های  کمیته  پسماندها،  هوشمند  آوری 
یکی  زودی  به  و  تشکیل شده  بروجرد  در شهرداری  نامه 
آوری  جمع  طرح  عملیات  شرایط  واجد  های  شرکت  از 
در سطح شهر  افزار  نرم  از  استفاده  با  پسماندهای خشک 

بروجرد آغاز می کند.
تولید روزانه ۳۰ تن زباله پلاستیکی در بروجرد

به  اشاره  با  بروجرد  شهرداری  پسماند  سازمان  مدیرعامل 
اینکه روزانه ۳۰ تن زباله پلاستیکی که بیشتر آنها ظروف 
یکبار مصرف است، در بروجرد تولید می شود، گفت: ۱۵ 

درصد این زباله ها از انواع پلاستیک ها است.
وی بیان کرد: در مناسبت های مختلف میزان تولید زباله که 
بیشتر به صورت انواع مختلف ظروف یکبار مصرف است 
تا پنج برابر هم می رسد اما با آموزش و فرهنگ سازی می 
تا زباله  این میزان مصرف را متعادل تر نگه داشت،  توان 
شهرداری  پسماند  سازمان  شود.مدیرعامل  تولید  کمتری 
تا   ۲۵۰ زباله  تولید  جهانی  متوسط  شد:  یادآور  بروجرد 
برای  ۸۵۰گرم  حدود  بروجرد  شهر  در  که  است  ۳۰۰گرم 
هر نفر است.وی با بیان اینکه اکنون حدود ۴۸۰ سطل زباله 
در نقاط مختلف شهر بروجرد وجود دارد، ادامه داد: طرح 
تفکیک زباله در مراحل پایانی قرار دارد تا با واگذاری به 

مجری آغاز شود.
تفکیک زباله طرحی که هنوز اجرایی نشده است

روزانه حدود ۲ هزار تن پسماند عادی در لرستان تولید می 
پسماندهای خشک  است،  آن خشک  درصد   ۳۰ که  شود 
داشته و  بالایی  ریالی  ارزش  کاغذی، پلاستیکی و چوبی 
چرخه  به  دوباره  توانند  می  که  دارند  شدن  جدا  قابلیت 
که  است  تر  لرستان  های  زباله  درصد  بازگردند.۷۰  تولید 
یا  و  کود  به  آنها  کردن  تبدیل  برای  بسیاری  های  روش 
مواد  و همچنین سایر  هوا  آلودگی  بدون  استاندارد  انرژی 
اولیه از جمله سوخت کک دارد.بر اساس ماده هفت قانون 
مدیریت پسماند، وظیفه مدیریت پسماند در شهرها برعهده 
شهرداری ها و در روستاها بر عهده بخشداری ها و دهیاری ها 
است، از سال ۸۳ قانون مدیریت پسماند ابلاغ شده و بنابر 
بالای  اجرایی، شهرداری های  نامه  آیین  ماده چهار  قانون 

۳۰۰ هزار نفر موظف به تفکیک از مبدا هستند.
به گفته مدیرکل حفاظت محیط زیست لرستان ماده چهار 
آیین نامه اجرایی قانون مدیریت پسماند به خوبی در استان 
افزایش حجم پسماند در  باعث  امر  این  اجرایی نشده که 
هدر  نتیجه  در  و  زباله گرد  افراد  افزایش  و  دفن  محل های 

رفت منابع و تهدید علیه بهداشت عمومی شده است.
علی سالاروند با انتقاد از وضعیت پسماند بین راهی بیان 
مدیریت  قانون  اجرایی  آیین نامه   ۱۰ ماده  اساس  بر  کرد: 
پسماند، بخشداری ها باید با همکاری راهداری ها نسبت به 
پسماندهای  و  کرده  اقدام  راهی  بین  پسماندهای  مدیریت 
خروجی  و  ورودی  مبادی  در  خصوص  به  را  راهی  بین 
شهرها و اطراف جاده ها پاکسازی و مدیریت کنند.وی با 
اشاره به تاکید معاونت هماهنگی امور عمرانی استانداری 
لزوم فرهنگ سازی در زمینه مدیریت پسماندها، اضافه  به 
کرد: پیوست فرهنگی بحث پسماند و شرح وظایف هر یک 
از دستگاه های اجرایی استان تهیه و برای اجرا ارسال شده 
متولی  دستگاه های  اهتمام  نیازمند  راستا  این  در  که  است 
پیوست  این  دقیق  اجرای  برای  کارگروه  رییس  دستور  و 

هستیم.

آگهی موضوع ماده ۲ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 1402۶0۳1۸01101200۸ - 1402/9/11 هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای خانم 
ذبیح اله احدی فرزند حیات به شماره شناسنامه 149۶ صادره از صومعه سرا 
در ششدانگ یک قطعه زمین باغی مشجر بمساحت 4717/۶1 متر مربع پلاک 
۳27 فرعی از ۳۳ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۵7 و ۵9 و ۶1 متصل بهم 
واقع در قریه کلنگستان بخش 2۵ گیلان از نسق حیات اله احدی کلنگستانی 
محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهی می شود. چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
آگهی  انتشار  اولین  تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح 
بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است و رسید در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/4

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/1۸
م الف 910/199۸

رئیس ثبت اسنادو املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی
*********************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

موضوع  هیات   1402/07/04  -  1402۶0۳1۸01100۸4۳۵ شماره  رای  برابر 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا  صومعه  ملک  ثبت  واحد  در  مستقر 
صادره   14۶2 شناسنامه  شماره  به  غلام  فرزند  ندامانی  عباسی  حسنعلی  آقای 
از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر یکباب خانه بمساحت 
۵0۸/۵1 متر مربع پلاک 2۳1 فرعی از 7۶ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
۳ و ۵ و ۶ متصل بهم واقع در قریه ندامان بخش 22 گیلان خریداری از نسق 
غلام عباسی ندامانی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد می توانند از تاریخ 
انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس  اولین 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
انقضای  صورت  در  ورسید  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/4

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/1۸
م الف 910/2000

رئیس ثبت اسنادو املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی
*******************

اگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 1402۶0۳1۸011011۸01 - 1402/9/۶ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای  خانم 
 ۶۸9 شناسنامه  شماره  به  شاپور  فرزند  گوکه  تجن  دیده  جهان  علی  محمد 
صادره از صومعه سرا در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی 
بمساحت ۳۳7/94 متر مربع پلاک 1۳0۶ فرعی از 2۸ اصلی مفروز و مجزی 
نسق   از  قریه چنه سر بخش 22 گیلان  واقع در  باقیمانده  از پلاک 2۸  شده 

خسرو رمضانی مقدم محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود چنانچه اشخاصی نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض داشته باشد می توانند از تاریخ 
انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس  اولین 
از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
انقضای  و رسید در صورت  بدیهی است  نمایند.  تقدیم  مراجع قضایی  به  را 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/4

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/1۸
م الف 910/1991

رئیس ثبت اسنادو املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی
***************************

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 1402۶0۳1۸011011920۶ - 1402/9/۸ هیات موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای اخانم 
معصومه جان زاری فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۳۳ صادره از صومعه سرا 
در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی بمساحت ۶۵۸/10 متر 
مربع پلاک 2۳01 فرعی از ۶ اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1۶ واقع در 
قریه هنده خاله بخش 22 گیلان از نسق سلمان قنبری محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی میشود 
چنانچه اشخاصی نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی بشرح مذکور اعتراض 
داشته باشد میتوانند از تاریخ اولین انتشار آگهی بمدت 2 ماه اعتراض خود 
را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است و 
رسید در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض مدت مذکور 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/4

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/10/1۸
م الف 910/1999

رئیس ثبت اسنادو املاک شهرستان صومعه سرا -یداله شهبازی
****

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک ماسال
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1402۶0۳1۸0220049۸0 مورخ 1402/09/0۸ هیات اول دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ماسال تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
خانم آصف کاظمی فرزند هیبت بشماره شناسنامه 1204 صادره از ماسال در 
مربع  متر   21۶/۶9 مساحت  به  زمین  قطعه  یک  ششدانگ  از  مشاع  دانگ  سه 
مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 1۶ متر مربع پلاک فرعی 7449 از اصلی 
گیلان   2۶ بخش  اصلی   2۳ از  فرعی   ۶۵ پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز   2۳
به  لذا  است.  گردیده  محرز  رسمی  مالک  از  خریداری  سرا  چلمه  در  واقع 
منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در 
داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را 
به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به  را  ،اعتراض دادخواست خود 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  در صورت 
مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/1۸
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/0۳

م الف 91۵/2۳9۶
مهدی معین زاده-رئیس ثبت اسناد و املاک

*****************
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان گیلان

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک ماسال
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
قانون  موضوع  اول  هیات   1402/10/0۵ مورخ   1402۶0۳1۸02200۵4۶9
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ماسال تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 
خانم مهرداد علی اکبری سروندانی عراقی فرزند عزت اله بشماره شناسنامه 
مساحت 2۶4/۸۶  به  زمین محصور  قطعه  از در شش دانگ یک  14۵ صادره 
متر مربع مشتمل بر بنای احداثی به مساحت 2۵ متر مربع پلاک فرعی 109۸ 
از 29 اصلی واقع در  از پلاک ۵0 فرعی  از اصلی 29 مفروز و مجزی شده 
سیاهمرد خریداری از مالک رسمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/1۸
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/0۳

م الف 91۵/2۳9۸
مهدی معین زاده-رئیس ثبت اسناد و املاک

********************
تعیین  قانون  ثبت ملک ماسال هیات موضوع  اسناد و املاک حوزه  ثبت  اداره 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   1۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
1402۶0۳1۸0220049۸2 مورخ 1402/09/0۸ هیات اول دوم موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ماسال تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای 
خانم محمود کاظمی فرزند هیبت بشماره شناسنامه 1۵92 صادره از ماسال سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 21۶/۶9 متر مربع مشتمل 
بر بنای احداثی به مساحت 1۶ متر مربع پلاک فرعی 7449 از اصلی 2۳ مفروز 
و مجزی شده از پلاک ۶۵ فرعی از 2۳ اصلی بخش 2۶ گیلان واقع در چلمه 
سرا خریداری از مالک رسمی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
و  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  دو  مدت  به  آگهی  اولین  انتشار 
پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/1۸
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/0۳

م الف 91۵/2۳94
مهدی معین زاده-رئیس ثبت اسناد و املاک

****************
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای محمد حسین شاد فر ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام 
نموده است سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت ۳۳۵ متر مربع شماره 2۸7۶ فرعی از 9 اصلی مفروز مجزی از 17۶7 
فرعی واقع در مرد آباد شهریار حوزه ثبتی ناحیه 2 کرج که برابر رای شماره 
بنام محمد  دفتر ۶00  ثبت 10۵۸۸2 صفحه 12  ۵019 مورخ 77/11/1۶ ذیل 
گردیده  مفقود  انگاری  سهل  علت  به  گردیده  تسلیم  و  فرصادر  شاد  حسین 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره 
یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت به آن دفتر خانه اعلام تا چنانچه 
ارائه  خانه  دفتر  آن  به  معامله  گونه  هر  انجام  را جهت  مذکور  مالکیت  سند 
نمودند قبل از انجام هر گونه معامله آن را اخذ و به این اداره ارسال فرمائید 
ثبت ضروری  اداره  از  پرسش  معامله  انجام  هنگام  در  المثنی  از صدور  پس 

می باشد .
مهران رشیدی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

1۶۳797۶
**********************

آگهی فقدان سند مالکیت
آقا حمید شاد فر ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده 
است سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 
از 17۶7 فرعی  از 9 اصلی مفروز مجزی  متر مربع شماره 2۸7۶ فرعی   ۳۳۵
واقع در مرد آباد شهریار حوزه ثبتی ناحیه 2 کرج که برابر رای شماره ۵019 
شاد  حمید  بنام   ۶00 دفتر   10 صفحه   10۵۸۸2 ثبت  ذیل   77/11/1۶ مورخ 
فرصادر و تسلیم گردیده به علت سهل انگاری مفقود گردیده تقاضای صدور 
اصلاحی  تبصره یک  استناد  به  مراتب  لذا  است.  نموده  المثنی  مالکیت  سند 
ماده 120 آئین نامه قانون ثبت به آن دفتر خانه اعلام تا چنانچه سند مالکیت 
مذکور را جهت انجام هر گونه معامله به آن دفتر خانه ارائه نمودند قبل از 
انجام هر گونه معامله آن را اخذ و به این اداره ارسال فرمائید پس از صدور 

المثنی در هنگام انجام معامله پرسش از اداره ثبت ضروری می باشد .
مهران رشیدی -رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه دو کرج

1۶۳797۶
**********************

دفاتر اسناد رسمی ......
خانم پروین نعیمی ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده 
است که سند مالکیت 0.۳7۵ دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین بایر به 
مساحت 240 متر مربع قطعه 120 تفکیکی به شماره ۳۸42 فرعی از 144 اصلی 
اراضی حوزه  واقع در  اصلی مذکور  از  غیره  و  فرعی  از پلاک ۵4۶  مفروز 
ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی ۳2227۵ مورد ثبت 74 صفحه ۳47 جلد 
1 مفقود گردیده )معادل ا سهم مشاع از 4 سهم مشاع از 1.۵ دانگ مشاع از 
ششدانگ خریداری برابر سند انتقال قطعی 9799۶ مورخ 1۳۸۸/2/۳ دفتر 21 
کرج از طرف تعاونی مسکن فرهنگیان و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
نموده است. لذا مراتب به استناد تبصره یک اصلاحی به ماده 120 آئین نامه 
را جهت  مالکیت مذکور  تا چنانچه سند  اعلام  به آن دفتر خانه  ثبت  قانون 
انجام هر گونه  از  نمودند قبل  ارائه  به آن دفتر خانه  معامله  انجام هر گونه 
معامله آن را اخذ و به این اداره ارسال فرمائید پس از صدور المثنی در هنگام 

انجام معامله پرسش از اداره ثبت ضروری میباشد .
رونوشت به ستاد اجرایی فرمان امام ره جهت اطلاع و اقدام

رضا نوری 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

1۶۳۸209
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مدیرفنی تیم های ملی کاراته:
نحوه برگزاری اردوها تغییر می کند

 صاحب نظران کاراته کمک کنند

مرتضی قربانی عنوان کرد:
هاشمی ۳۱ هزار یورو از 

فدراسیون برداشت
 به مربی خارجی اعتقاد ندارم

مرتضی پورعلی گنجی

با قرارداد ۱۶۰ میلیونی در اسنپ کار می کند؟
 آمریکا ما را نمی برد عدالت خدا برقرار نبود

مدافع تیم فوتبال پرسپولیس گفت این تیم برای موفقیت در لیگ 
و حتی در آینده در آسیا، نیازمند جذب یک مهاجم خارجی 

توانمند است.
لیگ  در  پرسپولیس  شرایط  درباره  پورعلی گنجی  مرتضی 
بیست وسوم به صحبت پرداخت. او معتقد است اجرای قانون 
سقف بودجه باعث شد فقط سر باشگاه پرسپولیس کلاه برود 
و این تیم ضربه بخورد چون این باشگاه این قانون را به طور 
کامل رعایت کرده است. مدافع تیم فوتبال پرسپولیس هم چنین 
می گوید این تیم نیاز به یک مهاجم خارجی توانمند دارد تا بتواند 
عملکرد خوبی در لیگ داشته باشد. او گریزی هم به عملکرد تیم 
ملی فوتبال ایران در جام جهانی ۲۰۲۲ قطر زد و عنوان کرد که 
شکست شش بر دو برابر انگلیس به خاطر تغییر سیستمی بود 
که کی روش در تیم ملی ایران ایجاد کرده بود. پورعلی گنجی 
آمریکا را شکست می داد،  ایران در جام  جهانی  اگر  می گوید 

عدالت در فوتبال جاری نبود.
مرتضی متاسفانه بعد از چهار، پنج هفته از لیگ برتر در بازی 
تیم ملی با قطر مصدوم شدی و رباط صلیبی ات پاره شد. از 

شرایط خودت بگو!
اتفاق بدی بود که رخ داد و خودم، خانواده ام و دوستان و رفقایم 
قبل  مثل سه چهار سال  ناراحت شدیم. مصدومیت طولانی مدت 
سراغم آمد. هم برای بازی در پرسپولیس و هم در تیم ملی دلتنگم. 
می گویم مصدومیت های  همیشه  من  می کنم.  را طی  درمان  پروسه 
طولانی مدت شما را به زندان فیزیوتراپی می برد. الان هم در آن زندان 
هستم و باید از ساعت ۸ صبح تا ۶ بعدازظهر آنجا باشی تا بتوانی راه 
بروی و دوباره بدوی. فکر می کنم امروز بعد از ۲ ماه و ۶ روز عصا را 
کنار گذاشتم و دارم آماده می شوم برای تقویت عضلات برای دویدن.

 فکر می کنی چه زمانی می توانی دوباره فوتبال بازی کنی؟
این مصدومیت، مصدومیت سختی برای هر فوتبالیسیتی است. پزشکی 
می گوید بازیکن باید حداقل ۹ ماه بیرون از بازی دوستانه و رسمی 
باشد. ولی بسته به بدن هر فردی است. شما می توانی بعد از ۶ ماه 
بازی کنی. من خودم دفعه قبل بعد از یک سال و دو ماه بازی کردم اما 
بازیکنی داشتیم که ۶ ماهه هم بازی کرد. این سری مسیر برای من تار 
نیست و روشن است. دوستانی دارم که من را کمک کنند. تا دو ماه 
دیگر من می توانم در کنار تیم باشم و در حد سایه زنی بازی کنم. از 

الان فکر کنم تا ۴ ماه و نیم و ۵ ماه دیگر بازی کنم.
پرسپولیس امسال مصدومان زیادی داشته و تو، وحید امیری و 
یاسین سلمانی مطرح ترین بازیکنانی بودید که مصدوم شدید. 
یحیی گل محمدی بارها از تاثیر نبود شماها صحبت کرده است. 

به نظر خودت نبودت چقدر در پرسپولیس تاثیر داشته است؟
پرسپولیس در این چند سال نشان داده که متکی به بازیکن نبوده 
است. وحید امیری ستون تیم بوده است. من هم در کنار باقی بازیکنان 
جا افتاده بودم. من می گویم که نبود ما تاثیر ۱۰۰ درصدی نداشته 
است. چون همه بازیکنان به این درک رسیده اند که اگر دو بازیکن 
نیستند، باید تیم را جمع کنند. من باید از هواداران مان، آقا یحیی و 
آقای قلعه نویی به خاطر نبودنم عذرخواهی کنم. من فکر می کنم به 
حدی از آمادگی رسیده بودم که بتوانم باری از دوش تیم بردارم. 
به همین دلیل عذرخواهی می کنم. امیدوارم بتوانم با صلابت برگردم. 
امسال فکر می کنم پرسپولیس هم بدشانس بود و هم شرایطی برای 
بازیکنان و کادر پیش آمد که به نظرم لایق این بی محبتی نبودند. ما 
پارسال فراز و نشیب زیادی داشتیم اما توانستیم سه تا جام بگیریم. من 
به یکی از دوستانم می گفتم که برای قهرمان شدن لازم نیست چهار 
هفته در صدر جدول باشی، فقط باید کل لیگ در حد تاپ باشی. ما 
پارسال ۱۷، ۱۸ هفته در صدر جدول بودیم و سه قهرمانی آوردیم. 
همه بازیکنان و مربیان می دانند که برای قهرمانی باید کل تیم خوب 
باشد. من فکر می کنم پارسال اعضای تیم پرسپولیس دو شب تا ساعت 
۳ شب در کنار خانواده شان نبودند. به هر حال برای قهرمان شدن باید 
یک جایزه ای می گرفتند. این طوری نیست که قهرمان با پنجم جدول 

یک جایزه بگیرند یا اصلا جایزه ای نگیرند.
اصلا سازمان لیگ جایزه ای نمی دهد؟

به نظرم باید تدارک ببینند. مراسم قهرمانی را دیده اید که در شان و 
شخصیت قهرمان نیست، حداقل یک جایزه برای قهرمانی در نظر 
بگیرند نه این که وقتی مثلا پرسپولیس قهرمان شد از قراردادهای شان 
کم کنید، یا اصلا پول شان را ندهید. اصلا چرا باید برای قهرمانی تلاش 
کنیم یا در لیگ قهرمانان به قهرمانی فکر کنیم؟ پس باید یک تدارک 
ویژه برای بازیکنان و کادری که تلاش می کنند در نظر بگیرند. من یادم 
هست که آقا یحیی از ساعت ۹ صبح که دخترش را به مدرسه می برد 
کار می کرد تا ساعت ۶ بعد از ظهر. تمام کادرش هم حضور داشت. 
تمام این زحمت ها در کنار زحمات مدیریت در نهایت به قهرمانی 
منجر شد. پرسپولیس نشان داد که در سال های اخیر گل کاشته است.

رضا درویش بارها گفته که با قهرمانی سه گانه پرسپولیس، ۶۵ 
میلیارد تومان به خاطر آپشن ها روی هزینه های پرسپولیس آمد. 
البته منظور او این بود که این قهرمانی ها باید پاداشی داشته 
باشد. آیا در کشورهای دیگر مانند چین که بازی می کردی، 

چنین اتفاقی دیده بودی؟
من فقط می توانم بگویم که الان وضعیت اقتصادی مردم زیاد خوب 
نیست که راجع به مسائل مالی صحبت کنیم. چیزی که من به چشم 
دیدم این بود که درباره پول سر و کله نمی زدند یا در قرارداد یک 
سری از بازیکنان این بود که به ازای هر برد ۳۰ هزار دلار که به پول 
الان یک میلیارد و پانصد میلیون تومان می شود، به حساب بازیکنان 
واریز می کردند. باید به صحبت قبلی ام برگردم که بازیکنان ملی پوش ما 
نتوانستند در حد یک سوم بازیکنان تیم های دیگر قرارداد ببندند. یعنی 

عددی که بستیم مثلا یک سوم تیم های دیگر بوده است.
قرارداد پارسالت چقدر بود؟

۱۲ میلیارد تومان. 

از هوادار متمول هم پول گرفتی؟
خدا شاهد است من فقط در حد تبلیغ یکی، دو برند در حد ۵۰۰ میلیون 
تومان انجام دادم. هوادار متمول به من چیزی نداد، به بازیکنان دیگر 
هم فکر نمی کنم چیزی داده باشد. شاید دو، سه نفر از هوادار عزیزمان 
که برای عشقش پول می دهد، پول گرفته اند. من شاید هوادار عاشق 
پرسپولیس هستم و می خواهم کل زندگی ام را به بازیکن بدهم. بحث 
جدای از باشگاه است. به خاطر این یک سری آپشن ها به امید کسب 
سه گانه آوردیم که نفری ۳، ۴ میلیارد تومان به قراردادمان اضافه شود. 
برای این قهرمانی چقدر باید زجر بکشی؟ چقدر باید از خود گذشتگی 
داشته باشی؟ هنوز که هنوز است فکر می کنم بازیکنان ما ۵۰ درصد 
از آن پول را گرفته باشند. ما قرارداد کم بستیم، باید ۴، ۵ میلیارد به 
خاطر قهرمانی به بازیکنان داده می شد که هنوز آن پول را نگرفته ایم. 
کما این که بعضی از بازی ها را که می بردیم در حد ۱۰، ۲۰ میلیون 
تومان پاداش می گرفتیم که بعضی از آن ها را نریختند. چرا باید به حدی 
برسیم که برای قهرمان شدن، هنوز نتوانستیم پولش را بگیریم؟ پولی که 

برای سلامتی مان است.
تازه در شرایطی قهرمان شدید که استقلال را هم در لیگ برتر و 

هم در فینال جام حذفی شکست دادید.
آقای برهانی در برنامه فوتبال برتر، البته او بزرگ تر و دوست ماست، 
گفته بود که در یک سالی ما را دو بار برده بودند و توانستند قهرمان 
شوند. پارسال همین اتفاق برای ما افتاد و ما توانستیم دو بار داربی را 
ببریم و دو بار استارت بزنیم برای قهرمانی. بعد از بردن داربی توان ما 
بالای ۱۰۰۰ رفت و توانستیم همه بازی ها را ببریم. لذت قهرمان شدن، 

بعد از این که بخواهی داربی را ببری واقعا بیش تر است. 
آپشن بازیکنان گریبان گیر تیم شد و حاشیه های زیادی برای پرسپولیس 
ایجاد کرد. حتی باعث شد که گل محمدی چند بار اعتراض کند و در 
نهایت خداحافظی کند و به دوبی برود. هم پرسپولیس متضرر شد و 
از کورس قهرمانی عقب افتاد. نمی توان گفت که فقط اتفاقات فوتبالی 
و داوری تاثیرگذار بوده چون همین آپشن ها برای پرسپولیس حاشیه 

ایجاد کرد. نظرت را راجع به این موضوع بگو.
در این چند سال از لحاظ آماری به نظرم پرسپولیس بهانه گیری کم تری 
نسبت به تیم های دیگر داشت. آقای گل محمدی به خاطر شرایطی که 
رقم خورد و رفت و آمد، فقط به خاطر دریافت مطالبات بازیکنان بوده 
است. آقا یحیی البته که برای کادر و خودش برای باشگاه هم وارد 
بحث شده اند ولی برای بازیکنان بیش تر بحث کردند تا پول شان را 
بگیرند. همه خانواده داریم. بحث مالی در فوتبال ما زبان زد است. در 
دنیا همه باشگاه ها برای سلامتی و زحمت بازیکنان شان پول می دهند 
به جز کشور ما که فکر می کنند بازیکن می خواهد به زور پول بگیرد. 
بشوند  می توانستند  همه  وگرنه  است  هنر  یک  کردن  بازی  فوتبال 
رونالدو، مسی، علی دایی یا هر بازیکن بزرگ دیگری. ما برای زحمت 
خودمان، برای خانواده مان نان حلال می بریم و از جوانی مان می گذریم. 
نمی خواهم فاز غم بگیرم اما این واقعیت است. آقای گل محمدی بابت 
باشگاه در آن زمان  با آقای درویش صحبت کرد که  این موضوع 
به خاطر مشکلات مالی، این که پول به حسابش واریز نمی شد و 
نمی توانست درآمدزایی کند، نتوانست این کار را انجام دهد. این اتفاق 
در کنار هم بی انگیزگی و بی روحی را خود به خود در تیم ایجاد 
می کند. بازی کردن در پرسپولیس سخت تر از بازی کردن در تیم  ملی 
جمهوری اسلامی ایران است. واقعا سخت تر است. من در شش تیم 
در بیرون از ایران بازی کردم. من در نفت تهران بازی کردم که هوادار 
نداشت. در تیم ملی بازی کردم و ۱۰۰ هزار نفر به استادیوم آمدند ولی 
زمانی که در پرسپولیس بازی کردم سختی کار را فهمیدم. بازیکن باید 
فشار را تحمل کند و شبانه روز ۱۰۰ درصد توانش را بگذارد. بازیکن 
باید پول نگیرد، بازیکن باید تمام حاشیه ها را جمع کند. چه انتظاری 
دارید که امسال تیم نتیجه بگیرد؟ تازه جدای از مصدومیت ها و باقی 

داستان ها. بالاخره بحث مالی هم یک انگیزه برای بازیکنان است.
به نظرت این که یحیی بگذارد و برود، دوباره برگردد و بگوید 
قرارداد ندارد، درست بود؟ بهتر نبود که جلسات بیش تری با 
باشگاه برگزار می کرد؟ این را به این جهت می گویم که هوادار 

وقتی تیمش در حاشیه می رود، ناراحت می شود.
من می گویم چرا باید اتفاقاتی بیفتد که سرمربی تیم چنین کاری بکند. 
شاید فشار آن قدر زیاد بوده که او پیش خودش تصمیم گرفته خودش 
را خراب کند تا پول به باشگاه بیاید. شما می دانید در یک سری از 
شرایط در فوتبال ما طوری است که اگر دعوا کنی و اعتراض کنی، 
پولت را می گیری. حقت را نمی دهند. این اتفاق بسته به تجربه او رقم 
خورد. آقا یحیی نیاز ندارد که من پشتش دربیایم ولی از لحاظ آمار او 

بهترین مربی تاریخ پرسپولیس است.
الان شرایط پرسپولیس را در کورس قهرمانی چطور می بینی؟

امسال ما شرایط خوبی نداشتیم. اتفاقاتی که افتاد، مصدومان، بحث 
مالی گریبان تیم ما را گرفت. بدشانسی هایی هم در بازی با الدحیل 
و صنعت نفت داشتیم. به هر حال فوتبال است. دیگر آسیا از دست 
رفت اما دو بازیکن خوب خارجی برای شادی دل هوادار نیاوردند.

قائل به این هستی که بازیکن خارجی به درد پرسپولیس 
می خورد؟

شک نکنید. باید در خط حمله بازیکن خارجی بیاورند که کار 
دربیاید. با تمام احترام، استقلال و سپاهان و پرسپولیس باید در 
آسیا بازیکن خارجی خوب داشته باشد. باید برای شادی دل مردم 
هزینه کرد. تیم ملی و پرسپولیس که می برد، مردم شاد می شوند. 
اگر در نیم فصل دوم نتیجه نگیریم، کار سختی داریم. الان تیم های 
بالای جدول جابه جا می شوند و مشخص نیست. اگر ما زور بزنیم 
و نتیجه بگیریم و مصدومان مان برسند، امسال هم قهرمان می شویم 

ولی باید تقویت شویم. 
رقابت در فوتبال ایران فقط در زمین فوتبال نیست و بحث و 

جدل بین تیم ها هم تاثیرگذار است.
امسال تنها تیمی که سرش کلاه رفت پرسپولیس بود. آن هایی که در 
فوتبال هستند متوجه می شوند. سقف بودجه تیم ما را از هم پاشوند. 
به قول آقا یحیی کلاه بزرگی سر ما رفت. متاسفانه در فوتبال ما هر 
که زورش بیش تر باشد، بازی بیرون از زمین را انجام دهد می تواند 
روی نتایج تاثیر بگذارد. البته اگر در داخل زمین به حدی بالایی خوب 
باشی، باز هم می توانی نتیجه بگیری. من می گویم همیشه باید آن قدری 

در زمین خوب باشیم که بازی را ببریم.
پرسپولیس سقف بودجه را رعایت کرد؟

من حاضرم قسم بخورم. من در مورد خودم قسم می خورم که یک 
قران از هوادار متمول پول نگرفتم. در حد سه، چهار بازیکن، آن هم 
در حد تبلیغ یک مجموعه از این هوادار پول گرفتند که فکر نمی کنم 
بیش تر از دو، سه میلیارد تومان به بازیکنی پول داده باشد. سقف 
بودجه را رعایت کردیم. بازیکن ملی ما، علی بیرانوند ۱۵ میلیارد و 
۹۰۰ میلیون تومان بسته است. بیش تر از علی بیرانوند کسی نگرفته 
است. بیش تر بازیکنانی که سقف را گرفتند، ۱۴ میلیارد و ۵۰۰ میلیون 

تومان بوده است.
یک بازیکن ۱۰۴ میلیارد تومان قرارداد بسته است.

نوش جان شان. من حسود نیستم، ناراحت هم نمی شوم. شاید لیاقتش 
این بوده که این میزان قرارداد بسته است.

یک بازیکن هم ۱۶۰ میلیون بسته است.
آن که دمش گرم. به خاطر عشقش بزرگواری کرده است. احتمالا 
اسنپ کار می کند. ان شاءالله خدا یک جای دیگر به زندگی اش برکت 
دهد. من فکر می کنم پرسپولیس سقف را رعایت کرد و کلاه گشادی 

سرش رفت.
چند بازیکن مهم مثل عیسی آل  کثیر را به خاطر این قانون از 
دست دادید که یحیی هم بحث زیادی راجع به آن ها داشت.

ما الان پنج بخش این مصاحبه را راجع به مالی صحبت کردیم. ما 
انقدر بحث فنی و انگیزشی در فوتبال داریم که باید درباره آن صحبت 
کنیم که نمی کنیم. در مصاحبه همه افراد فوتبال ایران بحث مالی است. 
عیسی که دوست من است. کلا فکر نمی کنم عیسی یا هر بازیکن 
استقلال و پرسپولیس در این چند سال ۱۵ میلیارد تومان پس انداز 
داشته باشند. به هر حال برای زندگی آینده اش باید فکری به حالش 
می کرد. اگر مصدوم شوید ۵ نفر هم به شما زنگ نمی زنند. پس نوش 

جانش که قرارداد خوب بسته است.
بعد از مصدومیتت به تو زنگ زدند؟

فدراسیون پول عمل من را داد. پول فیزیوتراپی هم گفته اند هزینه کن 
و بعدا به تو می دهیم. من از هر دو طرف افتادم.

البته باتوجه به دولتی بودن فوتبال ما، اگر قانونی مثل سقف 
بودجه نباشد، فوتبال ما هم مثل چین ورشکسته می شود.

باید مدیریت شود. باید قانون درستی باشد و زیرساخت های مان را 
درست کنیم. این که یک تیم کم بگیرد یا یک تیم زیاد بگیرد، درست 
نمی شود. یک سری تیم ها خصوصی هستند و می خواهد بازیکن ۱۰۰، 
۲۰۰ میلیاردی بیاورد تا هوادارش را خوشحال کند. شما هم در فوتبال 
میلیون دلار می آورد و چون  عربستان می بینی که رونالدو را ۲۰۰ 
زیرساخت دارد می تواند این پول را در همان دو هفته اول دربیاورد. 
آن ها قانون درستی برای فوتبال شان دارند و هزینه می کند. ما در کل 
تاریخ فوتبال مان دو بازیکن معروف نداشته ایم. تهران به این بزرگی یک 
استادیوم دارد. سقف را ولش کنید. به خدا فوتبال بازی کردن سخت 
است. در ایران که موفق شدن به خاطر یک سری داستان ها سخت تر 
هم هست. پس باید به مسائل دیگری بپردازیم. امسال اگر سقف بودجه 
نبود، خیلی از دعواها نبود و شما خبرنگاران بیکار می شدید. از بس که 

ما از سقف صحبت کردیم.
پارسال هم که سقف نبود دائما علیه یکدیگر صحبت می کردید. 

جالب این است که خیلی از شماها دوست هستید.
همه بازیکنان با هم داداش هستند. در میکسدزون انگار که دشمن 
خونی هستند. عزیز من از آن فوتبالی که نان حلال به سر سفره ات 

می بری، من هم می برم. این دورو بودن دیگر چه چیزی است؟ 
حالا به خاطر مصدومیت در جام ملت ها نیستی اما قرار است در 

کنار تیم ملی باشی. توصیه ای برای بازیکنان داری؟
ما باید باور داشته باشیم و بزرگ باشیم. من اعتقاد دارم که بزرگ باش 
و بزرگ فکر کن تا خدا خواسته ات را به تو بزند. ما امسال تجربه کافی 
و بازیکنان مستعدی داریم. البته تیم های دیگر سه برابر از ما قوی تر 
هستند. ژاپن، کره، استرالیا و عربستان با تیم های بزرگ بازی کرده اند. 
من امیدوارم بازیکنان همه سالم باشند و ان شاءالله نتیجه خوبی بگیریم.

پیش بینی ات از جام ملت ها چیست؟
تا بازی کره جنوبی سلامت می رویم. کره را هم به لطف خدا می بریم. 
البته خیلی سخت است اما امیدوارم خدا آن روز با ایران باشد تا بتوانیم 

ببریم و به فینال برویم. اگر خدا بخواهد ببریم و قهرمان شویم.

دوره های  به  مربوط  انتقادهای  وزنه برداری  فدراسیون  رییس 
مربیگری را رد کرد و گفت: آموزش و دوره های مربیگری به 

معنای واقعی به صورت آکادمی خواهد بود.
کارگاه  برگزاری  به  اقدام  تازگی  به  وزنه برداری  فدراسیون 
این  البته  که  کرده  رشته  این  علاقمندان  به  مربیگری  آموزش 
موضوع مورد انتقاد اهالی وزنه برداری قرار گرفت چرا که آن ها 
معتقدند افرادی باید در کارگاه آموزش مربیگری شرکت کنند 
که با این رشته ورزشی آشنایی داشته باشند و حضور افرادی 
که هیچ سابقه ای در این رشته ورزشی ندارند نه تنها به سود 
وزنه برداری نیست بلکه ممکن است به این رشته ورزشی آسیب 

هم برساند.
سجاد انوشیروانی رییس فدراسیون وزنه برداری در گفت وگو با 
خبرنگار مهر، در واکنش به این انتقادها گفت: من در جواب 
کسانی که این موضوع را مطرح می کنند و برگزاری دوره های 
آموزشی را زیر سوال می برند این پاسخ را می دهم؛ زمانی که 
با  است،  تحصیل  مشغول  دبیرستان  دوره  در  دانش آموز  یک 
به  دانشگاه  در  آن  از  بعد  و  دیپلم می گیرد  انتخاب یک رشته 
صورت گسترده زیرشاخص های آن رشته را انتخاب و تحصیل 

می کند. رشته وزنه برداری هم همین شرایط را دارد.
واقع  در  مربیگری  برگزاری دوره های  با  فدراسیون  وی گفت: 

راه را برای علاقمندان به این رشته باز می کند. چرخه آموزش 
ما در رشته وزنه برداری به این صورت است که فرد علاقمند 
با مبانی تئوری، تکنیک و نحو آموزش آشنا می شود. بعد از آن 
کلاس های تئوری - عملی برگزار می کنیم و فرد در آن کلاس ها 
حضور پیدا می کند و مباحث فیزیولوژی، آناتومی و علم تمرین 

به صورت تخصصی یاد می گیرد.
تمام  فرد  آنکه  از  بعد  گفت:  وزنه برداری  فدراسیون  رییس 
دوره ها را گذارند و دانش آموخته شد به عرصه مربیگری وارد 
را می گذارنند  اما دوره ها  نیستند  افراد وزنه بردار  این  می شود. 
و متخصص این کار می شوند آیا ما می توانیم جلوی آن ها را 
بگیریم؟ آموزش در وزنه برداری از سال های قبل نقص زیادی 
داشته و الان در چارچوب مناسب و به صورت سلسله مراتب 
در حال انجام است.انوشیروانی اظهارداشت: ضمن اینکه فعالیت 
ما به همینجا محدود نمی شود بلکه کسانی هم که فعال هستند 
دانش  کلاس های  در  باید  افراد  این  می کشانیم.  چالش  به  را 
افزایی و تخصصی شرکت کنند. با این کار سواد مربیان را ارتقا 
می دهیم. چه تضمینی وجود دارد که وزنه برداران، مربیان خوبی 
هم باشند؟! افرادی هستند که از بیرون به یک رشته ورزشی وارد 
می شوند اما در عرصه مربیگری موفق می شوند. بنابراین این افراد 
زیر ذره بین هستند و به صورت سلسله مراتب در دوره ها حضور 

پیدا می کنند. در حال حاضر، کلاس های مربیگری درجه سوم 
را برگزار می کنیم و بعد از آن کلاس های ارتقا به درجه دوم 
تشکیل خواهد شد که افراد حاضر در این دوره ها باید امتیازات 

لازم را کسب کنند.
وی گفت: سال آینده دوره مربیگری درجه دوم را برگزار خواهیم 
کرد و پس از آن کلاس ارتقای به درجه یک را خواهیم داشت. 
یک روند خیلی خوب مدنظر ماست که تا یک سال آینده اجرایی 
خواهد شد. کمیته آموزش از فدراسیون جدا خواهد شد و این 
کمیته هر درآمدی داشته باشد برای آموزش این فدراسیون هزینه 
آکادمی  واقعی  معنای  به  ما  آموزش  اینکه  خواهد شد. ضمن 
است و به شما قول می دهم تا یک سال و نیم آینده خیلی از 

وزنه برداران به دنبال حضور در این دوره های تخصصی باشند.
انوشیروانی عنوان کرد: متأسفانه در وزنه برداری ضعف دانش 
تخصصی داریم اما ما در این فدراسیون به سمت آموزش دانش 
تخصصی هستیم. در دنیا هیچ منبع تخصصی برای وزنه برداری 
وجود ندارد و ما به دنبال ایجاد آن هستیم. برای اولین بار تمام 
اساتید به صورت آنلاین مباحث داوری و مربیگری را در اختیار 
همه قرار می دهند. این موارد نقاط عطف آموزش ماست. مطمئن 
باشید پس از مدتی تمامی دوستانی که مدعی هستند و به این 

روند اعتراض می کنند با ما همراه خواهند شد.

واکنش رییس فدراسیون وزنه برداری به انتقاد از دوره های مربیگری

رییس فدراسیون تیراندازی گفت: به خاطر مهماتی که باید برای 
ورزشکاران این رشته تامین می شد، چهار میلیارد تومان بدهی 

داشتیم.
در  شنبه  امروز  تیراندازی  فدراسیون  رئیس  قربانی  مرتضی 
گفت:  برگزار شد،  تیراندازی  فدراسیون  در  که  نشست خبری 
دو  و  استان   ۳۱ ما  است،  گسترده  بسیار  تیراندازی  ورزش 
هستند.  فعال  همگی  که  داریم  باشگاه  تعدادی  و  آزاد  منطقه 
تیم های  فدراسیون  و  آزادی  ورزشگاه  در  اینکه  صرف  به  اما 
ملی حضور دارند ما تنها به این موضوع بسنده نکردیم، تمام 
تلاشمان این بوده که این ورزش را همگانی کنیم. در یک سال 
و نیمی که به عنوان رئیس فدراسیون فعالیت می کنم ۶۲ بار به 
هیأت های استانی سر زدم. با ستاد مواد مخدر تفاهم نامه امضا 
کردیم و قرار شد در ۲ هزار روستا تیراندازی را اشاعه دهیم. 
تاکنون برای ۱۰۰ روستا امکانات در نظر گرفتیم و بخش زیادی 

از جوانان جذب شدند.
وی گفت: قبل از حضور من در این فدراسیون، اهداف پروازی 
به مدت سه سال تعطیل بود اما از روزی که به این فدراسیون 
آمدم این رشته را فعال کردم، به طوری که بعد از ۲۴ سال چهار 
مدال در این رشته به دست آوردیم. انتظار داریم استان ها هم در 

توسعه این رشته کمک کنند.
این مدت ۱۵  در  تیراندازی خاطرنشان کرد:  فدراسیون  رئیس 
به مسابقات مختلف اعزام کردیم که ۲۴ مدال به دست  رشته 
آمد. در حال حاضر تیم تفنگ و تپانچه در اندونزی هستند و 
به زودی دیگر تیم ها هم راهی کویت می شوند. سنگینی فشار 
مالی در این مدت روی دوش ما بوده که مجبور شدیم از کمیته 
ملی المپیک و وزارت ورزش کمک بگیریم. از زمانی هم که به 
فدراسیون آمدم حقوق پرسنل، ورزشکاران، مربیان و داوران را 

پرداخت کردیم و به هیچ کس بدهکار نیستیم.
وی گفت: ورزشکاران را بیمه کردیم و مسابقات مختلف برگزار 
برگزار  سال   ۵ از  بعد  را  کشوری  قهرمانی  مسابقات  کردیم. 
کردیم، تأثیر این مسابقات روی ورزشکاران قابل محسوس بود 
و خوشبختانه استقبال خوبی هم شد. ما یک وظیفه ذاتی برای 
توسعه این ورزش داریم. در همین راستا تجهیزاتی از وزارت 

دفاع خریداری کردیم و در اختیار استان ها قرار دادیم.
افرادی  است،  این  ما  معضلات  از  یکی  کرد:  تاکید  قربانی 
اسلحه دارند که نامشان مشخص نیست و تعداد زیادی اسلحه 
شکاری هم دست مردم است که تکلیف آن مشخص نیست و 
حتی مشخص نیست تجهیزات آن را از کجا تهیه می شود، این 

موضوع باید با همت دولت حل و فصل شود.
اسلحه های  کار  این  برای  گفت:  تیراندازی  فدراسیون  رییس 
بدون نام و نشان سازمان دهی می شود و به محیط زیست هم 
آسیب وارد نمی شود. قرار است این اسلحه ها مجوزدار شوند و 
اگر در اختیار فدراسیون قرار بگیرد برای آنها تجهیزات فراهم 
به  تومان  میلیارد   ۴ آمدم  فدراسیون  به  که  اولی  روز  می کنیم. 

خاطر مهمات بدهکار بودیم.
دفاع که کمک  و وزارت  مهمات سازی  از صنایع  وی گفت: 
کردند کیفیت مهمات استاندارد سازی بهتر شوند تشکر می کنم. 
آنها  برای  اندازه  به  بیاید،  ما  اسلحه شکاری زیر مجموعه  اگر 
لباس،  مانند  مهمات  برخی  خرید  برای  می کنیم.  تأمین  فشنگ 
اتفاق  این  که  هستیم  خارج  از  خرید  نیازمند  تپانچه  و  تفنگ 
اختیار  در  فشنگ  که  داریم  را  این  توانایی  اما  نیست  خوبی 

افراد قرار دهیم.
وی گفت: برخی به من می گویند مربی خارجی جذب کنم اما 
مربیان داخلی  استعداد  ندارم، چون  اعتقاد  این موضوع  به  من 
جنگ  زمان  در  چطور  بچه ها  نیست.  خارجی  مربیان  از  کمتر 
جنگیدند و بهترین فرمانده ها را آن زمان داشتیم. این افراد کجا 
تقویت شدند؟ غیر از این بوده که در خط مقدم این اتفاق رخ 
برای  باید  نیست.  داده است؟ حالا که آتش و جنگی در کار 

تجهیزات مان گام های بلند برداریم.
سابق  رییس  شکایت  به  ادامه  در  تیراندازی  فدراسیون  رییس 
گفت:  فدراسیون  این  از  مطالباتش  و  تیراندازی  فدراسیون 
هاشمی از ۸۶ تا ۹۵ رئیس فدراسیون بود زحمات زیادی کشید 
اما در زمانی که رییس فدراسیون بوده سمت های مختلفی داشته 
با این وجود  .. بوده ولی  است. وزارت راه، وزارت کشور و 
حقوق و مزایا و بلیت سفر از جایی دریافت نکرده است. ما اول 
اسفند ۱۴۰۱ اعزام به هند داشتیم. زمانی که ویزا و شرایط فراهم 
بود هاشمی مطالبه برای ۳۱ هزار یورو داشت. چرا او در زمان 
خودش پرداخت نکرد؟ امروز که این همه مشکل و بدهکاری 
با دستور وزارت و هیات  داریم شب عید دریافت می کند. ما 

رییس این کاره را انجام دادیم اما چرا باید حالا تقاضا شود.
یورو  هزار   ۳۱ هاشمی  و  نشد  انجام  هند  به  اعزام  گفت:  وی 
برداشت. در زمان اعزام به هانگژو از سوی اداره کار حکمی 
گرفت و حساب های ما را بست. ما باید حقوق و مزایا پرداخت 
می کردیم که نتوانستیم شرایط را فراهم کنیم. قبل از اندونزی 
حساب ها را باز کردند اما ۲۰ روز بعد حکم تجدید نظر دیوان 
امروز هنوز حقوق پرسنل  گرفت و مجدد حساب ها را بست. 
را پرداخت نکرده ام. شنیده ام هاشمی گفته اگر پول می خواهند 
الان که  نداریم؟ همین  اعتبار  ما خودمان  کند.  مگر  پرداخت 
حساب های ما را با حکم بسته است ورزشکاران را به اندونزی 

اعزام کردم. سه شب دیگر هم اعزام به کویت داریم.
وی گفت: چرا قبل از ما این درخواست ها را نداشت. ما که از 
اهداف خود عقب نشینی نمی کنیم اما باید هاشمی ببیند حقش 
کنار  در  باکو  در  هاشمی  بخواهد.  را  مطالبات  این  که  هست 
تیراندازان بدون اجازه حاضر شده است که تمرکز ورزشکاران 
را بر هم ریخته است. آقای هاشمی مگر قوانین فدراسیون را 
نمی دانی؟ با چه مجوزی به سالن مسابقه رفته ای؟ من در هانگژو 
یکبار هم سر مسابقه ورزشکاران نرفتم. امیدوارم هاشمی با نیت 
خوبی این کار را کرده باشد. وجدان من ناراحت است که چرا 
حقوق کارمندان را نداده ام چرا باید یورو و دلار قرض کنیم تا 
این ورزش که ۱۹۰ مدال  اعزام کنیم. می شود  ورزشکاران را 
دارد را حمایت نکنیم؟ ما را مثل والیبال و سایر رشته ها که یک 

مدال دارد نبینند.
در  کند.  رفع  را  مشکلات  باید  کسی  چه  کرد:  تاکید  قربانی 
زمان جنگ هم ما مدیریت کردیم. باید همه کمک کنند تا این 
ورزش دینی که امر مستحب خوانده شده را توسعه دهیم. ما 
۵۴ فدراسیون دیگر داریم اما کدام را مستحب خوانده اند. همه 
مردم و مسئولان کمک کنند تا این ورزش توسعه یابد. نمی شود 
که نفر دوم چین و هندوستان و کره شویم. باید امکانات به روز 

داشته باشیم تا بتوانیم مبارزه کنیم.
رییس فدراسیون تیراندازی در پاسخ به این سوال که هاشمی 
در دوران وزارت چه کسی درخواست این مطالبات از وزارت 
ورزش را داشته است، گفت: ما از  وزیر پیگیری کردیم و گفتم 
ما  کنیم.  پرداخت  که  نیست  ما  وظیفه  حتی  و  نداریم  پول  ما 
مستندات را ارائه دادیم و توافق کردیم هزینه های سفر ایشان را 
بپردازیم. این توافق در زمان آقای سجادی رخ داد. هاشمی ۲۲ 
سفر خارج از کشور رفته است و دلیل آن هم مشخص نیست. 
از نظر حقوقی ما تابع نظر هیات رییسه هستیم و دستور وزیر 
هم این بود مطالبات هاشمی را پرداخت کنیم. بحث این است 
که چرا زمان خودشان این هزینه ها را درخواست نکرده است.

سعید نیکوخصلت گفت: برای حضوری موفق در مسابقات 
مهم سال آتی از جمله قهرمانی آسیا و تیمی قهرمانی جهان 
تجربیات  از  مسیر  این  در  و  هستیم  ریزی  برنامه  حال  در 

مربیان و صاحب نظران بهره خواهیم برد.
عناوین  که  تحصیلکرده ای  کای  کاراته  نیکوخصلت  سعید 
جهانی و آسیایی را چه به عنوان کاراته کا و چه به عنوان 
مربی با تیم های ملی تجربه کرده، نهم آذرماه از سوی سید 
حسن طباطبایی به عنوان مدیر تیم های ملی کاراته منصوب 
شد. وی پس از مدتی بررسی شرایط، ششم دی ماه اولین 
با  بانوان  بخش  در  البته  را  ملی  تیم های  تخصصی  نشست 
حضور مربیان و کارشناسان این بخش برگزار کرد. فردا نیز 

قرار است همین نشست در بخش مردان برگزار شود.
مسئولیت  که  در طول ۳۵ روزی  فعالیت های خود  در  وی 
مهر  خبرنگار  به  پذیرفته  را  ملی  تیم های  فنی  مدیریت 
بنده  برعهده  مهم  بخش  این  مسئولیت  که  زمانی  از  گفت: 
بخش  دو  در  و  داده  انجام  را  کارها  یکسری  گرفت،  قرار 
برنامه  برنامه ریزی صورت گفت.  بلند مدت  میان مدت و 
کوتاه مدت ما یک ساله است، چرا که سال آینده شهریورماه 
پس  و  داریم  رو  پیش  چین  در  را  آسیا  قهرمانی  مسابقات 
اسپانیا  در  جهان  قهرمانی  تیمی  رقابت های  ماه  آبان  آن  از 

برگزار می شود.
بانوان  بخش  در  داد:  ادامه  کاراته  ملی  تیم های  فنی  مدیر 
چالش ها،  قوت،  ضعف،  نقاط  و  شده  برگزار  اول  جلسه 
فرصت ها و تهدیدها مورد بررسی قرار گرفت و فردا یکشنبه 
هم نزدیک به ۲۰ نفر از مربیان در بخش مردان دعوت شده 
اند و همین روند را در جلسه ادامه خواهیم داد تا ان شاالله 
بتوانیم  کنند  کمک  متخصصان  و  نظران  صاحب  کمک  با 
یک کار ماندگار در کاراته انجام دهیم. در همین رابطه باید 
آئین نامه مسابقات کشوری، انتخابی تیم ملی، اردوهای آماده 

سازی و... تدوین شود که این امر نیاز به اطلاعات دارد.
نیکوخصلت در بخش دیگری به تغییر روند تشکیل اردوهای 
تیم ملی اشاره کرد و اظهار داشت: باید از برگزاری اردوهای 
برویم که خود  به سمتی  فرسایشی پرهیز کنیم. می خواهیم 
تمرینی را البته با برنامه آموزش داده و بازخوردها را گرفته 
و به مربیان تیم ملی منتقل کنیم. معتقدم مربیان بیشتری درگیر 
شوند. اسفندماه قرار است مسابقات قهرمانی کشور برگزار 

شود که در همین هفته برنامه دقیق آن را اعلام می کنیم.
بالایی  اعتقاد  نظارت  به  داد:  ادامه  گفت:  پایان  در  وی 
امور  بر  فدراسیون  نظارت  راهکار  رابطه  همین  در  دارم. 
نیز تعریف خواهیم کرد. همه ما در بخش های  تیم ملی را 
مختلف باید پاسخگو باشیم، بر اساس شاخص های تعریف 
همین  در  هم  ارزیابی ها  و  تدوین  ملی  تیم  برنامه های  شده 
حضور  با  تیمی  کار  یک  می خواهیم  گیرد.  صورت  راستا 
به  برای رسیدن  را  اطلاعات  با  و  ایده  متخصصان صاحب 

اهداف پیش ببریم.

ورزشکاران  و  قهرمانان  اگر  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
باید  و  نخواهیم داشت  ما هیچ شأنی  باشند  نداشته  حضور 
نگه  را  پیشکسوتان  و  ورزشکاران  حرمت  که  کنیم  تلاش 

داریم.
به نقل از پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، کیومرث 
هاشمی در مراسم تجلیل از مدال آوران استان اردبیل اظهار 
داشت: از مسئولان استان تشکر می کنم که شرایطی را فراهم 

کردند تا ما امروز در این مراسم باشکوه حضور پیدا کنیم.
وی افزود: ما یک اصل در منشور کمیته بین المللی المپیک 
داریم که همه فدراسیون های کشورها و جهانی از آن تبعیت 
در  که  نفراتی  بالاترین  که  می گوید  منشور  این  می کنند. 
هستند.  ورزشکاران  دارند  نقش  قهرمانی ها  و  افتخارآفرینی 
کمیسیون ورزشکاران یکی از مهمترین کمیسیون ها در کمیته 
بین المللی المپیک است و نشانگر این است که اگر قهرمانان 
و ورزشکاران حضور نداشته باشند، ما هیچ شأنی نخواهیم 
داشت. این مراسم نیز در راستای همین نگاه ها است و باید 
نگه  را  پیشکسوتان  و  ورزشکاران  حرمت  که  کنیم  تلاش 

داریم.
وزیر ورزش و جوانان با اشاره به افتخارآفرینی ورزشکاران 
استان اردبیل خاطرنشان کرد: این خطه قهرمانان زیادی را 
و  آقایان  حوزه  دو  در  استان  این  همواره  و  کرده  معرفی 
بانوان نفراتی را در تیم های ملی داشته و همچنین در بحث 
است.  داشته  قرار  صدر  در  همیشه  اردبیل  نیز  مدال آوری 
این قهرمانان بارها و بارها تلاش کردند که پرچم ایران در 

میادین مختلف به اهتزاز درآید.
جامعه  با  رهبری  معظم  مقام  ساله  هر  کرد:  عنوان  هاشمی 
ورزش دیدار دارند و یک ماه پیش نیز این توفیق را داشتیم 
که خدمت ایشان برسیم و از رهنمودهای رهبر انقلاب بهره 
بگیریم. چندی پیش مراسم تجلیل از مدال آوران با حضور 
رئیس جمهور برگزار شد و این نشان می دهد که تا چه اندازه 

مسئولان به مقوله ورزش اهمیت می دهند.
وی گفت: همیشه تاکید رهبر انقلاب در خصوص حمایت 
آنها  اختیار  در  را  تسهیلاتی  اینکه  و  است  ورزشکاران  از 
قوی  ایران  اگر  که  کردند  تاکید  انقلاب  رهبر  بگذاریم. 
می خواهیم، باید ورزش قوی داشته باشیم و به ورزش باید 

بیشتر بها داده شود.
توسعه  اینکه  برای  کرد:  تصریح  جوانان  و  ورزش  وزیر 
به  اهمیت  باید  باشیم  داشته  کشور  سراسر  در  را  ورزش 
همگانی  ورزش  دل  از  که  چرا  بدهیم؛  همگانی  ورزش 
قهرمانان بیرون می آیند. برای توسعه ورزش ما دو مسیر را 
دنبال می کنیم. مسیر اول توسعه فضاها و اماکن ورزشی که 
لازمه ورزش کردن است. استان اردبیل ۵۵ پروژه نیمه تمام 
که  داریم  اهتمام  و  است  بزرگ  پروژه های  اغلب  که  دارد 

هرچه زودتر این پروژه ها به اتمام برسد.
هاشمی خاطرنشان کرد: مسیر دوم بحث پرداختن به موضوع 
از  بهینه  استفاده  می توانیم  زمانی  است.  سرزمینی  آمایش 
سرانه ها داشته باشیم که آمایش سرزمینی را به شکل جدی 
 ۵۰ حدود  خصوصی  بخش  توسط  الان  به  تا  کنیم.  دنبال 
نیز  مابقی کارها  درصد آن پیش رفته و تلاش می کنیم که 

انجام شود.
وی در پایان گفت: از همه پیشکسوتان و قهرمانان می خواهیم 
که همدلی و همراهی کامل را با مجموعه مدیریت ورزش 
با حمایت هایی که صورت  باشند؛ چون قطعا  استان داشته 
می گیرد استان اردبیل می تواند به دوران مدال آوری خودش 
این  و  است  بیشتر  خطه  این  قهرمانان  از  ما  توقع  برگردد. 

موفقیت زیر سایه همدلی و وفاق به دست می آید.

هاشمی: 
اگر ورزشکاران حضور نداشته باشند، 

ما هیچ شأنی نخواهیم داشت



هشدار درباره پشت پرده تراز غیرنفتی منفی 12 میلیارد دلاری 
رئیس جمهور ورود کند 

7هزار میلیارد تومان مالیات خودروهای لوکس در 3 سال 

قالیباف: 
اقدامات تروریستی از یک فکر پلید و غیرانسانی نشأت می گیرد 

مسئله  و  امسال  آذر  در  ۱۲میلیارددلاری  منفی  تجاری  تراز 
ضروری،  کالای  واردات  جهت  ارز  تخصیص  در  تعویق 
بایستی  رئیس جمهور  جمله  از  دولت  ارشد  مقامات 
با  برخورد  و  مسئله  این  ابعاد  شناسایی  درخصوص 

مقرره های رانتی مرتبط با موضوع ورود کنند. 
رئیس کل  فرزین  محمدرضا  به تازگی  تسنیم،    گزارش  به 
در  اسلامی  شورای  مجلس  علنی  جلسه  در  مرکزی  بانک 
ابتدای  تا  است؛  کرده  اعلام  ارزی  سیاست های  خصوص 
دی ماه امسال 3۱ میلیارد و 400 میلیون دلار ارز به وزارت 
صنعت، معدن و تجارت تخصیص یافته است و این وزارت 
صمت است که باید برای مصارف خود اولویت بندی داشته 

باشد.
از  بیش  امسال  صمت  وزارت  زیرمجموعه های  واقع  در 
استفاده کرده اند و عملًا  ارزی خود  از سهمیه  سال گذشته 
تخصیص های بیشتر ارز در حوزه کالاهای مرتبط با وزارت 
موبایل،  خودرو،  قطعات  خانگی،  لوازم  جمله  از  صمت 

ماشین آلات و... امکان پذیر نیست.
بررسی ها نشان می دهد تجارت خارجی کشور  طی ماههای 
گذشته درگیر مسائل چالش زایی شده است که ابتدایی ترین 

اثر آن تراز منفی ۱۲ میلیارد دلاری است.
بر این اساس از یک سو رویه انحصاری واردات در مقابل 
ایران  تجارت  از  بالایی  سهم  متأسفانه  که  خود  صادرات 
روشهای  برخی  کنار  است،  داده  اختصاص  خود  به  را 
نامتعارف رفع تعهد ارزی دیگر مثل واردات طلا و از سوی 
دیگر بیش اظهاری واردات و کم اظهاری صادرات موجبات 
تشدید ناترازی تجارت خارجی کشور را فراهم کرده است، 
بر این مبنا مقامات ارشد دولتی بایستی با بررسی و نظارت 

در رویه های تجارت خارجی و مقرره های معیوب در حوزه 
واردات و صادرات مانع افزایش این ناترازی گردند.

واردات  چالش  و  ارز  تخصیص  حوزه  در  نظارت 
درمقابل صادرات خود

در  مرکزی  بانک  رئیس کل  هشدار  است؛  ذکر  به  لازم 
رسانه ها بازخورد قابل توجهی نداشت اما به نظر می رسد در 
با چالشهایی درخصوص عدم نظارت  ارز  حوزه تخصیص 

کافی مواجه شده ایم.
و  تجاری  حوزه  با  مرتبط  مسئولان  می شود؛  یادآوری 
برای  امتیاز  شدن  قائل  برای  قبل  سال  دو  حدود  از  ارزی 
مثل  رویه هایی  ارز،  برگشت  جهت  در  صادرکنندگان 
واردات در مقابل صادرات خود را عملیاتی کردند که منجر 
تجارت خارجی شده  در حوزه  تخلفات جدیدتر  وقوع  به 

است،
به عنوان مثال از خرداد ماه سال قبل با تغییر برخی رویه های 
تجاری، مسئله واردات »آیفون  رفرش و ری پک« از طریق 
رویه واردات در برابر صادرات خود حاشیه های زیادی را 
ایجاد کرد. با توجه به حجم واردات بسیار بالای این دسته 
ابهاماتی  شدن  مطرح  شاهد  عمل  در  همراه  تلفن های  از 

مرتبط با وقوع تخلف تجاری در این حوزه بودیم،
به عنوان یک مثال ساده که این روزها بازخورد زیادی پیدا 
کرده است، بر اساس رویه واردات در مقابل صادرات خود 
برای واردات تلفن همراه بالای 600 دلار به جای آیفون های 
نو، آیفون های مستعمل )کارکرده، active یا...( وارد کشور 
شده است آن هم از طریق یک رویه رانتی که در اختیار عده 
ممنوعیت  یافتن  از رسمیت  بعد  البته  است،  بوده  محدودی 
این تخلف  آیفون ۱4 و ۱5 و توقف خط تولید آیفون ۱3 

صورت  آن  با  برخوردی  تاکنون  اما  گرفت  بیشتری  شدت 
نگرفته است،

این درحالی است که در شهریور ماه امسال سازمان توسعه 
تجارت به صورت رسمی تأیید کرد که آیفون های وارداتی 
به صورت رفرش و ری پک وارد کشور شده است و به همین 
از  بالای 600 دلار  موبایل  تغییر رویه واردات  اجازه  دلیل 
از  به واردات  برابر صادرات خود  طریق رویه واردات در 
طریق صادرات غیر را صادر کرد، هرچند به دلایل نامعلومی 
این اصلاحات به مرحله اجرا نرسید و همچنان شاهد رانت 

در حوزه واردات از طریق ارز صادرات اشخاص هستیم.
واردات  ممنوعیت  از  بعد  تجارت  توسعه  سازمان  معاون 
واردات  علت  دارند،  قرار  تولید  خط  در  که  آیفون هایی 
واردکنندگان  اهلیت  عدم  را  ری پک  و  رفرش  آیفون های 
احتمالات  کارشناسان  برخی  هرچند  است،  کرده  اعلام 
بیشتر  سود  کسب  به قصد  خلاف واقع  اظهار  مانند  دیگری 
از طریق واردات تلفن همراه مستعمل را نیز مطرح کرده اند.

عقب نشینی از مقرره سهل گیرانه واردات طلا برای رفع 
تعهد ارزی/ پای قاچاق معکوس طلا در میان است؟

واردات  عجیب  افزایش  شاهد  اخیر  ماه های  طی  حالی  در 
بخشنامه  اخیر  اصلاح  به  توجه  با  که  بودیم  کشور  به  طلا 
وارداتی  طلای  این  از  بخشی  می رسد  به نظر  طلا،  واردات 
برای رفع تعهد ارزی صادرکنندگان، قبلًا از طریق قاچاق از 

کشور خارج شده است.
تسهیلاتی  ۱40۱ مصوب کرد  آذرماه سال  در  هیئت دولت 
این مصوبه  از  برقرار شود، پس  جهت واردات شمش طلا 

واردات شمش طلا به کشور روان شد.
از  درصد   ۲.54 اختصاص  با  طلا  شمش  تن   ۱9 واردات 
ارزش کل واردات کشور در 9ماهه سال جاری رتبه چهارم 
اختصاص  به خود  را  کشور  وارداتی  کالاهای  عمده  اقلام 

داد.
بر این اساس با توجه به آمارهای منتشرشده در آذر ماه و 
آبان ماه در آذر ماه امسال حدود 6 تن طلا وارد کشور و از 

طریق گمرکات ترخیص شده است.
بیش اظهاری  12میلیارددلاری  منفی  تراز  اصلی  دلیل 

واردات و کم اظهاری صادرات است
از سوی دیگر در نشستی که در اتاق بازرگانی تهران برگزار 
شد، رئیس سازمان توسعه تجارت به افزایش وزنی واردات 
اشاره  جاری  سال  9ماهه  در  صادرات  ارزش  کاهش  و 
بیش اظهاری  این پدیده  کرده گفت: دلیل عمده شکل گیری 

واردات و کم اظهاری صادرات است.
در این نوع تخلفات که معاون وزیر صمت به صراحت به آن 
اشاره کرده است، صادرکنندگان از یک طرف با کم اظهاری 
به عهده شان  کمتری  ارزی  تعهد  می کنند  تلاش  گمرک  در 
بیش اظهاری  با تخلف  واردکنندگان  از طرف دیگر  و  باشد 
در گمرک بخش بیشتری از ارز تخصیص داده شده را با ثبت 
رسمی در گمرک از طریق واردات کالا با ارزش غیرواقعی 

رفع تعهد می کنند.
کافی  نظارت  عدم  سایه  در  رانت جویانه  این سازوکارهای 
رقم  ثبت  و  کشور  تجاری  تراز  در  بحران  تشدید  به  منجر 

بی سابقه تراز منفی ۱۲ میلیارد دلاری شده است.

درحالی قرار بود پروازهای سفر عمره پس از وقفه 9 ساله 
نامعلوم  دلایل  به  که  شود  ازسرگرفته  گذشته  چهارشنبه 
صادر  را  پروازها  این  انجام  مجوز  هنوز  سعودی  عربستان 

نکرده است. 
هواپیمایی  مدیرعامل  گذشته  سه شنبه  تسنیم،  گزارش  به 
جمهوری اسلامی ایران )ایران ایر( از آغاز رسمی پروازهای 
فاطمه  با ولادت حضرت  از صبح چهارشنبه همزمان  عمره 
بود: هواپیمایی جمهوری اسلامی  داده و گفته  زهرا)ع( خبر 
انجام  را  امسال  عمره  پروازهای  معراج  هواپیمایی  و  ایران 

می دهند.
معراج  و  ایران ایر  این که  بیان  با  فرزادی پور   شمس الدین 
روزانه ۲ پرواز به سرزمین وحی انجام خواهند داد، افزود: 
سازمان  با  مذاکره  حال  در  کشوری  هواپیمایی  سازمان 
هواپیمایی عربستان سعودی برای افزایش تعداد پروازهاست.

وی با یادآوری این که پروازهای از ۱۱ فرودگاه کشور انجام 
می شود، اضافه کرد: پروازهای عمره ایران ایر با هواپیماهای 
با ظرفیت ۲50 نفر به بالا از جمله هواپیمای ایرباس 600-

مدیرعامل  چلندری  سعید  ادامه  شد.در  خواهد  انجام   300
پرواز  اولین  انجام  از  نیز  )ره(  امام خمینی  فرودگاهی  شهر 
عمره در ساعت 5:45 دقیقه صبح روز چهارشنبه خبر داده 
و گفته بود: حدود 6۲ هزار زائر توسط ایران ایر و معراج به 
خانه خدا اعزام می شوند که حدود 30 هزار نفر از حجاج 
به عمره مشرف می شوند.این  امام  از ترمینال سلام فرودگاه 
از سوی  پرواز  به دلیل عدم صدور مجوز  بود که  در حالی 
هواپیمایی  لغو شد. سخنگوی  پروازهای عمره  عربستانی ها، 
انجام  برای  پیگیری  از  باره  این  ایران در  جمهوری اسلامی 
احتمال  بود:   گفته  تسنیم  به  و  داده  خبر  عمره  پروازهای 
عمره  پروازهای   )۱40۲ دیماه   ۱3 )چهارشنبه  امروز  این که 
دلیل  این که  بیان  با  قربانعلی  دارد.حسام  انجام شود، وجود 
»تعویق« پروازهای عمره عدم صدور مجوز توسط عربستان 
سعودی است، افزود:  در زمان حاضر نمایندگان هواپیمایی 
جمهوری اسلامی ایران، سازمان هواپیمایی کشوری، وزارت 
عربستان  کشور  در  ریاست جمهوری  نهاد  و  خارجه  امور 

حضور دارند و در حال مذاکره با طرف سعودی هستند.
وی با تأکید بر این که تمام زیرساخت های انجام پروازهای 
دارد  وجود  احتمال  این  کرد:   تصریح  است،  فراهم  عمره 
امروز پروازهای بعد از 9 سال از سر گرفته شود. بر اساس 
به خانه خدا  برنامه ریزی صورت گرفته روزانه ۱000 مسافر 
و  پرواز   ۲ )صبح  عمره  پرواز   4 شد.روزانه  خواهند  اعزام 

بعدازظهر ۲ پرواز( از ۱۱ مبدأ انجام خواهد شد.
شد  داده  وعده  روز  در  این که  از  پس  تسنیم،  گزارش  به 
پروازهای عمره انجام نشد گمانه هایی درباره وجود مشکل 
ضمانت نامه و انتقال پول مطرح شد. موضوعی که سخنگوی 

ایران ایر ۲4 ساعت بعد آنرا تکذیب کرد.
موضوعاتی،  ها،  گفته  برخی  برخلاف  کرد:  بیان  قربانعلی 
شرایط  و  ندارد  وجود  پول  انتقال  یا  نامه  ضمانت  چون 
کنونی، پیچیدگی های خاص خود را دارد که در حال رفع 
و رجوع آن هستیم و با توجه به اینکه اگر این پرواز ها لغو 
شوند، عمره گذاران و حجاج سال آینده بیش از همه متضرر 
غیر  اخبار  درج  از  می کنم  تقاضا  رسانه ها  از  شد،  خواهند 
رسمی و گمانه زنی ها برای جلوگیری از ملتهب شدن فضای 
بین دو کشور پرهیز کنند. به محض دریافت مجوز، پرواز ها 
فرودگاه   ۱۱ از  ایرانی  زائر  هزار   30 حداقل  انتقال  برای 

کشور به عربستان از سر گرفته خواهد شد.
جمعه گذشته نیز حج و زیارت استان تهران از لغو پروازهای 
عمره بازه زمانی ۱3 تا ۱7 دیماه )امروز( خبر داد و اعلام 
کرد:  اطلاع رسانی پروازهای ۱8 دیماه به بعد متعاقباً انجام 
خواهد شد.با توجه به اهمیت موضوع و شرایط موجود، به 
کارگزاران تأکید می شود، نسبت به اطلاع رسانی مناسب به 
رسانی  اطلاع  هرگونه  کنند.  اقدام  این خصوص  در  زائران 
در خصوص پروازهای ۱8/۱0/۱40۲ به بعد و اعزام زائرین 

کاروان های لغو شده متعاقباً اعلام خواهد شد.
به گزارش تسنیم، پیگیری ها حاکی از آن است که مذاکرات 
با سازمان هواپیمایی عربستان برای برقراری پروازهای عمره 
هفته  طی  دارد  وجود  احتمال  این  و  می شود  ازسرگرفته 

جاری طلسم 9 ساله این پروازها شکسته شود.

از  گفت:  مالیاتی  امور  سازمان  حسابرسی  دفتر  مدیرکل 
 300 و  یک هزار  تاکنون  گران قیمت  و  لوکس  خودرو های 
میلیارد تومان مالیات وصول و به حساب خزانه واریز شده 
تومان  میلیارد   800 و  دوهزار  نیز   ۱40۲ سال  برای  و  است 

مالیات خودرو های لوکس محاسبه شده است. 
و  لوکس  خودرو های  بر  مالیات  درباره  مستوفی  شاهین 
گران قیمت گفت: در سال های ۱400 لغایت ۱40۲ یعنی در 
عنوان  تحت  مالیاتی  جدید  پایه  بودجه  قانون  در  سال  سه 
اخذ مالیات از خانه  و خودرو های گران قیمت پیش بینی شد 
و سازمان امور مالیاتی مکلف شد با توجه به اطلاعاتی که 
از سایر دستگاه های ذی ربط در اختیار سازمان امور مالیاتی 
مالیات  مبالغ  وصول  و  مطالبه  محاسبه،  به  می گیرد  قرار 

مربوطه با عنایت به قانون بودجه اقدام کند.
خودرو های  بر  مالیات  محاسبه  مبنای  داد:  ادامه  وی 
و  فرد  لوکس  خودرو های  برای   ۱400 سال  در  گران قیمت 
افراد تحت تکفل عدد بالای یک میلیارد تومان بود، اما در 
مشمول  تومان  میلیارد  یک  بالای  خودروی  هر   ۱40۱ سال 
قانون  به  توجه  با   ۱40۲ در سال  و  لوکس شد  خودرو های 
مطالبه  مشمول  تومان  میلیارد  سه  بالای  خودرو های  بودجه 
حسابرسی  دفتر  شد.مدیرکل  لوکس  خودرو های  مالیات 
حکم  اینکه  به  توجه  با  کرد:  تصریح  مالیاتی  امور  سازمان 
که  افرادی  بود  کرده  مشخص  به صراحت  آیین نامه  و  قانون 
آن  مالک  سال  هر  ابتدای  در  خودرو  سبز  برگه  به موجب 
می شوند،  مالیات  این  پرداخت  مشمول  باشند  نقلیه  وسیله 
مالیات  محاسبه  و  شد  دریافت  فراجا  از  اطلاعات  بنابراین 
سال  برای  خودرو،  هزار   370 تعداد  به   ۱400 سال  برای 
تعداد  به   ۱40۲ برای  و  خودرو  هزار   ۲64 تعداد  به   ۱40۱

۱63 هزار خودرو رسید.
محاسبه دوهزار و 800 میلیارد تومان مالیات خودروهای 

لوکس در سال 1402
مستوفی ادامه داد: مجموعاً برای سال ۱400، دو هزار میلیارد 
تومان و  میلیارد  برای سال ۱40۱ دو هزار و ۲00  تومان و 
تومان  میلیارد   800 و  هزار  دو  مجموعاً   ۱40۲ سال  برای 
به  و  شد  محاسبه  لوکس  و  گران قیمت  خودرو های  مالیات 

آن  پرداخت  به  نسبت  به موقع  تا  مالکان رسیده است  اطلاع 
اقدام کنند.

برای  گفت:  مالیاتی  امور  سازمان  حسابرسی  دفتر  مدیرکل 
سال های ۱400 و ۱40۱ حدود یک هزار و 300 میلیارد تومان 
مالیات متعلق به خودرو های لوکس را سازمان امور مالیاتی 

وصول و به حساب خزانه واریز کرد.
وی اضافه کرد: بقیه آن به این دلیل هنوز وصول نشده است 
اینکه  بر  مبنی  کرد  را صادر  رأیی  اداری  عدالت  دیوان  که 
مطالبه مالیات باید در مراجع هیئت های حل اختلاف بدوی 
و تجدیدنظر هم قابل رسیدگی باشد و سازمان امور مالیاتی 
نسبت به صدور برگه مطالبه جدید اقدام کرد و این مبالغ به 
می شود.  ابلاغ  نکردند  پرداخت  به  اقدام  تاکنون  که  افرادی 
مالیات،  این  کند  پیدا  قطعیت  که  در صورتی  ابلاغ  از  پس 
بدهی  میزان  اسناد رسمی  دفاتر  و  فراجا  از طریق  بلافاصله 
مالیات قطعی در اختیار آن ها قرار می گیرد و از نقل و انتقال 
جلوگیری  قطعی شده  مالیات  وجود  به واسطه  خودرو ها  این 
به  توجه  با  همچنین  کرد:  خاطرنشان  شد.مستوفی  خواهد 
اینکه قانون این اجازه را داده است اگر لازم باشد نسبت به 
برداشت از حساب های بانکی افرادی که مالیات معوقه خود 

را پرداخت نکرده اند هم اقدام خواهد شد.
برای  گفت:  مالیاتی  امور  سازمان  حسابرسی  دفتر  مدیرکل 
فرصت  ماه  بهمن  پایان  تا  خودرو ها  مالکان   ۱40۲ سال 
مورد  در  مالیات خود  مبالغ  واریز  به  نسبت  داشت  خواهند 
ماه  بهمن  تا  بنابراین  و  کنند  اقدام  گران قیمت  خودرو های 
مالیاتی  وصول  رقم  مورد  در  و  است  قانونی  فرصت  که 

خودرو ها نمی توان اظهارنظری داشت.
لوکس  خودرو های  مالیات  محاسبه  نحوه  درباره  مستوفی 
گفت: در سال ۱400 و ۱40۱ این نرخ پلکانی بود تا یک ونیم 
یک ونیم  مازاد  به  نسبت  درصد  یک  مشمول  تومان  میلیارد 
سه  میلیارد  سه  تا  یک ونیم  از  و  شد  محاسبه  تومان  میلیارد 
ترتیب  همین  به  و  میلیارد  یک ونیم  مازاد  به  نسبت  درصد 
ثابت  این عدد  برای سال ۱40۲  اما  افزایش داشت،  پلکانی 
سه  مابه التفاوت  به  نسبت  تومان  میلیارد  سه  بالای  و  بود 

میلیارد بیشتر یک درصد مالیات محاسبه شد.

و  بی گناهان  کشتار  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
افراد عادی امضای مشترکی است که پای عملیات گروه های 
تکفیری در منطقه رژیم صهیونیستی در غزه و ایالات متحده 
که  جهان  کشورهای  سایر  و  افغانستان  و  عراق  در  آمریکا 
روکش های  که  هرچند  جنایت ها  این  که  دارد  آن  از  نشان 
غیرانسانی  و  پلید  فکر  یک  از  ولی  باشند  داشته  متفاوتی 
نشأت می گیرند. به گزارش فارس، محمد باقر قالیباف رئیس 
در  تروریستی  حادثه  گفت:وقوع  اسلامی  شورای  مجلس 
مسیر گلزار شهدای کرمان ملت رشید ایران را داغدار عمیقاً 
و متاثر کرد . این فاجعه برآمده از قساوت قلب و بی رحمی 
دشمنان این کشور است و ثابت کرد این جنایتکاران برای 
راضی نگه داشتن کارفرمایان خود به خاک و خون کشیدن 
کشتار  ندارند  پرهیزی  هیچ  غیرنظامیان  و  کودکان  زنان 
پای  که  است  مشترکی  امضای  عادی  افراد  و  بی گناهان 
عملیات های گروه های تکفیری در منطقه رژیم صهیونیستی 
و  افغانستان  و  عراق  در  آمریکا  متحده  ایالات  و  غزه  در 

سایر کشورهای جهان که نشان از آن دارد که این جنایت ها 
هرچند که روکش های متفاوتی داشته باشند ولی از یک فکر 

پلید و غیر انسانی نشأت می گیرد.
فضای  در  که  است  آموز  درس  نیز  نکته  این  افزود:  وی 
مجازی نیز همان افرادی که جنایت های رژیم صهیونیستی و 
آمریکا را سفیدشویی می کنند پس از  وقوع عملیات ترور در 
کرمان نیز دست به کار شدند تلاش کردند تا اتحاد ملی علیه 
البته ملت ایران یکپارچه با  تروریسم کور را تضعیف کنند. 
اعلام همدردی خود با خانواده های شهدا و اعلام انزجار از 
عاملان و آمران تروریسم، بازوهای عملیات روانی ترور را 
ناکام گذاشتند.قالیباف افزود: لازم است دستگاه های مسئول 
سرکوب  بر  مبنی  انقلاب  معظم  رهبر  فرمان  پیاده سازی  در 
کنند؛  اقدام  فاجعه  این  آمران  و  عاملان  عادلانه  مجازات  و 
زوایای  بررسی  با  نیز  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  همچنین 
ارائه  اسلامی  شورای  مجلس  به  را  آن  گزارش  فاجعه  این 

نمایند.

ازسرگیری مذاکرات با عربستانی ها 

طلسم ۹ ساله پروازهای عمره شکسته می شود؟
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سفید  پارس tu5مدل 93رنگ  پژو  فروش خودرو  به  نسبت  شهر  اسلامی  محترم  از سوی شورای  1402/7/16 صادره  مورخ  مصوبه  بند7  اجرای  راستای  در 
شهرداري آستانه اشرفیه بارعایت آیین نامه مالی شهرداریها بصورت فروش از طرق مزایده عمومي طي شرایط ذیل  اقدام نماید،متقاضیان جهت کسب اطلاعات 

بیشتر می توانند با شماره 01342139001 الی 6واحد حقوقی شهرداری  تماس حاصل نمایند.
نام و نشانی دستگاه مزایده گزار : شهرداری آستانه اشرفیه – واقع در بلوار شهید رجایی 

1-موضوع مزایده :فروش خودرو پژو پارس tu5مدل 1393 رنگ سفید 
2-وضعیت فعلي خودرو : طبق کارشناسي رسمي دادگستري که در اسناد و کارشناسي ذکرشده است .

2-قیمت پایه کارشناسي  :به مبلغ :3/500/000/000ریال)  سه میلیاردو پانصد میلیون ریال (
بعنوان  سپرده شرکت در مزایده  به مبلغ 175/000/000ریال را  بایستی جهت شرکت در مزایده مبلغ ضمانتنامه اي  کلیه شرکت کنندگان در مزایده می 
بصورت ضمانتنامه بانکی و یا بصورت نقدی به حساب جاری 0105204088005 بنام شهرداری آستانه اشرفیه نزد بانک ملی شعبه مرکزی واریز نمایند. و فیش 
بانکی دریافتی و یا ضمانت نامه بانکی معادل مبلغ سپرده را  در پاکت الف)علاوه بر بارگذاری الکترونیکی در سامانه ستاد ،بصورت فیزیکی درپاکت در بسته 
و محافظ تحویل دبیرخانه شهرداری نماید(و مدارک شناسایی شخص خریدار )حقیقی یا حقوقی( امضا شده)در صورت شخص حقوقی ممهور(  را در پاکت 
ب )بصورت بارگذاری الکترونیکی در سامانه ستاد( و برگه پیشنهاد قیمت را به عدد و حروف در پاکت ج  )بصورت بارگذاری الکترونیکی در سامانه ستاد و در 

جایگاه مشخص شده در سامانه درج نمایند( 
3-شرکت برای عموم اشخاص حقیقی و حقوقی  آزاد می باشد.

4-شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است .
ساعت  تا  دولت  الکترونیکی  تدارکات  سامانه  از  مزایده  اسناد  دانلود  ضمن  توانند  مي  شرایط  واجدین   : مزایده  اسناد  دریافت  نحوه  و  مهلت  5محل، 
14تاریخ1402/11/2و بارگذاری اسناد در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت و همچنین تحویل پاکت الف )تضمین( به دبیرخانه شهرداری آستانه اشرفیه تا 
ساعت 14.مورخ1402/11/12جهت شرکت در مزایده اقدام نمایند. مزایده گران بایستی علاوه بر ارائه پیشنهاد قیمت و بارگذاری اسناد و ضمانتنامه در سامانه 
ستاد )setadiran.ir(،پاکت الف )تضمین (را که در پاکت محافظ قرارداده شده ،بصورت فیزیکی تا ساعت14مورخ 1402/11/12 تحویل دبیرخانه شهرداری 

آستانه اشرفیه قراردهند.
پیشنهادهاي واصله درساعت 10صبح روز شنبه مورخ1402/11/14 در کمیسیون مناقصات و مزایدات شهرداری  6-تاریخ بازگشائی پاکات و پیشنهاد قیمت : 

آستانه اشرفیه باز و خوانده مي شود حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان درجلسه افتتاح پیشنهاد ها با معرفي نامه مجاز مي باشد.
7-ثمن مورد معامله ناشی از مزایده قابلیت تهاتر با بستانکاری اشخاص حقیقی یا حقوقی را نداشته و بایستی به مدت حداکثر یک هفته از تاریخ ابلاغ  نسبت به 

واریز نقدی وجه به حساب شهرداری اقدام و در غیر اینصورت ضمانتنامه شخص ضبط خواهد شد.
8-_سپرده نفرات دوم و سوم تا زمان انعقاد قرارداد نزد شهردار محفوظ می باشد.

9-شرکت کنندگان در مزایده  بایستی در سامانه setadiran.ir  ثبت نام کرده باشند 
مناقصات  ملی  پایگاه  و   ,www.setadiran.ir)ستاد( الکترونیکی دولت  تدارکات  :سامانه  اینترنتی زیر درج شده است  به آدرس سایت های  10-آگهی فوق 

www.iets.mporg.ir:
11-مدت اعتبار پیشنهادها : 6 ماه از تاریخ افتتاح پیشنهادها بوده و برای یک دوره دیگر قابل تمدید می باشد

12-کلیه هزینه های ناشی از برگزاری مزایده و نشر آگهی و غیره با برنده مزایده می باشد
نوبت اول :1402/10/18

نوبت دوم : 1402/10/25
عبدالحسین داداشي نیاکي         

شهردارآستانه اشرفیه         

آگهي مزایده عمومي فروش خودرو پژو پارس tu5 شهرداري

 آستانه اشرفیه )تجدید(
)نوبت اول(
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